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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Ν. Χατζηγεωργίου
Επιτυχής και παραγωγική η συμμετοχή αντιπρο-
σωπείας της Πάφου στην Σεβίλλη- Ευρωπαϊκή 
Συμπρωτεύουσα Έξυπνου Τουρισμού 2023...

Σελ. 03

Κ. Κουμή
Πολύ ικανοποιητικές οι επιδόσεις που σημειώθη-
καν εφέτος στον τουριστικό τομέα, παρά τις μεγά-
λες προκλήσεις που αντιμετωπίσαμε…

Σελ.06   

Π. Ξενοφώντος
Μέχρι τον Μάρτιο 2024, όλα τα αποτελέσματα και ει-
σηγήσεις της ομάδας ειδικών για τον Ακάμαθα παρου-
σιαστούν και θα ενημερωθεί η Ad hoc επιτροπή…

Σελ. 05

www.cosmosnews.com.cy

Γήπεδο

Δ. Πάφου

Ανοίγει πάλι το θέμα του Στέλιος Κυ-
ριακίδης. Νέα πυρά Χρύσανθου Σαβ-
βίδη σε ΚΟΑ και Ανδρέα Μιχαηλίδη. 
“Η μόνη του έγνοια ήταν να εξασφα-
λίσει κονδύλιο για το Τσίρειο της Λε-
μεσού…”

Σελ. 05

Το Δικαστήριο, ακύρωσε το διάταγμα 
δέσμευσης των χρημάτων στους λο-
γαριασμούς του Δήμου στην Ελληνι-
κή Τράπεζα και καταδίκασε την Ιερά 
Μητρόπολη στα έξοδα…

Σελ. 04

ΨΑΡΑΔΕΣ

Σελ. 07

Στην κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας συ-
ζητήθηκαν την Τρίτη τα προβλήματα που αντι-
μετωπίζουν οι επαγγελματίες ψαράδες, στο 
λιμανάκι της Κάτω Πάφου, οι οποίοι καταγ-
γέλλουν ότι τα τελευταία χρόνια βρίσκονται 
υπό διωγμό, λόγω των μέτρων που εφαρμόζει 
η Αρχή Λιμένων και ο Δήμος Πάφου…

Ανέτοιμη η Πάφος
Ανησυχούν οι δήμαρχοι για τον τεράστιο ο όγκο δου-
λειάς μέχρι τη σύσταση του Επαρχιακού Οργανισμού…

Στα προβλήματα που θα αντιμετωπίζει ο Επαρχιακός Οργανισμός Πάφου, 
αναφέρονται οι δήμαρχοι Πάφου οι οποίοι αποτελούν το προσωρινό διοι-
κητικό συμβούλιο του Οργανισμού.
Οι δήμαρχοι Πάφου εκφράζουν τις ανησυχίες τους για τα πολλά προβλή-
ματα που πρέπει να αντιμετωπιστούν μέχρι τη σύσταση και λειτουργία 
του Επαρχιακού Συμβουλίου.
Ο νέος Επαρχιακός Οργανισμός που θα λειτουργήσει από την 1η Ιουλί-
ου 2024 υπό τον πρώτο περιφερειάρχη Πάφου θα στεγαστεί στο ακίνητο 
που βρίσκεται επί της οδού Χαραλάμπου Μούσκου στο κέντρο της Πάφου 
που αγοράστηκε και στεγάζει σήμερα τα γραφεία του ΣΑΠΑ…

Σελ. 06

Η πορεία του στο ποδόσφαιρο των 
προηγούμενων δεκαετιών, οι σχέ-
σεις του με συμπαίχτες και αντιπά-
λους και οι συμβουλές του στους 
νέους Κύπριους ποδοσφαιριστές…

Σελ. 16

Ο πρώην Υπουργός και 
πρόεδρος του Πάφος 
2017 Χρίστος Πατσαλί-
δης εξέφρασε το ενδι-
αφέρον του να είναι υ-
ποψήφιος για πρόεδρος 
του Επαρχιακού Συμβου-
λίου στην Πάφο. Η ενδε-
χόμενη υποψηφιότητα 
του, μπορεί να αλλάξει 
τα μέχρι στιγμής δεδομέ-
να και το σκηνικό των ε-
κλογών. 

Σελ. 03

Καταγγελίες για κατάληψή του από άστεγους…

Άφωνοι μείναμε όταν επισκεφθήκαμε το γνωστό διατηρητέο της οδού Αθηνάς 
στο κέντρο της Πάφου, ύστερα από καταγγελίες περιοίκων. 
Το εν λόγω κτίριο που προοριζόταν για να μετατραπεί σε στολίδι και να στεγά-
σει το Γραφείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων έμεινε στα αζήτητα, ύστερα από την 
απόφαση της κυβέρνησης να αποκόψει το κονδύλι για την ανακατασκευή του 
κτιρίου. 
Πολίτες που διαμένουν κοντά στο εν λόγω κτίριο εκφράζουν την αγανάκτησή 
τους μέσω του Αδέσμευτου, διότι όπως λένε, η κατάσταση έφθασε στο απροχώ-
ρητο. 
Όπως μας ανέφεραν, καθημερινά παρατηρούν άγνωστους να μπαινοβγαίνουν 
στο εν λόγω κτίριο και εκφράζουν την άποψη ότι πιθανόν να διαμένουν στους 
πάνω ορόφους του διώροφου κτιρίου. «Κάθε πρωί βλέπω να αποχωρούν από 
το κτίριο αρκετά άτομα, που μάλλον κοιμούνται εδώ τα βράδια» λέει στον Αδέ-
σμευτο γειτόνισσα που διαμένει σε παρακείμενο υποστατικό.

ΣΕΛ. 
07

Σελ. 04

Τρώγλη το διατηρητέο της οδού Αθηνάς

Καμπανάκι για την Παιδεία
Την ανάγκη να γίνουν ριζικές 

και τολμηρές αλλαγές σε όλες τις 
βαθμίδες της εκπαίδευσης τονίζουν οι 
αρμόδιοι…

Η Υπουργός Παιδείας έκανε λό-
γο για δομικές αλλαγές ώστε να βελ-
τιωθούν τα μαθησιακά αποτελέσματα 
σε βάθος χρόνου…

Τι φταίει και πατώνουν οι μαθητές μας στις διεθνείς αξιολογήσεις… 

Συνέντευξη 

Σώζος Χαραλάμπους
Έζησα το όνειρό μου 
στον ΑΠΟΠ

ΣΕΛ. 
03



“Αδέσμευτος” 09 Δεκεμβρίου 2023Σελίδα 02 δ ε ύ τ ε ρ η  σ ε λ ί δ α

Γιώργος Σαξατέ

Τα φετινά Χριστούγεννα που πλησιάζουν ολοέ-
να και περισσότερο, ας προσπαθήσουμε να τα 

κάνουμε διαφορετικά από τα προηγούμενα.
Ας κοιτάξουμε φέτος περισσότερο την πραγματική 
διάσταση της μεγάλης αυτής γιορτής της Χριστια-
νοσύνης, της γιορτής της αγάπης της γιορτής των 
παιδιών. Ας προσπαθήσουμε να χαρίσουμε πραγ-
ματική αγάπη στα αγαπημένα μας πρόσωπα, αλλά 
και στο συνάνθρωπό μας που δε θα μετριέται με 
το ύψος της τιμής του δώρου, αλλά με το άνοιγμα 
της καρδιάς μας. Εδώ και 2022 χρόνια, ο Χριστός, 
ήρθε στη γη για να μαρτυρήσει, διδάσκοντάς μας 
την αγάπη, την ειρήνευση της ψυχής, δώρα ανε-
κτίμητα που όμως παρά τους αιώνες που πέρασαν 
δεν καταφέραμε να εκτιμήσουμε.
Αυτό μας διδάσκει η ιστορία, αυτό φωνάζουν οι 
πράξεις μας. 
Δυστυχώς όμως εμείς δεν ακούμε. Έχουμε βου-
λώσει τα αυτιά και τις ψυχές μας και βαδίζουμε 
ο καθένας το δρόμο του, χωρίς να νοιάζεται για 
το διπλανό του, χωρίς να νοιάζεται ούτε και για 
τα μέσα του. Το μόνο που μας ενδιαφέρει είναι το 
εφήμερο, το υλικό και η εικόνα που θα βγάλου-
με προς τα έξω. Οι πόλεμοι και το δίκιο του δυνα-
τού εξακολουθούν να μαίνονται και ο άνθρωπος 
εξακολουθεί να πεθαίνει από πείνα, από δίψα, 
από αρρώστιες.Ο άνθρωπος που με την εξυπνά-
δα του κατάφερε να ξεπεράσει ακόμα και αυτά 
τα όρια του κόσμου του, δεν μπορεί να εξασφα-
λίσει για τον καθένα μας ένα πιάτο φαί και ένα 
ποτήρι νερό... Αφήνουμε τα παιδιά μας στο έλεος 
της τεχνολογίας και οι περισσότεροι έχουμε ξεχά-
σει πώς να είμαστε γονείς, αδέλφια, συμπολίτες… 
έχουμε ξεχάσει πώς να είμαστε άνθρωποι.
Έχουμε ξεχάσει ότι δεν είμαστε παρά ένας κόκκος 
στην αιωνιότητα και ότι το πέρασμά μας θα με-
τρηθεί όχι από αυτά που θα πάρουμε, αλλά από 
αυτά που θα δώσουμε στη σύντομη ζωή μας.
Ναι δεν μπορεί κανένας από μόνος του να αλλάξει 
τον κόσμο. Αλλά αυτό δεν μπορεί να αποτελεί δι-
καιολογία για κανένα μας. Γιατί έτσι δεν πρόκειται 
να αλλάξει τίποτε  ποτέ.
Ας κοιτάξουμε λοιπόν φέτος αρχίζοντας ο καθένας 
με τον εαυτό του να δούμε τα πράγματα διαφορε-
τικά.  Να τα δούμε με τα μάτια της ψυχής, που δεν 
μπορεί να έχει αλλοτριωθεί σε τόσο μεγάλο βαθ-
μό, ώστε να μη διαθέτει εκείνα τα τόσο απλά που 
μας δίδαξε ο Χριστός και η ιστορία...
Ας χαρίσουμε λοιπόν αγάπη και ας σκορπίσουμε 
το χαμόγελο όπου και όπως  μπορούμε...   

Αλλαγή…

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες, σάτιρα 
και μικρές ειδήσεις, από 
την επικαιρότητα δοσμένα 
με χιούμορ και καυστική 
κριτική από τους συντά-
κτες του Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8, 9&10

  Επικαιρότητα
Στα προβλήματα που θα α-
ντιμετωπίζει ο Επαρχιακός 
Οργανισμός Πάφου, αναφέ-
ρονται οι δήμαρχοι Πάφου 
οι οποίοι αποτελούν το προ-
σωρινό διοικητικό συμβού-

λιο του Οργανισμού.

ΣΕΛΙΔΑ 6
Επικαιρότητα

Άφωνοι μείναμε όταν επισκε-
φθήκαμε το γνωστό διατηρη-
τέο της οδού Αθηνάς στο κέ-
ντρο της Πάφου, ύστερα από 
καταγγελίες περιοίκων ότι με-
τατράπηκε σε τρώγλη.

ΣΕΛΙΔΑ 7

Συνέντευξη
Σώζος Χαραλάμπους: «Έζησα 
το όνειρό μου στον ΑΠΟΠ»
Η πορεία του στο ποδόσφαι-
ρο των προηγούμενων δεκα-
ετιών και οι σχέσεις του με 
συμπαίχτες και αντιπάλους.

 ΣΕΛΙΔΑ 16

Αθλητικά
Την Καρμιώτισσα φιλοξενεί 
η Πάφος fc στο Στέλιος Κυ-
ριακίδης. Η ομάδα του Καρ-
σέδο θέλει τη νίκη για να 
παραμείνει στην κορυφή.

ΣΕΛΙΔΑ 23

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που α-
ναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πο-
λιτισμό της επαρχίας μας 
και όλη η πολιτιστική κίνη-
ση της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και ανακοι-
νώσεις που μπορεί να σας ενδι-
αφέρουν σε ένα δισέλιδο...

   
ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1912-Το υποβρύχιο Δελφίν
Το υποβρύχιο «Δελφίν», με κυβερνήτη τον Υποπλοί-
αρχο Στέφανο Παπαρρηγόπουλο, επιτίθεται με τορ-
πίλες κατά του τουρκικού θωρηκτού «Μετζιτιέ». Εί-
ναι η πρώτη αναφερόμενη στην παγκόσμια ναυτική 
ιστορία επιχείρηση υποβρυχίου με τορπίλη.

1987-Η πρώτη Ιντιφάντα.
Ξεσπά εξέγερση των Παλαιστινίων κατά των Ισρα-
ηλινών στη Λωρίδα της Γάζας και τη Δυτική Όχθη, 
γνωστή και ως πρώτη Ιντιφάντα.

1990-Ο Σλόμπονταν Μιλόσεβιτς εκλέγεται πρόε-

δρος της Σερβίας, στις πρώτες ελεύθερες εκλογές 
έπειτα από 50 χρόνια.

2002-Γ. Κληρίδης - Κ. Αννάν - Ρ. Ντενκτάς
Ο Γενικός Γραμματέας του ΟΗΕ, Κόφι Ανάν, παραδί-
δει στην ελληνοκυπριακή και την τουρκοκυπριακή 
πλευρά το αναθεωρημένο σχέδιό του για επίλυση 
του Κυπριακού («Σχέδιο Ανάν»).

2008-Σε κλίμα οδύνης κηδεύεται στο Νεκροτα-
φείο του Παλαιού Φαλήρου ο 16χρονος μαθητής 
Αλέξανδρος Γρηγορόπουλος, που σκοτώθηκε από 
σφαίρα ειδικού φρουρού στα Εξάρχεια.
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής

ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ
ΣΑΒΒΑΤΟ09

ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ 09/12/2023-ΚΑΝΑΡΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ ΤΗΛ 99520284
ΚΑΡΑΜΑΝΗ ΑΦΡΟΥΛΑ ΤΗΛ 99310952 

ΚΥΡΙΑΚΗ 10/12/2023-ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΝΤΙΑ  ΤΗΛ 99470828

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Ο Δ. Πάφου τιμά Καραγιώργη και Κοτσώνη
Για την προσφορά τους στη Μουσική και τον Πολιτισμό…

Σήμερα γιορτάζουμε τη σύλληψη της Αγίας Άννης.
Γιορτάζουν:  Άννα, Αννίτα, Αννέτα, Ανναμπέλλα, Αν-
ναμαρία, Ανέζα και Άννη

Δύο πολίτες της Πάφου οι οποίοι σφράγισαν με 
την προσφορά τους τα μουσικά και καλλιτεχνι-

κά δρώμενα της πόλης στα τελευταία 40 χρόνια, το 
μουσικοσυνθέτη – μαέστρο Σωτήρη Καραγιώργη 
και τη μουσικό – μαέστρο Κλεοπάτρα Φοινιέως – 
Κοτσώνη, τιμά ο Δήμος Πάφου.
Η απονομή τιμής θα γίνει σε ειδική εκδήλωση που 
οργανώνει ο Δήμος την ερχόμενη Τετάρτη 13 Δεκεμ-
βρίου και ώρα 6.30 μ.μ., στο Μαρκίδειο Θέατρο. 
Το πρόγραμμα της εκδήλωσης εύλογα φέρει έντονο 
μουσικό – καλλιτεχνικό στίγμα με τη συμμετοχή της 
Χορωδίας και της Ορχήστρας του Μουσικού Ομίλου 
Πάφου υπό τη διεύθυνση του Σωτήρη Καραγιώργη, 
της Παιδικής Χορωδίας του Δήμου Πάφου υπό τη 
διεύθυνση της Γεωργίας Αλεξίου, της Χορωδίας του 
Κέντρου Μουσικής Αγωγής Πάφου – Βίκης Χριστο-

δούλου υπό τη διεύθυνση της Χριστούλας Κυριάκου 
και τη φιλική συμμετοχή του Κούλη Θεοδώρου.

Ομιλητής στην εκδήλωση θα είναι ο Δήμαρχος Πά-
φου κ. Φαίδωνας Φαίδωνος, ο οποίος και θα επι-
δώσει τα τιμητικά αντικείμενα στους τιμώμενους. 
Τους τιμώμενους θα παρουσιάσει ο μουσικοσυν-
θέτης Ανδρέας Αρτέμης, ενώ το πρόγραμμα θα πα-
ρουσιάσει η εκπαιδευτικός κ. Μαίρη Χατζησοφο-
κλέους. Με το μήνυμα ότι η Τοπική Αρχή ξέρει να 
τιμά αυτούς που προσφέρουν στον Πολιτισμό και 
αφήνουν ανθεκτικά παραδείγματα προς μίμηση, ο 
Δήμος Πάφου καλεί τους πολίτες να παραστούν σε 
μια σημαντική από πολλές απόψεις εκδήλωση. 
Δυο συμπολίτες μας που πραγματικά πρόσφεραν 
τα μέγιστα στην μουσική παιδεία της Πάφου και 
τους αξίζει κάθε τιμή…

9/12/23 ΣΑββΑΤο Μανώλης Ευάγγελος Αριστοτέλη Σάββα 49 Δρόμος Νοσο-

κομείου προς Μεσόγη Αναβαργός 26930599 26943628

10/12/23 ΚυΡΙΑΚΗ Βαρναβίδου Σταυρούλλα Νικολάου Νικολαϊδη 62 100m 

από το Λύκειο Κύκκου προς τα Δικαστήρια Πάφος 26943424 26949727

11/12/23 ΔΕυΤΕΡΑ Πιστέντη - Ιουλιανού Άντρη Τάφοι των Βασιλέων 24 

Ταφοι των Βασιλέων 300μ από MALL προς Coral Bay 26950073 26950778

12/12/23 ΤΡΙΤΗ Αντωνίου Παμπίνα Αμάλθειας 2 Φώτα Νοσοκομείου Ευαγγε-

λισμός Πάφος 26932999 26932999

13/12/23 ΤΕΤΑΡΤΗ Χρυσοστόμου Ραφαέλα Αρχ. Μακαρίου III, 23 0 

Χλώρακα 26942999 26273051

13/12/23 ΤΕΤΑΡΤΗ Επαμεινώνδα Ελένη Αμπελοκήπων 12 Έναντι ΤΕΠΑΚ περι-

οχή Παντάνασσας Πάφος 26953800 

14/12/23 ΠΕμΠΤΗ Δημητρίου Γιώργος Κινύρα 30 Δρόμος από Δικαστήριο 

προς Τεχνική Σχολή (Δίπλα απο Travel Express) Πάφος 26942131 26951370

15/12/23 ΠΑΡΑΣΚΕυΗ Ηρακλέους Χαράλαμπος Ελλάδος 74 200μ πιο κάτω α-

πό Σκλαβενίτη, απέναντι από Κήπο της Εδέμ. Πάφος 26942343 99107608
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Τ ην πτωτική τάση των επιδόσεων των Κυ-
πρίων μαθητών στα Μαθηματικά, στις 
Φυσικές Επιστήμες και στην κατανόηση 

κειμένου καταδεικνύουν τα αποτελέσματα των 
διεθνών ερευνών PISA 2022 και ICCS 2022, τα 
οποία παρουσιάστηκαν σε συνέντευξη Τύπου 
στο Υπουργείο Παιδείας το μεσημέρι της Τετάρ-
της. 
Η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαί-
ας, Αθηνά Μιχαηλίδου, δήλωσε πως το εκπαι-
δευτικό μας σύστημα χρήζει αναδιοργάνωσης 
και βελτιώσεων, υπογραμμίζοντας ότι απαιτού-
νται δομικές αλλαγές για να βελτιωθούν τα μα-
θησιακά αποτελέσματα σε βάθος χρόνου. Όπως 
είπε, ήδη λαμβάνονται συγκεκριμένα μέτρα και 
προγραμματίζονται άλλα στο πλαίσιο του Προ-
γράμματος Διακυβέρνησης προς τη σωστή κα-
τεύθυνση και στη βάση έρευνας. Σύμφωνα με 
την έρευνα PISA 2022, ο μέσος όρος των μαθη-
τών/μαθητριών της Κύπρου είναι 418 στα Μα-

θηματικά, 411 στις Φυσικές Επιστήμες και 381 
στην κατανόηση κειμένου, επιδόσεις στατιστι-
κά χαμηλότερες από τους αντίστοιχους μέσους 
όρους των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 
Σύμφωνα με την έρευνα ICCS 2022, ο μέσος 
όρος των μαθητών/μαθητριών της Κύπρου ως 
προς το περιεχόμενο της πολιτικής αγωγής και 
πολιτότητας ανήλθε στις 459 μονάδες, επίδοση 
στατιστικά σημαντικά χαμηλότερη από τον αντί-
στοιχο διεθνή μέσο όρο, όπως αναφέρθηκε. Η 
κ. Μιχαηλίδου, μιλώντας στο πλαίσιο της συνέ-
ντευξης Τύπου, ανέφερε ότι τα αποτελέσματα 
των δύο ερευνών όσον αφορά την Κύπρο «δεν 
ικανοποιούν κανέναν» και ότι είναι πολύ χειρό-
τερα από αυτά άλλων ευρωπαϊκών χωρών. Ση-
μείωσε ότι το εκπαιδευτικό σύστημα παρέμεινε 
προσκολλημένο στη γνώση, χωρίς να δίνει έμ-
φαση σε δεξιότητες/ικανότητες, προσθέτοντας 
ότι οι εκπαιδευτικοί διδάσκουν αυτά που το 
Αναλυτικό Πρόγραμμα και η αξιολόγηση τούς 
επιβάλλουν. 
Αναφερόμενη στα μέτρα προς βελτίωση των 
μαθησιακών αποτελεσμάτων, η κ. Μιχαηλίδου 
είπε ότι σε αυτά, μεταξύ άλλων, περιλαμβάνο-
νται τα αναλυτικά προγράμματα, οι διδακτικές 
προσεγγίσεις, ένα σύγχρονο σύστημα αξιολό-
γησης εκπαιδευτικών και μαθητών, η εισαγω-
γή προγραμμάτων πρόληψης στην προσχολική 
ηλικία, η ψηφιοποίηση της εκπαίδευσης, η ει-
σαγωγή καινοτόμων προγραμμάτων και η έμ-
φαση στην κριτική σκέψη. Ακόμη, η Υπουργός 

Παιδείας ανέφερε ότι «αργήσαμε πολύ να εντο-
πίσουμε τα προβλήματα στον αλφαβητισμό», 
επισημαίνοντας, παράλληλα, την ανάγκη για 
καλλιέργεια δεξιοτήτων από την προσχολική 
ηλικία. «Εργαζόμαστε για την επαναφορά της 
ενεργού πολιτότητας στο εκπαιδευτικό μας σύ-
στημα», πρόσθεσε.

Κρύβαμε το πρόβλημα 
Την ανάγκη να γίνουν τολμηρές και ριζικές αλ-
λαγές σε όλο το φάσμα της εκπαίδευσης στην 
Κύπρο επεσήμανε ο Ανδρέας Ιωσήφ, εκπρόσω-
πος του συνδέσμου διευθυντών Λυκείων. 
Σχολιάζοντας τα αποτελέσματα της διεθνούς 
αξιολόγησης «Πίζα 2022» για τους μαθητές 
στην Κύπρο που έλαβε την 62η θέση ανάμεσα 
σε 81 χώρες στα Μαθηματικά, την Κατανόηση 

Κειμένου αλλά και τις Φυσικές Επιστήμες ο κ. 
Ιωσήφ ανέφερε χαρακτηριστικά ότι η έρευνα 
επιβεβαιώνει ότι δεν πάμε καλά στα της εκπαί-
δευσης και επεσήμανε την ανάγκη να γίνουν ρι-
ζικές και τολμηρές αλλαγές σε όλες τις βαθμίδες 
της εκπαίδευσης.

Χρ. Σαββίδης 
Αποκαρδιωτικά χαρακτήρισε τα αποτελέσματα 
της έρευνας και  o αναπληρωτής πρόεδρος της 
κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας Χρύσαν-
θος Σαββίδης. Πατώσαμε  ανέφερε χαρακτη-
ριστικά στο radiocosmos και πρέπει αυτά τα 
αποτελέσματα να προβληματίσουν τους αρμο-
δίους. O κ. Σαββίδης χαιρέτισε τις δηλώσεις της 
Υπουργού Παιδείας σημειώνοντας ότι κατανοεί 
την ανάγκη να γίνουν τομές στην εκπαίδευση.

Καμπανάκι για την Παιδεία
Τι φταίει και πατώνουν οι μαθητές μας στις διεθνείς αξιολογήσεις
Ανάγκη να γίνουν ριζικές 
και τολμηρές αλλαγές 
σε όλες τις βαθμίδες της 
εκπαίδευσης… 

Πολύ επιτυχής και παραγωγική χαρα-
κτηρίζεται η συμμετοχή αντιπροσωπεί-

ας της Πάφου στην Σεβίλλη- Ευρωπαϊκή Συ-
μπρωτεύουσα Έξυπνου Τουρισμού 2023. Τα 
δυο στελέχη, Νάσος Χατζηγεωργίου Εκτελε-
στικός Διευθυντής της Εταιρείας Τουριστικής 
Ανάπτυξης και Προβολής Περιφέρειας Πά-
φου και ο Δρ. Ζήνων Ζήνωνος, Διευθυντής 
Έργων Έξυπνης πόλης του Δήμου Πάφου, 
παρευρέθηκαν και συμμετείχαν σε σωρεία 
συναντήσεων με τον οργανισμό Sevilla City 
Office, φορέα που προωθεί έξυπνες δράσεις 
και βιώσιμη ανάπτυξη αλλά και με εταιρίες 
τεχνολογίας και ακαδημαϊκά ιδρύματα. 
Είχαμε την ευκαιρία τονίζει η ανακοίνωση να 
ενημερωθούμε κυρίως σε κάτι που υστερού-
με γενικά ως Κύπρος, για τους μηχανισμούς 
συλλογής και επεξεργασίας δεδομένων, μη-
χανισμούς παρακολούθησης δεικτών βιωσι-
μότητας και αειφορίας, προσέλκυση mega 
events, δράσεις που σχετίζονται με την ανά-
δειξη της γαστρονομίας κ.α. 
Παράλληλα, συζητήθηκαν οι διάφορες προ-
κλήσεις που αντιμετωπίζουν οι δύο προο-
ρισμοί, όπως για παράδειγμα η εξεύρεση 
πόρων, η επέκταση/διάχυση καλών πρακτι-

κών σε όλο τον προορισμό, πιθανές δυσκο-
λίες στην αποδοχή καινοτομιών από πολίτες 

και επιχειρήσεις κ.α. Οι συνάδελφοι από την 
Ισπανία, εξέφρασαν την ικανοποίηση και τον 
θαυμασμό τους για τις δράσεις που υλοποίη-
σε ή έχει σε εξέλιξη η Πάφος και ζήτησαν πε-
ραιτέρω λεπτομέρειες και τεχνογνωσία. 
Μέσα στο πλαίσιο της επίσκεψης, πραγματο-
ποιήθηκε επίσης διαδικτυακή συνάντηση με 
τον Ευρωβουλευτή κ. István Ujhelyi εμπνευ-
στή του θεσμού Πρωτεύουσας Έξυπνου Του-
ρισμού, όπου έγινε ανταλλαγή απόψεων. Η 
αντιπροσωπεία της Πάφου είχε την ευκαι-
ρία να δει από κοντά κάποια σημεία παρεμ-
βάσεων και να λάβει μέρος στο λανσάρισμα 
συγκεκριμένης πολιτιστικής διαδρομής προ-
σβάσιμη σε όλους. Με το πέρας των συνα-
ντήσεων οι δύο πλευρές συμφώνησαν, όπως 
εξευρεθούν τρόποι συνέχισης της δικτύωσης 
αυτής και τα επόμενα χρόνια με ανοικτό το 
ενδεχόμενο από κοινού διεκδίκησης Ευρω-
παϊκών χρηματοδοτικών προγραμμάτων, την 
εμπλοκή πανεπιστημίων και φορέων από τις 
δυο περιοχές αλλά και την θεσμοθέτηση ετή-
σιας συνάντησης και με άλλες Ευρωπαϊκές 
Πρωτεύουσες Έξυπνου Τουρισμού.

ΠΑφος ΚΑι ςεβιλλη 
Αντάλλαξαν εμπειρίες οι πρωτεύουσες έξυπνου τουρισμού 
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  Ριπές
Ορφανές οι ευθύνες 
για τον Ακάμα
Απροκάλυπτη επιχείρηση να κουκουλώσουν διοικη-

τικές -πειθαρχικές και πολιτικές ευθύνες σχετικά με 
τα έργα αναβάθμισης του οδικού δικτύου στον Ακάμα και 
την διασπάθιση κονδυλίων και πόρων της Ευρωπαϊκής 

Ένωσης, συνιστά η ανακοίνω-
ση του Υπουργού Γεωργίας Πέ-
τρου Ξενοφώντος, σχετικέ με το 
πόρισμα για τα οδικά έργα στον 
Ακάμα. 
Οι παραδοχές του αρμόδιου για 
τα λάθη και τις παραλείψεις που 
καταγράφονται στο πόρισμα 
«θολώνουν τα νερά»  καταγγέλ-
λουν και οι περιβαλλοντικές ορ-
γανώσεις. 
Η παραδοχή του Υπουργού, ότι 

υπάρχει ανάγκη επαναξιολόγησης των έργων που έχουν 
σχεδιαστεί για την αναβάθμιση του οδικού δικτύου και 
ότι επείγει η αποκατάσταση του περιβάλλοντος για τα 
έργα που ήδη έγιναν, συνιστούν και αναγνώριση ότι σπα-
ταλήθηκαν δημόσιοι πόροι άσκοπα. Προκαλεί πολλά ερω-
τηματικά το γεγονός ότι ενώ στο πόρισμα καταγράφονται 
σωρεία παραλείψεων, ο Υπουργός δήλωνε την επόμενη 
μέρα της ανακοίνωσης που εξέδωσε ότι «οι έρευνες θα 
συνεχιστούν και εφόσον χρειαστεί θα αποδοθούν ευθύ-
νες». 
Σημειώνεται ότι οι σχεδιασμοί και οι προσφορές έγιναν 
από την προηγούμενη κυβέρνηση, το έργο ξεκίνησε τον 
Οκτώβριο του 2022 και προβλέπονταν η παράδοση του 
αυτό το μήνα. Τι άλλο αναμένει ο αρμόδιος Υπουργός 
ώστε να διατάξει έρευνα για την απόδοση ευθυνών. Εί-
ναι παρήγορο για την ώρα, το γεγονός ότι ο πρόεδρος της 
Δημοκρατίας ζήτησε να εγγραφεί το θέμα στην ατζέντα 
της συνεδρίασης του Υπουργικού Συμβουλίου την Πέ-
μπτη. Προς το παρόν το πόρισμα δεν δόθηκε στην δημο-
σιότητα και τα όσα λέγονται αφορούν  αυτά που κατα-
γράφεται στην ανακοίνωση του Υπουργού Γεωργίας. Οι 
βασικότερες διαπιστώσεις είναι ότι η Ειδική Οικολογική 
Αξιολόγηση (ΕΟΑ) για το Στρατηγικό Σχέδιο της Αειφόρου 
Ανάπτυξης του Εθνικού Δασικού Πάρκου Ακάμα δόθηκε 
στις 28.07.2021 από την αρμόδια αναθέτουσα Αρχή, και 
συγκεκριμένα το Τμήμα Δασών, στους μελετητές ώστε τα 
κατασκευαστικά σχέδια να είναι συμβατά με τους όρους 
της. Τα τελικά κατασκευαστικά σχέδια δεν παρουσιάστη-
καν από την αρμόδια Αρχή ενώπιον της ad-hoc επιτροπής, 
η οποία αξιολόγησε τη μελέτη της Ειδικής Οικολογικής 
Αξιολόγησης που αφορούσε το Στρατηγικό Σχέδιο της Αει-
φόρου Ανάπτυξης του Εθνικού Δασικού Πάρκου Ακάμα.  
Η Ειδική Οικολογική Αξιολόγηση για το Στρατηγικό Σχέ-
διο της Αειφόρου Ανάπτυξης του Εθνικού Δασικού Πάρ-
κου Ακάμα εκπονήθηκε πριν να ολοκληρωθούν τα τελικά 
κατασκευαστικά σχέδια βελτίωσης του οδικού δικτύου. 
Συνεπώς, δεν έλαβε υπόψη τα αναχώματα και τις εκσκα-
φές και επομένως και το σύνολο της κατάληψης εδάφους 
από την κατασκευή του οδικού δικτύου.  Παρόλο που η 
έκθεση της Ειδικής Οικολογικής Αξιολόγησης, για το Σχέ-
διο Αειφόρου Διαχείρισης του Εθνικού Δασικού Πάρκου 
Ακάμα καλύπτει αρκετές πτυχές με αυστηρούς όρους, η 
Περιβαλλοντική Αρχή είχε την επιλογή, σε επίπεδο Έργου, 
να ζητήσει ξεχωριστή μελέτη Δέουσας Εκτίμησης, να ζη-
τήσει Μελέτη Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον ή 
να εγκρίνει το Έργο, μετά από την υποβολή εντύπου Έκ-
θεσης Πληροφοριών. 
Στην προκειμένη περίπτωση το Τμήμα Περιβάλλοντος 
προχώρησε στην Περιβαλλοντική Έγκριση του Έργου στις 
02.12.2021, μετά την υποβολή του εντύπου Έκθεσης Πλη-
ροφοριών. 
Επισημαίνεται ακόμη ότι θα ήταν χρήσιμη η μόνιμη πα-
ρουσία Περιβαλλοντικού Επιτηρητή του Τμήματος Περι-
βάλλοντος με Αγορά Υπηρεσιών. Στο πόρισμα γίνονται 
αναφορές για τις ευθύνες των τριών εμπλεκόμενων κυ-
βερνητικών τμημάτων τα οποία δεν έλεγξαν ουσιαστικά 
τα σχέδια που ετοίμασαν οι ιδιώτες μελετητές και δεν 
υπήρχε ο απαραίτητος συντονισμός μεταξύ τους για την 
διαχείριση του έργου. 

Γράφει
ο Κώστας Νάνος
Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Aκυρώθηκε το διάταγμα της Μητρόπολης 
Αποδεσμεύονται οι τραπεζικοί λογαριασμοί του Δήμου Πάφου 

Τ ο Δικαστήριο, ακύρωσε το διάταγμα 
δέσμευσης των χρημάτων στους λο-
γαριασμούς του Δήμου στην Ελληνική 

Τράπεζα και καταδίκασε την Ιερά Μητρόπο-
λη στα έξοδα. 
Ο Δήμος Πάφου είχε ασκήσει έφεση κατά της 
απόφασης του δικαστηρίου να δεσμεύσει 
τους τραπεζικούς του λογαριασμούς προκει-
μένου η Μητρόπολη να εισπράξει το ποσόν 
που είχε εκτιμηθεί για την μείωση της αξίας 
του Δημόσιου Κήπου. 
H εκκλησία είχε ζητήσει την καταβολή απο-
ζημίωσης 8 εκατομμυρίων που επιδίκασε το 
επαρχιακό δικαστήριο για την μείωση της 
αξίας του ακινήτου στον Δημόσιο Κήπο. Με 
βάση το διάταγμα είχαν 8 εκ. ευρώ που ήταν 
κατατεθειμένα σε τραπεζικούς λογαριασμούς 
του Δήμου Πάφου. 
Πριν από δυο χρόνια εκδόθηκε καταδικαστι-
κή απόφαση κατά του Δήμου Πάφου για απο-
ζημιώσεις συνολικού ύψους 7.739.000 πλέ-
ον τόκους και έξοδα, αναφορικά με αγωγή 
που καταχώρησε το 2010 η Μητροπόλη Πά-
φου, λόγω αλλαγής της πολεοδομικής ζώνης 
από 160% σε 1% προκειμένου να αποτραπεί 
η ανέγερση καθεδρικού ναού στον δημόσιο 
κήπο που αποτελεί περιουσία της Μητρό-
πολης. Ο Δήμος Πάφου δεν συμμορφώθηκε 
στην απόφαση αυτή και στις 11 Ιουλίου έλα-
βε το διάταγμα το οποίο εξέδωσε το επαρχι-
ακό δικαστήριο Πάφου μετά από αίτηση της 
Μητρόπολης για δέσμευση των τραπεζικών 
λογαριασμών. Αυτό διάταγμα πλέον ακυρώ-
νεται.

Προσφυγή 

Μετά την επίδοση του διατάγματος, ο Δήμος 
Πάφου προχώρησε άμεσα στην καταχώρηση 
ένστασης. Οι δύο πλευρές συμφώνησαν να 
γίνει ακρόαση με βάση τις ένορκες ομολογίες 
ενώ ο δικηγόρος της Μητρόπολης μετά από 
αίτημά του αντεξέτασε τον δημοτικό γραμμα-
τέα. Στην αντεξέταση του ο δημοτικός γραμ-
ματέας του Δήμου Πάφου Θέμης Φιλιππίδης, 
ανάφερε ότι η δέσμευση 8 εκ. ευρώ δημιουρ-
γεί σοβαρότατα προβλήματα στον Δήμο Πά-

φου αφού το αναπτυξιακό του πρόγραμμα 
δεν θα μπορεί να ολοκληρωθεί. Ήδη δέκα 
σημαντικά έργα πολλών εκ. ευρώ βρίσκονται 
σε εξέλιξη. 
Ακόμα ότι δύο από τα οκτώ εκ. ευρώ που δε-
σμεύτηκαν ανήκουν στο ταμείο των εργαζο-
μένων. 
Ο δικηγόρος της Μητρόπολης Πάφου Λεωνί-
δας Γεωργίου αμφισβητεί ότι δεσμευτήκαν 
χρήματα που ανήκουν στο ταμείο συντάξεων 
των υπαλλήλων και ζήτησε να κατατεθούν οι 
οικονομικές καταστάσεις του Δήμου. Ο Δικη-
γόρος της Μητρόπολης υποστήριξε πως εάν 
αποδειχθεί κάτι τέτοιο η Μητρόπολη δεν επι-
θυμεί να αγγίξει ούτε και ένα σεντ από τα 
χρήματα των υπαλλήλων. 
Ακόμα ο δημοτικός γραμματέας αντεξεταζό-
μενος είπε ότι ο Δήμος Πάφου δεν περιφρό-
νησε σε καμία περίπτωση το δικαστήριο και ο 
λόγος που δεν ανταποκρίθηκε στην απόφαση 
του 2021 για πληρωμή αποζημιώσεων στην 
Μητρόπολη Πάφου είναι γιατί οι δύο πλευ-
ρές βρισκόταν σε διαβούλευση. 
Πριν ακόμα καταλήξουν σε μια από κοινού 
συμφωνία η Μητρόπολη προχώρησε με αίτη-
ση της στην έκδοση του Διατάγματος. 
Υπενθυμίζεται ότι ο Δήμος Πάφου κατέθε-
σε έφεση για την απόφαση του Δικαστηρίου 
να καταβάλλει αποζημιώσεις στην Μητρόπο-
λη υποστηρίζοντας μεταξύ άλλων ότι ήταν 

με απόφαση της κυβέρνησης και όχι του Δή-
μου που μειώθηκε ο συντελεστής δόμησης 
του τεμαχίου γης στον Δημόσιο Κήπο. Η Μη-
τρόπολη έχει το δικαίωμα να ασκήσει έφεση 
στην απόφαση του δικαστηρίου για την ακύ-
ρωση του διατάγματος δέσμευσης των τρα-
πεζικών λογαριασμών.

Κρατάει χρόνια

Η ιστορία της ανέγερσης εκκλησίας στον Δη-
μόσιο Κήπο ήταν αυτή που πυροδότησε τη 
διαμάχη Δήμου Πάφου και Μητρόπολης, 
ένα θέμα που δίχασε ακόμα και τους δημό-
τες της Πάφου και κατά καιρούς πάρθηκαν 
αποφάσεις από το Δημοτικό Συμβούλιο για 
παραμονή και αναβάθμιση του Δημόσιου 
Κήπου, αλλά και για ανέγερση ναού.
Πρόσφατα μάλιστα ενώ σε μικρό τεμάχιο 
του Δημόσιου Κήπου θα ανεγειρόταν μνη-
μείο για τα διακόσια χρόνια από την Ελ-
ληνική Επανάσταση του 1821, η Ιερά Μη-
τρόπολη Πάφου εξασφάλισε διάταγμα και 
απαγόρευση στον Δήμο Πάφου να χρησιμο-
ποιήσει τμήμα του ακινήτου της.
Το θέμα πάντως της ανέγερσης ναού στον 
Δημόσιο Κήπου ενώ πάρθηκε απόφαση από 
το δημοτικό συμβούλιο να συνηγορήσει δεν 
προωθείτε προς το παρόν από την Μητρό-
πολη.  
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ανοίγει πάλι το θέμα του Στέλιος Κυριακίδης
Νέα πυρά Χρύσανθου Σαββίδη σε ΚΟΑ και Ανδρέα Μιχαηλίδη… 
Α παράδεκτη χαρακτήρισε ο Χρύσαν-

θος Σαββίδης, την στάση του Κυπρι-
ακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ) 

στην Βουλή για το θέμα του σταδίου Στέλιος 
Κυριακίδης και του Μακάριου Σταδίου στην 
Λευκωσία. Ο ΚΟΑ είπε ο κ. Σαββίδης, απευ-
θύνθηκε στην Νομική Υπηρεσία υποβάλλο-
ντος μόνο το ερώτημα αν μπορούν τα στάδια 
αυτά να παραχωρηθούν σε ομάδες για 99 
χρόνια και ήταν φυσικό όπως είπε, να λάβουν 
αρνητική απάντηση. Με βάση την ισχύουσα 
νομοθεσία είπε ο κ. Σαββίδης, ο ΚΟΑ μπο-
ρούσε να προχωρήσει σε εκδήλωση ενδιαφέ-
ροντος για τα δύο στάδια και να προχωρήσει 
την διαδικασία όμως πρόσθεσε αυτό που εν-
διέφερε τον ΚΟΑ και τον πρόεδρο του Ανδρέα 
Μιχαηλίδη ήταν να εξασφαλίσει κονδύλια για 
το Τσίρειο στην Λεμεσό.

Δήλωση Σαββίδη 
Κατά την διάρκεια της τελευταίας συνεδρί-
ασης της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παι-
δείας και Πολιτισμού, συζητήθηκε το αυτε-

πάγγελτο, το οποίο ενέγραψα με θέμα: «Να 
παρουσιαστούν στην Κοινοβουλευτική Επι-
τροπή Παιδείας οι λόγοι, για τους οποίους 
τα στάδια Στέλιος Κυριακίδης και Μακάρειο, 
δεν έχουν παραχωρηθεί σε επενδυτές, αφού 
ο Κυπριακός Οργανισμός Αθλητισμού αδυνα-
τεί να τα συντηρεί;» 
Συγκεκριμένα, ανέφερα ότι είναι δύο στά-
δια τα οποία βρίσκονται σε άθλια κατάσταση 
και δεν ανταποκρίνονται σε καμιά περίπτωση 
στις σύγχρονες απαιτήσεις ενός ποδοσφαι-
ρικού αγώνα, αφού όπως γνωρίζουμε τα τε-
λευταία χρόνια δεν έχουν γίνει βελτιωτικά 
έργα. Εκείνο το οποίο διαπιστώνω, μέσα από 
έρευνα που έχω κάνει, είναι ότι ο ΚΟΑ, όσον 
αφορά το Στέλιος Κυριακίδης, χωρίς να δια-
βουλευθεί σε βάθος με την Πάφος FC και να 
επανέλθει για τυχόν ανατροφοδότηση, ού-
τως ώστε να βοηθήσει πραγματικά την προ-
σπάθεια αυτή και να έχει πιθανότητες να δο-
θεί το γήπεδο στους επενδυτές, έστειλε απλά 
μια ελλειμματική πρόταση στην Νομική Υπη-
ρεσία και προφανέστατα η απάντηση της 

ήταν αρνητική, χωρίς καμία αιτιολόγηση. 
Κατά την διάρκεια της συνεδρίασης, όπως 
έχουμε ενημερωθεί ο βασικός λόγος που έχει 
απορριφθεί η συγκεκριμένη πρόταση, είναι 
γιατί ο ΚΟΑ δεν λειτούργησε όπως έπρεπε, 
αφού έστειλε αίτημα να δοθούν τα γήπεδα 
στην Πάφος FC και Ομόνοια FC, με την διαδι-
κασία της ανάθεσης και όχι με την δημόσια 
διαδικασία, η οποία προνοεί διαγωνισμό με 

ανοιχτή διαδικασία. 
Τέλος, καταλήξαμε στο εξής συμπέρασμα, 
ότι μέχρι τον Φεβρουάριο 2024, ο ΚΟΑ πρέ-
πει να διαβουλευθεί ξανά με την Πάφος FC 
και την Ομόνοια FC και μετέπειτα να προχω-
ρήσει το θέμα νόμιμα ούτως ώστε να πάρου-
με την έγκριση από την Νομική Υπηρεσία για 
να διενεργηθεί διαγωνισμός με ανοιχτή δια-
δικασία.

Σωρεία παραλείψεων εντοπίζει το πόρισμα για έργα στον Ακάμα 
Παγώνουν τα έργα - Τι αποφάσισε το Υπουργικό Συμβούλιο
Το Υπουργικό Συμβούλιο, σε συνεδρίαση, 

του την Πέμπτη σε σχέση με την υλοποίη-
ση του Σχεδίου Αειφόρου Ανάπτυξης του Εθνι-
κού Δασικού Πάρκου Ακάμα, ενημερώθηκε για 
την επιτόπου επίσκεψη που θα πραγματοποι-
ηθεί το Σάββατο 16 Δεκεμβρίου για επισκόπη-
ση των έργων που έχουν υλοποιηθεί. 
Κατά την επίσκεψη, θα γίνει επαναξιολόγηση 
για τον καθορισμό των γεωμετρικών προτύ-
πων ή/ και άλλων στοιχείων της όδευσης, βά-
σει και των εισηγήσεων των εμπειρογνωμόνων 
που έχουν εμπειρία στην εκτίμηση περιβαλ-
λοντικών επιπτώσεων και έχουν σχεδιάσει και 
υλοποιήσει δρόμους εντός προστατευόμενων 
περιοχών. 
Η εταιρεία ενημερώθηκε μέχρι τις 18 Δεκεμ-
βρίου να σταματήσει τις όποιες εργασίες. Πριν 
από την έναρξη εργασιών, θα εκδοθεί ανακοί-
νωση με στόχο να ενημερωθεί η κοινωνία, πε-
ριβαλλοντικές οργανώσεις, τοπικές αρχές, για 
όλα τα είδη των έργων. 
Εντός Ιανουαρίου 2024, θα πραγματοποιηθεί νέα 
επί τόπου επίσκεψη και παρουσίαση της προσέγ-
γισης ενώπιον των Τοπικών Αρχών της ευρύτερης 
περιοχής Ακάμα (Κοινοτήτων και Δήμων). 
Μέχρι τον Μάρτιο 2024, όλα τα αποτελέσμα-
τα και εισηγήσεις της ομάδας ειδικών θα πα-
ρουσιαστούν και θα ενημερωθεί η Ad hoc  
επιτροπή των ειδικών που εξετάζει τις Ειδι-
κές Οικολογικές Εκτιμήσεις (ΕΟΑ), στην οποία 
συμμετέχουν όλες οι περιβαλλοντικές οργα-
νώσεις (ΜΚΟ). 

Αντιδράσεις 
Οι οργανώσεις BirdLife Cyprus, Terra Cypria, 
Cyprus Natural Coastline - Πρωτοβουλία για 

την Διάσωση των Φυσικών Ακτών και Σύν-
δεσμος Προστασίας Άγριας Ζωής (Cyprus 
Wildlife Society) θεωρούν ότι η ανακοίνωση 
του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης 
και Περιβάλλοντος, σχετικά με το πόρισμα της 
διοικητικής έρευνας για την πρώτη φάση της 
βελτίωσης του οδικού δικτύου στα πλαίσια 
του Σχεδίου Αειφόρου Ανάπτυξης του Εθνι-
κού Δασικού Πάρκου (ΕΔΠ) Ακάμα, θολώνει τα 
νερά σε μια υπόθεση ξεκάθαρης παράβασης 
νομικά δεσμευτικών περιβαλλοντικών όρων. 
Προς απογοήτευσή μας, αναφέρουν οι περι-
βαλλοντικές οργανώσεις στην ανακοίνωση 
του Υπουργού Γεωργίας δεν γίνεται ξεκάθα-
ρη παραδοχή ότι υφίσταται σαφής παράβαση 
αρκετών και σημαντικών νομικά δεσμευτικών 
όρων της ΕΟΑ. Συνεπώς ούτε αναζητούνται ή 
καταλογίζονται οι όποιες ευθύνες. Αφήνεται 
επίσης να εννοηθεί ότι η Έκθεση της ΕΟΑ θα 
έπρεπε να προσαρμοστεί στις κατασκευαστι-
κές ανάγκες του έργου, κάτι που θα ήταν αθέ-
μιτο και παράτυπο. Είναι το έργο που θα έπρε-
πε να ευθυγραμμιστεί πλήρως με τους νομικά 
δεσμευτικούς περιορισμούς που θέτει η Έκθε-
ση, και όχι το αντίστροφο. 
Η μη τήρηση των νομικά δεσμευτικών όρων της 
Έκθεσης ΕΟΑ τονίζουν αφήνει τον Ακάμα, μια 
από τις σημαντικότερες περιοχές Natura 2000 
στην Κύπρο, έρμαιο κακού σχεδιασμού και πα-
ράβασης νομικά δεσμευτικών όρων της περι-
βαλλοντικής έγκρισης.  Είμαστε έτοιμοι προ-
στίθεται να ανταποκριθούμε στην πρόσκληση 
του Υπουργού για κατ’ ιδίαν συνάντηση μαζί 
με και με τα υπόλοιπα Μέλη της Ad-hoc Επι-
τροπής για την ΕΟΑ, κάτι το οποίο έχουμε ήδη 
ζητήσει, για να συζητήσουμε τα πιο πάνω θέ-

ματα εις βάθος. Παράλληλα οι περιβαλλοντι-
κές οργανώσεις ως μέλη της Ad-hoc Επιτροπής 
για την ΕΟΑ ζητούν να τους αποσταλεί η τελι-
κή έκθεση της διοικητικής έρευνας . Αξιώνουν 
επίσης άμεση και ανεξάρτητη καταγραφή της 
έκτασης απώλειας φυσικής βλάστησης, αξιο-
λόγηση και αποκατάσταση οποιασδήποτε πε-
ριβαλλοντικής ζημιάς έχει ήδη προκληθεί λόγω 
παράβασης των όρων της ΕΟΑ, καθώς και πλή-
ρη επαναξιολόγηση και επανασχεδιασμό του 
Σχεδίου Αειφόρου Ανάπτυξης ΕΔΠ Ακάμα.

Το πόρισμα
Με βάση την έρευνα προκύπτει, μεταξύ άλλων 
ότι τα τελικά κατασκευαστικά σχέδια δεν πα-
ρουσιάστηκαν από την αρμόδια Αρχή ενώπιον 
της ad-hoc επιτροπής, η οποία αξιολόγησε τη 
μελέτη της Ειδικής Οικολογικής Αξιολόγησης. 
Προκύπτει επίσης, ότι η Ειδική Οικολογική Αξι-
ολόγηση εκπονήθηκε πριν να ολοκληρωθούν 
τα τελικά κατασκευαστικά σχέδια βελτίωσης 
του οδικού δικτύου. Προστίθεται ότι στο πλαί-
σιο των συναντήσεων της ad-hoc επιτροπής 
μετά την ολοκλήρωση των κατασκευαστικών 
σχεδίων θα μπορούσε να κληθεί είτε από την 
Αναθέτουσα Αρχή, είτε από την αρμόδια Πε-
ριβαλλοντική Αρχή, εμπειρογνώμονας για να 
εξηγήσει τις λεπτομέρειες των κατασκευαστι-
κών σχεδίων, την πιθανή έκταση της απώλει-
ας γης και την όχληση που θα μπορούσε να 
δημιουργηθεί. Παράλληλα, παρότι η έκθεση 
της Ειδικής Οικολογικής Αξιολόγησης, καλύ-
πτει αρκετές πτυχές με αυστηρούς όρους, η 
Περιβαλλοντική Αρχή είχε την επιλογή, σε επί-
πεδο Έργου, να ζητήσει ξεχωριστή μελέτη Δέ-
ουσας Εκτίμησης, Μελέτη Εκτίμησης Επιπτώ-

σεων στο Περιβάλλον ή να εγκρίνει το Έργο, 
μετά από την υποβολή εντύπου Έκθεσης Πλη-
ροφοριών. 
Στην προκειμένη περίπτωση, προστίθεται, το 
Τμήμα Περιβάλλοντος προχώρησε στην Περι-
βαλλοντική Έγκριση του Έργου στις 2 Δεκεμ-
βρίου του ‘21, μετά την υποβολή του εντύπου 
Έκθεσης Πληροφοριών. 
Επισημαίνεται επιπρόσθετα πως θα ήταν χρή-
σιμη η μόνιμη παρουσία Περιβαλλοντικού 
Επιτηρητή, ότι το Τμήμα Δασών, ως το αρμό-
διο, με συνεχή παρουσία στον χώρο θα μπο-
ρούσε να παρέμβει και να απαιτήσει τη στα-
διακή αποπεράτωση των εργασιών ενώ οι 
χωματουργικές και άλλες κατασκευαστικές 
εργασίες στο μεγαλύτερο εύρος του Έργου, 
δεν έγιναν σταδιακά, όπως προβλέπεται στη 
Σύμβαση.
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Σ τα προβλήματα που θα αντιμετωπίζει ο Επαρχιακός 
Οργανισμός Πάφου, αναφέρονται οι δήμαρχοι Πά-

φου οι οποίοι αποτελούν το προσωρινό διοικητικό συμ-
βούλιο του Οργανισμού.
Οι δήμαρχοι Πάφου εκφράζουν τις ανησυχίες τους για 
τα πολλά προβλήματα που πρέπει να αντιμετωπιστούν 
μέχρι τη σύσταση και λειτουργία του Επαρχιακού Συμ-
βουλίου.
Ο νέος Επαρχιακός Οργανισμός που θα λειτουργήσει 
από την 1η Ιουλίου 2024 υπό τον πρώτο περιφερειάρχη 
Πάφου θα στεγαστεί στο ακίνητο που βρίσκεται επί της 
οδού Χαραλάμπου Μούσκου στο κέντρο της Πάφου που 
αγοράστηκε και στεγάζει σήμερα τα γραφεία του ΣΑΠΑ.
Όπως τόνισε ο δήμαρχος Πάφου και καθηκόντως πρόε-
δρος του προσωρινού Επαρχιακού Συμβουλίου Φαίδω-
νας Φαίδωνος, πολύ λίγα άτομα έχουν συνειδητοποιήσει 
πόσο τεράστια και σοβαρή δουλειά πρέπει να γίνει από 
τον νέο Επαρχιακό Συμβούλιο και τον πρόεδρό του (Περι-
φερειάρχη). Θα πρέπει είπε ο κ. Φαίδωνος να γίνει τερά-
στια δουλειά τόσο τεχνοκρατικά όσο και διοικητικά.
Πρέπει όλοι να κατανοήσουμε είπε ο δήμαρχος Πάφου, 
ότι ο Οργανισμός θα στηθεί από την αρχή και εκτιμάται 
ότι για να μπορέσει να λειτουργήσει απρόσκοπτα θα 
χρειαστεί ένα μεγάλο χρονικό διάστημα μέχρι και τριών 
χρόνων. Τις ίδιες ανησυχίες έχουν εκφράσει και οι υπό-
λοιποι δήμαρχοι της Πάφου, οι οποίοι έκαναν λόγο και 
για το γεγονός ότι ειδικά ο Οργανισμός της Πάφου, θα 

πρέπει να συσταθεί από το μηδέν. 
Τα πρώτα βήματα 
Το προσωρινό διοικητικό συμβούλιο του Επαρχιακού Ορ-
γανισμού Πάφου, πραγματοποίησε την Τρίτη προπαρα-
σκευαστική σύσκεψη και την προσεχή Δευτέρα στις 11:00 
το πρωί, θα έχει συνάντηση με τον Υπουργό Εσωτερικών 
για να δουν πού βρίσκονται οι προετοιμασίες για τη λει-
τουργία του Επαρχιακού Οργανισμού αμέσως μετά τις 
Δημοτικές εκλογές της 9ης Ιουνίου 2024.
Έχει καταρτιστεί μάλιστα ένας κατάλογος από 100 περί-
που σημεία και κάθε Οργανισμός πρέπει να απαντήσει 
για το πια πράγματα προχωρούν, ποια βαδίζουν προς 
υλοποίηση και ποια όχι, ενώ όπως σημειώνουν, υπάρ-

χουν κάποια πράγματα που για να προχωρήσουν χρειά-
ζονται νομοθετικές ρυθμίσεις. Ένα από αυτά τα κεφάλαια 
που αποτελείται από 10 περίπου σημεία αφορά τη ρύθ-
μιση του εργασιακού περιβάλλοντος και τη στελέχωση 
στους Επαρχιακούς Οργανισμούς. Θα πρέπει δηλαδή να 
ετοιμαστούν νέες συλλογικές συμβάσεις και να ξεκαθαρί-
σει ότι έχει σχέση με τους μισθούς, τα ταμεία, τις άδειες 
κλπ. Στην Πάφο μόνο ο Δήμος Πάφου θα δώσει προσωπι-
κό στον Επαρχιακό Οργανισμό, καθώς οι υπόλοιποι δήμοι 
δεν διαθέτου προσωπικό για να παραχωρήσουν, γι’ αυτό 
ο Οργανισμός θα αρχίσει ουσιαστικά χωρίς προσωπικό.
Για να γίνει κατανοητό το πρόβλημα αρκεί να αναφέρου-
με, ότι το Συμβούλιο Υδατοπρομήθειας Λεμεσού αριθμεί 

περίπου 120 άτομα προσωπικό, το οποίο θα εργοδοτηθεί 
στον Επαρχιακό οργανισμό Λεμεσού. Δηλαδή ο Επαρχια-
κός Οργανισμός Λεμεσού θα έχει εξ’ αρχής, όλους τους 
υπαλλήλους και εργάτες των Συμβουλίων Υδατοπρομή-
θειας και Αποχετεύσεως, ενώ στο Επαρχιακό Συμβούλιο 
της Πάφου ο μόνος δήμος που θα δώσει προσωπικό δη-
λαδή τρεις, τέσσερις υπαλλήλους είναι ο Δήμος Πάφου.
Γι’ αυτό προκηρύσσονται θέσεις στο ΣΑΠΑ για εννέα νέ-
ους υπαλλήλους και εργάτες ενώ τον Απρίλιο θα εισηγη-
θούν να προσληφθούν άλλοι εννέα εργάτες, ούτως ώστε 
την 1η Ιουλίου, όταν θα αναλαμβάνει ο νέος Επαρχιακός 
Οργανισμός να έχει τουλάχιστον 15, με 18 άτομα στην 
υδατοπρομήθεια για να μπορεί να συνεχίσει απρόσκο-
πτα η υπηρεσία αυτή και αυτό δεν μπορούν να το δια-
χειριστούν οι τέσσερις, πέντε εργάτες που θα δώσει ο 
Δήμος Πάφου στον Επαρχιακό Οργανισμό.
Οι προσλήψεις θα είναι όλες ορισμένου χρόνου, καθώς 
όλες οι μόνιμες προσλήψεις θα γίνουν όταν εγκαταστα-
θεί και λειτουργήσει επίσημα ο νέος Οργανισμός. Επειδή 
λοιπόν, αναμένεται να απαιτηθεί χρόνος μέχρι να γίνει 
αυτό κατορθωτό, θα γίνουν προσλήψεις σε συνεννόη-
ση με το Υπουργείο Εσωτερικών μόνο με μοριοδότηση, 
χωρίς δηλαδή εξετάσεις και προσωπικές συνεντεύξεις, 
άσχετα εάν αυτό είναι δίκαιο και αποδοτικό.
Σε πλήρη ανάπτυξη, ο Επαρχιακός Οργανισμός ανα-
μένεται να φτάσει περίπου στους 250 υπαλλήλους και 
εργάτες.

Ανέτοιμη η ΠΑφος 
Ανησυχούν οι δήμαρχοι για τον τεράστιο όγκο δουλειάς μέχρι τη σταση του 
Επαρχιακού Οργανισμού. 
Συνεχείς επαφές και συσκέψεις για την μετάβαση στη μεταρρύθμιση της Τοπικής Αυτοδιοίκησης…

ςτις Αφιξέις κοντέψΑμέ το 2019

Ένα μήνα πριν την ολοκλήρωση του έτους, 
εκφράζουμε την ικανοποίηση μας για τις 
πολύ ικανοποιητικές επιδόσεις που ση-

μειώθηκαν εφέτος, παρά τις μεγάλες προκλή-
σεις που αντιμετωπίσαμε, δήλωσε μεταξύ άλ-
λων ο Υφυπουργός Τουρισμού Κώστας Κουμής 
στην Ετήσια Γενική Συνέλευση του Συνδέσμου 
Ταξιδιωτικών Πρακτόρων Κύπρου. 
Οι αριθμοί είπε, δείχνουν ότι από πλευράς αφί-
ξεων, η χρονιά θα κλείσει με άνοδο 21% σε σύ-
γκριση με το 2022, και κοντά στις επιδόσεις του 
2019, του έτους ρεκόρ δηλαδή για τον τουρι-
σμό της χώρας μας, ενώ από πλευράς εσόδων, 
κατά πάσα πιθανότητα οδεύουμε προς νέο ρε-
κόρ. 
Για το επόμενο έτος, μετά τις επαφές στις Βό-
ρειες Χώρες, στη Γαλλία, στη Μεγάλη Βρετα-
νία, στην Πολωνία την περασμένη βδομάδα, εί-
μαστε πρόσθεσε συγκρατημένα αισιόδοξοι. 
Ο κ. Κουμή, χαρακτήρισε πρόκληση για την 
τουριστική μας βιομηχανία την επιμήκυνση 
της τουριστικής περιόδου ή της άμβλυνσης του 
προβλήματος της εποχικότητας. 
Πολύ σύντομα, τόνισε αναμένεται να ολοκλη-
ρωθεί και η επικαιροποίηση της στρατηγικής με 
ορίζοντα το 2035, με ιδιαίτερη έμφαση πλέον 
στις αρχές της αειφόρου ανάπτυξης, της πρά-
σινης μετάβασης, του ψηφιακού μετασχηματι-
σμού και της περαιτέρω βελτίωσης των υποδο-
μών προσβασιμότητας. 
Παράλληλα καταβάλλονται προσπάθειες για 
βελτίωση και ενδυνάμωση της αεροπορικής 

σύνδεσης κατά τους χειμερινούς μήνες, ή έστω 
τους μήνες στην αρχή και στο τέλος της τουρι-
στικής περιόδου. 
Λειτουργία των τουριστικών μας θέρετρων για 
μεγαλύτερο χρονικό διάστημα και απαλλαγή 
από την εργασιακή εποχιακή κουλτούρα. 
Επίλυση των θεμάτων που σχετίζονται με το ερ-
γασιακό κεφάλαιο. Βελτίωση της διασύνδεσης 
από πόλη σε πόλη. 
Ενίσχυση της τουριστικής εμπειρίας και ανάδει-
ξη της αυθεντικής Κύπρου, αλλά και της πλού-
σιας ιστορίας της χώρας μας. Ενίσχυση των 
ειδικών μορφών τουρισμού. Ανάδειξη και διε-
θνοποίηση της γαστρονομίας της χώρας μας.
Περαιτέρω ανάδειξη των εμπλουτιστικών έρ-
γων. Και γενικότερα ευθυγράμμιση όλων μας, 
προς τον στόχο της επιμήκυνσης της τουριστι-

κής περιόδου. 
Αυτό είναι και το κύριο ζητούμενο. Η ευθυγράμ-
μιση όλων μας. Σχετικά με το νομοσχέδιο με τίτ-
λο «Ο περί της ίδρυσης και λειτουργίας χώρων 
εστίασης και διασκέδασης», ολοκληρώνεται 
αυτές τις μέρες και πολύ σύντομα θα κατατεθεί 
για νομοτεχνικό έλεγχο στη νομική υπηρεσία, 
ενώ ήδη έχει κατατεθεί για νομοτεχνικό έλεγχο 
το νομοσχέδιο με τίτλο, «Ο περί της Ρύθμισης 
της Ίδρυσης και Λειτουργίας Ξενοδοχείων και 
Τουριστικών Καταλυμάτων Νόμος» που αφορά 
τη λειτουργία και αδειοδότηση των ξενοδοχει-
ακών επιχειρήσεων. 
Την ίδια στιγμή, ως Υφυπουργείο κατέληξε, κα-
ταβάλλουμε κάθε δυνατή προσπάθεια για την 
εξεύρεση λύσεων σε όλα τα ζητήματα που σχε-
τίζονται με το κεφάλαιο εργασία στον τομέα 

του τουρισμού, ενώ εισηγήσεις και απόψεις 
έχουμε καταθέσει και για σειρά άλλων θεμά-
των, όπως για παράδειγμα τον εξωραϊσμό των 
περιβαλλόντων χώρων μνημείων και αξιοθέα-
των και πολλά άλλα.

ΠΑΣΥΞΕ 
Η αύξηση των εσόδων από τον τουρισμό σε πο-
σοστό 20 ή και 30% δεν ισοδυναμεί και με αύ-
ξηση της κερδοφορίας των τουριστικών επιχει-
ρήσεων δήλωσε στο Radiocosmos ο πρόεδρος 
του Παγκύπριου συνδέσμου ξενοδόχων Θάνος 
Μιχαηλίδης. Αυτό όπως είπε, οφείλεται στην 
αύξηση του κόστους λειτουργίας των επιχει-
ρήσεων και στην αύξηση των επιτοκίων. Για το 
2023 οι αφίξεις τουριστών αναμένεται να πλη-
σιάσουν, τα επίπεδα του 2019 είπε ο κ. Μιχαη-
λίδης και οι προοπτικές για το 2024 είναι ακό-
μη καλύτερες.

Οι ανάγκες σε προσωπικό
Αναφερόμενος στην σύσκεψη που πραγματο-
ποιήθηκε χθες στο προεδρικό μέγαρο με την 
συμμετοχή του Υπουργού Εργασίας και του 
Υφυπουργού Τουρισμού ο κ. Μιχαηλίδης τόνι-
σε ότι στο επίκεντρο ήταν τα ζητήματα κάλυ-
ψης των αναγκών σε προσωπικό. Υπολογίζεται 
είπε ότι οι ανάγκες είναι για 7000 ξενοδοχοϋ-
παλλήλους και αυτό που συζητείται όπως είπε 
είναι διευκολυνθούν οι επιχειρήσεις για να κα-
λύψουν τις ανάγκες τους και να εκπαιδεύσουν 
το προσωπικό που χρειάζονται.

Ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό το 
2023. Η αύξηση των εσόδων δεν ση-
μαίνει και αύξηση της κερδοφορίας λέει 
ο ΠΑ.ΣΥ.ΞΕ. 

Κ. Κουμής: «Αλλάζουν πολλά με στόχο 
την καταπολέμηση της εποχικότητας και 
την καθιέρωσή της Κύπρου ως ολόχρο-
νο τουριστικό προορισμό…» 
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Άφωνοι μείναμε όταν επισκεφθήκαμε το 
γνωστό διατηρητέο της οδού Αθηνάς 
στο κέντρο της Πάφου, ύστερα από κα-

ταγγελίες περιοίκων. 
Το εν λόγω κτίριο που προοριζόταν για να με-
τατραπεί σε στολίδι και να στεγάσει το Γραφείο 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων έμεινε στα αζήτητα, 
ύστερα από την απόφαση της κυβέρνησης να 
αποκόψει το κονδύλι για την ανακατασκευή 
του κτιρίου. Πολίτες που διαμένουν κοντά στο 
εν λόγω κτίριο εκφράζουν την αγανάκτησή 
τους μέσω του Αδέσμευτου, διότι όπως λένε, η 
κατάσταση έφθασε στο απροχώρητο. 
Όπως μας ανέφεραν, καθημερινά παρατηρούν 
άγνωστους να μπαινοβγαίνουν στο εν λόγω 
κτίριο και εκφράζουν την άποψη ότι πιθανόν 
να διαμένουν στους πάνω ορόφους του διώ-
ροφου κτιρίου. «Κάθε πρωί βλέπω να αποχω-
ρούν από το κτίριο αρκετά άτομα, που μάλλον 
κοιμούνται εδώ τα βράδια» λέει στον Αδέ-
σμευτο γειτόνισσα που διαμένει σε παρακεί-
μενο υποστατικό. 
Άλλη κυρία που διαμένει στην περιοχή μάς 

οδήγησε στο πίσω μέρος του κτιρίου που μοιά-
ζει με σκουπιδότοπο. «Κάποιες φορές βλέπου-
με νυφίτσες να διασταυρώνουν τον δρόμο και 
να έρχονται στις αυλές μας… αλλά δεν είναι 
μόνο αυτό. Όποιος περάσει από εδώ και χρει-
αστεί τουαλέτα, πάει μέσα στα κτίρια». Είναι 
αλήθεια ότι το μέρος έμοιαζε περισσότερο 
με τρώγλη, αλλά και ουρητήρια παρά με κάτι 
άλλο. 

Τι ζητούν
Οι κάτοικοι της περιοχής ζητούν από τους αρ-
μόδιους να καθαρίσουν το μέρος και ακολού-
θως να το σφραγίσουν, έτσι ώστε να μην εισέρ-
χεται κανείς εντός του κτιρίου. Επίσης ζητούν 
να μελετηθεί η στατικότητα των μπαλκονιών 
που σήμερα στηρίζονται με σκαλωσιές, γιατί 
πιστεύουν ότι μια μέρα θα πέσουν και θα σκο-
τώσουν κόσμο. 

Τι καταγράψαμε 
Μετά τις καταγγελίες, επισκεφθήκαμε την πε-
ριοχή και διαπιστώσαμε ότι τα όσα μας κατάγ-
γειλαν δεν περιέχουν ούτε ίχνος υπερβολής. 
Η κατάσταση έχει φθάσει στο απροχώρητο. 
Σκουπίδια σε όλο τον χώρο, εντός και εκτός του 
κτιρίου, χόρτα που ξεπερνούν τα 30-40 εκατο-
στά, μισογκρεμισμένες πόρτες, ταβάνια ετοι-
μόρροπα, σκάλες σπασμένες και άλλα πολλά. 
Αυτά στο ισόγειο της κατοικίας. Παραλείψαμε 
τον πάνω όροφο, που όπως ισχυρίζονται οι κά-
τοικοι, διαμένουν άστεγοι, κυρίως για λόγους 
ασφαλείας. 
Πάντως, παλαιότερα υπήρξαν ξανά καταγγε-
λίες ότι μέσα στο κτίριο διέμεναν παράνομα 

άστεγοι οι οποίοι και απομακρύνθηκαν μετά 

την παρέμβαση της αστυνομίας. 
Ιστορικό
Το εγκαταλελειμμένο από χρόνια αρχοντικό 
στην οδό Αθηνάς στο κέντρο της Πάφου, κτί-
στηκε μεταξύ 1915-1924. Πρώτα το ισόγειο 
που φιλοξενούσε κυρίως εμπορικές χρήσεις 
και έπειτα ο όροφος όπου ήταν οι οικιστικοί 
χώροι συνολικού εμβαδού 1140τ.μ. Πρόκειται 
για δύο σπίτια που ανήκαν στις αδελφές Ελι-
σάβετ Κουπάτου και Κατερίνα Παπαδοπούλου 

από την Τσάδα. 
Η Ελισάβετ παντρεύτηκε τον Σάββα Κουπάτο, ο 
οποίος διετέλεσε γυμνασιάρχης. 
Το ζευγάρι δεν είχε αποκτήσει παιδιά και οι 
κληρονόμοι αποφάσισαν να το πουλήσουν. 
Ακολούθησαν και οι κληρονόμοι της Κατερίνας, 
που ήταν η κόρη της Μαρούλα, εκπαιδευτικός, 
παντρεμένη με τον Κοκή Ιωαννίδη ο οποίος 
είχε διατελέσει για πολλά χρόνια υπουργός και 
συνομιλητής για το κυπριακό. 
Η οικοδομή πουλήθηκε το 1990 στο Τμήμα Κοι-
νωνικών Ασφαλίσεων αλλά δεν αξιοποιήθηκε 
ποτέ. Μετά από τρεις δεκαετίας πλήρους εγκα-
τάλειψης, αποφασίστηκε να αποκατασταθεί 
και να χρησιμοποιηθεί ως μέρος των γραφεί-
ων του Τμήματος. 
Για το εν λόγω έργο αποφασίστηκε μάλιστα 
να χρησιμοποιηθούν και διπλανά τεμάχια στα 
οποία θα ανεγερθούν καινούρια κτίρια.  
Αυτά περιλαμβάνουν υπόγειο χώρο με βοηθη-
τικές χρήσεις και χώρους στάθμευσης σε δύο 
επίπεδα συνολικού εμβαδού 2435τ.μ., ισόγειο 
χώρο με κύριες χρήσεις και τρείς ορόφους συ-

νολικού εμβαδού 2525τ.μ. Αι ενώ όλα είχαν 
αποφασιστεί, προκηρύχθηκε διεθνής διαγωνι-
σμός και επιλέχθηκαν τα σχέδια, με τον Δήμο 
Πάφου να αναλαμβάνει την υλοποίηση τους, ο 
νέος Υπουργός Εργασίας αποφάσισε την ακύ-
ρωση του έργου προφανώς για οικονομικούς 
λόγους, με αποτέλεσμα το σπουδαίο και ιστο-
ρικό θα λέγαμε αυτό αρχοντικό να παραμένει 
στην εγκατάλειψη με ορατό τον κίνδυνο να κα-
ταρρεύσει και να χαθεί μια για πάντα…  

Άστεγοι κατέλαβαν το κτίριο της οδού Αθηνάς
Το γνωστό διατηρητέο μετατράπηκε σε τρώγλη

Στην κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας συζητή-
θηκαν την Τρίτη τα προβλήματα που αντιμετω-

πίζουν οι επαγγελματίες ψαράδες, στο λιμανάκι της 
Κάτω Πάφου. Τα τελευταία χρόνια οι επαγγελματίες 
ψαράδες θεωρούν πως βρίσκονται υπό διωγμό από 
το λιμανάκι, λόγω κυρίως των μέτρων που εφαρμόζει 
η Αρχή Λιμένων και ο Δήμος Πάφου για την πρόσβαση 
τους στα αλιευτικά σκάφη. 
Σε επιστολή που απέστειλε ο σύνδεσμος των ψαρά-
δων στο Υπουργείο Γεωργίας, την ΑΛΚ και τους Βου-
λευτές, χαρακτηρίζει αδιανόητο, να μην επιτρέπεται 
να εισέρχονται με τα οχήματα τους, κοντά στις ψαρό-
βαρκες για να μεταφέρουν τα αλιευτικά τους εργα-
λεία. 
Πρόβλημα υπάρχει αναφέρεται το τελευταίο διάστη-
μα και με το καρνάγιο, το οποίο η Αρχή Λιμένων θέλει 
να το καταργήσει. Οι ψαράδες έλαβαν προειδοποίηση 
ότι το καρνάγιο θα καταργηθεί από το νέο χρόνο. 
Χωρίς καρνάγιο όπου θα μπορούν να βγάζουν τα σκά-
φη για επιδιόρθωση σημαίνει ότι οι ψαράδες εκδιώ-
κονται από το Λιμανάκι της Κάτω Πάφου. Οι ψαράδες 
της Πάφου έχουν ζητήσει επίσης την δημιουργία ενός 

χώρου στο λιμανάκι για απευθείας διάθεση προς τους 
καταναλωτές των αλιευμάτων τους, κάτι που επίσης 
δεν έχει υλοποιηθεί, ενώ καταγγέλλουν, ότι δεν υπάρ-
χει στην περιοχή ούτε καν πόσιμο νερό για τις ανά-
γκες τους.  

Τους άκουσαν 
Στην συνεδρίαση της Βουλής τονίστηκε από όλους 

τους Βουλευτές  η ανάγκη στήριξης του κλάδου, αφού 
όπως αναφέρθηκε, ο κλάδος της αλιείας στην Κύπρο 
είναι παραμελημένος και υποβαθμισμένος, με τα προ-
βλήματα να διογκώνονται σε επικίνδυνο βαθμό τα τε-
λευταία χρόνια. Ο πρόεδρος των επαγγελματιών ψα-
ράδων της Πάφου Λεωνίδας Λεωνίδου, μιλώντας στο 
radiocosmos τόνισε ότι τα σοβαρότερα προβλήματα 
τα αντιμετωπίζουν οι ψαράδες της Πάφου. Αποφασί-

στηκε ανέφερε, μέχρι τη νέα συνεδρία της επιτροπής 
στα τέλη Ιανουαρίου να γίνουν διαβουλεύσεις με όλα 
τα εμπλεκόμενα τμήματα.

Τι δήλωσε ο Χ. Πάζαρος
Την ανάγκη λήψης μέτρων για τη σωστή ανάπτυ-
ξη της αλιείας επεσήμανε και ο βουλευτής Πάφου 
του ΔΗΣΥ Χαράλαμπος Πάζαρος. Μιλώντας στο 
radiocosmos, ανέφερε ότι οι ψαράδες του λιμα-
νιού της Πάφου, αντιμετωπίζουν τα περισσότερα 
προβλήματα από τους συνάδελφους τους των άλ-
λων επαρχιών. 
Τόνισε ότι πρέπει να εξεταστούν τα αιτήματα όλων 
των ψαράδων κάθε περιοχής και να δοθούν απα-
ντήσεις στα ερωτήματά τους, αλλά και εισηγήσεις 
και μέτρα για επίλυση των προβλημάτων τους. 
Ανέφερε, ότι σε νέα συνεδρία της κοινοβουλευτι-
κής επιτροπής τον Ιανουάριο, στην παρουσία και 
εκπροσώπων από το Τμήμα Αρχαιοτήτων που εκ 
παραδρομής δεν κλήθηκαν στην πρόσφατη συνε-
δρία, θα συζητηθούν εκτενώς ειδικά τα προβλήμα-
τα των ψαράδων της Πάφου.

Στην Βουλή τα προβλήματα των Ψαράδων 
Καταγγελίες ότι βρίσκονται υπό διωγμό από Αρχή Λιμένων και Δήμο Πάφου… 

Όπως μας ανέφεραν, καθημερινά παρατηρούν άγνωστους να μπαινοβγαίνουν στο εν λόγω 
κτίριο και εκφράζουν την άποψη ότι πιθανόν να διαμένουν στους πάνω ορόφους του διώ-
ροφου κτιρίου. «Κάθε πρωί βλέπω να αποχωρούν από το κτίριο αρκετά άτομα, που μάλ-
λον κοιμούνται εδώ τα βράδια» λέει στον Αδέσμευτο γειτόνισσα που διαμένει σε παρακεί-
μενο υποστατικό. 
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αιρετίζουμεΧ

Ο Δίκαιος

Τους Νίκους, τις Νικολέτες, τους Στυ-
λιανούς, τις Στυλιανές και τις Βαρβά-
ρες που γιόρταζαν την εβδομάδα που 
πέρασε με πρώτο τον Πρόεδρο της Δη-
μοκρατίας Νίκο Χριστοδουλίδη…

Τα Χριστουγεννιάτικά Χωριά που θα λει-
τουργήσουν σε ολόκληρη την επαρχία, 
χαρίζοντας όμορφες στιγμές μέσα στο 
κλίμα των ημερών…

Την Pafos fc, που πάει με σπασμένα τα 
φρένα στο πρωτάθλημα και ευχόμα-
στε να συνεχίσει την ίδια πορεία και 
στον δεύτερο γύρο, χαρίζοντας στην ε-
παρχία μας μια μεγάλη επιτυχία…

Τις πολλές Χριστουγεννιάτικες κυρίως 
εκδηλώσεις που έχουμε αυτή την περί-
οδο στην Πάφο…

Τον Λαογραφικό Όμιλο “ΚΤΗΜΑ” που 
και φέτος θα αναβιώσει τα Χριστου-
γεννιάτικα έθιμα της Κύπρου στην πλα-
τεία Κέννεντυ το ερχόμενο Σάββατο…

Τους μαθητές μας που πάτωσαν στην α-
ξιολόγηση και κατετάγησαν στις τελευ-
ταίες θέσεις ανάμεσα σε 83 χώρες της 
Ευρώπης…

Την Υπουργό παιδεία που με αυτά τα 
αποτελέσματα έχει άλλο ένα πονο-
κέφαλο αν αντιμετωπίσει ανάμεσα 
στους πολλούς που αντιμετωπίζει… 

Τον καιρό που ευτυχώς μετατράπηκε σε 
χειμωνιάτικο και αρχίσαμε επιτέλους 
να αισθανόμαστε ότι μπήκε ο Χειμώνας 
και στην Κύπρο…

Τον Ορέστη Μάτσα που εγκατέλειψε 
και αυτός το Κίνημα Οικολόγων Πε-
ριβαλλοντιστών και αυτό είναι με-
γάλη απώλεια για το Κίνημα στην ε-
παρχία μας…

Την κόντρα του Γενικού Ελεγκτή Οδυσ-
σέα Μιχαηλίδη με τον Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας η οποία μεγαλώνει με α-
ποκορύφωμα να ζητά ο πρώτος την ε-
πιστροφή €157.209 που πήρε ο Πρόε-
δρος όταν ήταν Κυβερνητικός Εκπρό-
σωπος…

Τους Παλαιστινίους που ζουν στη Λω-
ρίδα της Γάζας οι οποίοι θα κάνουν 
Χριστούγεννα ανάμεσα στα χαλάσμα-
τα, λίγο δίπλα από εκεί που γεννήθη-
κε ο Χριστός…

Τον Χρύσανθο Σαββίδη που δεν το βά-
ζει κάτω και εξακολουθεί να κυνηγά 
τον ΚΟΑ για το θέμα της παραχώρησης 
του Στέλιος Κυριακίδης στην Πάφος fc  
και του Μακάρειου σταδίου στην Ο-
μόνοια…

Τις όμορφες αναμνήσεις από τα παι-
δικά μας χρόνια που κατακλύζουν ό-
λους μας αυτή την περίοδο…

Την στολισμένη Πάφο, η οποία χαρίζει 
σε κάθε επισκέπτη αλλά και σε όλους 
εμάς, Χριστουγεννιάτικη ατμόσφαιρα. 
Πάντα όμως μπορούμε και καλύτερα…  

Αλέξης Βαφεάδης 

Πάνω ο Υπουργός Μεταφο-
ρών για την άμεση αντίδρα-
ση και τη διακοπή των μαθη-
τικών διαδρομών των λεω-
φορείων μέχρι την τοποθέτη-
ση συστημάτων πυρόσβεσης 
στα λεωφορεία…

Χριστουγεννιάτικα Χωριά 

Πάνω οι Δήμοι και κοινότητες  
που αυτές τις μέρες προετοι-
μάζονται  να λειτουργήσουν  
Χριστουγεννιάτικα χωριά ενό-
ψει των εορτών των Χριστου-
γέννων…

Ανδρέας Ιωσήφ

Στα πάνω και ο Λυκειάρχης 
του Πρώτου Λυκείου και εκ-
πρόσωπος της Πάφου στον 
Σύνδεσμο Διευθυντών που 
δεν διστάζει να πει την άπο-
ψή του για τα της εκπαίδευ-
σης  στον τόπο μας… 

Υπηρεσίες

Στα κάτω οι «αρμόδιες» 
υπηρεσίες που ελέγχουν, 
εγκρίνουν και δίνουν το 
πράσινο φως στα οχήματα 
δημόσιας χρήσης να εκτε-
λούν διαδρομές και να με-
ταφέρουν μάλιστα και επι-
βάτες…

Τμήμα Δασών 

Στα κάτω και οι «υπεύθυ-
νοι» του τμήματος Δασών 
που συνεχίζουν να σφυρί-
ζουν αδιάφορα για  τα όσα 
συμβαίνουν στην περιοχή 
του Ακάμα…
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Πότε θα οργανωθείτε;
Ε

Δύο μέρες μετά το 4ο κατά σειρά ατύ-
χημα σε σχολικό λεωφορείο, αφού 

κινδύνευσαν οι ζωές μαθητών και μαθη-
τριών στην πυρκαγιά, το Υπουργείο Με-
ταφορών έλαβε την απόφαση να ακινη-
τοποιήσει σχολικά λεωφορεία που μέ-
χρι σήμερα εκμίσθωνε. Το έκανε αυτό ό-
μως, χωρίς να ανακοινώσει σχετικό πλά-
νο σε σχέση με ποιες διαδρομές επηρε-
άζονται, χωρίς να ενημερώσει διευθύν-
σεις σχολείων, μαθητές και γονείς, με α-
ποτέλεσμα να ακολουθήσει καινούργιο 
μπάχαλο και εκατοντάδες μαθητές να 
μην μπορούν να φτάσουν στα σχολεία 
τους ιδιαίτερα στην επαρχία μας.
Τα επαναλαμβανόμενα ατυχήματα, με 
αποκορύφωμα το πρόσφατο περιστα-
τικό, επιβεβαιώνουν τις ανησυχίες που 
διαχρονικά εξέφραζαν μαθητές και γο-
νείς, για μη σωστή συντήρηση και έλεγ-
χο των λεωφορείων που εκμισθώνει το 
κράτος για μεταφορά των μαθητών, μα-
θητριών. 
Ανησυχίες που εκφράστηκαν επανει-
λημμένα και αγνοούνταν από τους αρ-
μόδιους. 
Η λήψη δραστικών μέτρων είναι απα-
ραίτητη. Την ίδια στιγμή όμως τα μέτρα 
χρειάζονται και πλάνο και σχεδιασμό. 
Δεν μπορούμε από τι μία μέρα στην άλ-
λη απλά να ακινητοποιούμε τα πάντα.
Αντί ενός πλάνου, ενός σχεδίου, για το 
πως θα μπορούν οι μαθήτριες-μαθητές 
να μεταβούν στα σχολεία τους, σήμε-
ρα γίναμε μάρτυρες μιας χαώδους κα-
τάστασης. 
Η πλειοψηφία των μαθητών, μαθητρι-
ών δεν πήγαν σχολείο, γονείς έλειψαν 
από τις δουλειές τους για να μεταφέ-
ρουν μαθητές στα σχολεία, οι διευθύν-
σεις σχολείων δεν γνώριζαν αν έπρεπε 
να δικαιολογήσουν ή όχι τις απουσίες. 
Επί της ουσίας τα μισά σχολείο έκλεισαν 
και τα άλλα ήταν στον αυτόματο πιλότο. 
Πότε επιτέλους κύριοι αρμόδιοι θα δρά-
σετε οργανωμένα και χωρίς προχειρότη-
τες ώστε να λειτουργούν τα σχολεία μας 
χωρίς πρόσθετα εμπόδια;

33χρόνος καταζητείται από την Αστυνο-
μία για υπόθεση κλοπής καλωδίων από 

το Πράσινο Σημείο στον Μούτταλο.
Σύμφωνα με 60χρονο υπάλληλο του Δή-
μου Πάφου την Κυριακή γύρω  στις 3 το α-
πόγευμα εντόπισε σε περιφραγμένο χώρο 
στο Πράσινο Σημείο Μουττάλου, ένα πρό-
σωπο να αποσπά καλώδια από εμπορευ-
ματοκιβώτιο.
Το άτομο αυτό τράπηκε σε φυγή, και με 
βάση τους αριθμούς εγγραφής του οχήμα-
τος  εκδόθηκε ένταλμα σύλληψης εναντίον 
του 33χρονου που καταζητείται.

Έκλεβε παλιοπράγματα...

Την ερχόμενη ε-
βδομάδα θα υ-

πογραφούν τα συμ-
βόλαια για τη Δημι-
ουργία του Κέντρου 
Ιστορικής Τεκμηρίω-
σης Πάφου που θα 
δημιουργηθεί στα  
κτήρια της παλιάς α-
στυνομικής διεύθυν-
σης Πάφου στο κέ-
ντρο της Πόλης.
Σύμφωνα με τον δήμαρχο Φαίδωνα Φαί-
δωνος η προσφορά κατακυρώθηκε σε εται-

ρεία από τη Λευκω-
σία που ήδη άρχισε 
εργασίες περίφρα-
ξης του χώρου και 
την ερχομένη Τε-
τάρτη ή την Πέμπτη 
θα υπογραφούν σε 
ειδική τελετή και 
τα συμβόλαια.  Το 
έργο περιλαμβά-
νει και τοπιοτεχνη-
ση του χώρου που  

λειτουργεί το πρατήριο καυσίμων το  οποίο 
σύντομα θα μετακινηθεί.

Επιτέλους, αρχίζει και αυτό το έργο...



        

Κουβέντες του καφενέ
Είναι αλήθεια ότι τα όσα ακούγο-
νται στα καφενεία της Πάφου για 
τις επερχόμενες δημοτικές εκλο-
γές και τους υποψηφίους είναι 
πραγματικά για γέλια.
Το τι λέγετε και μάλιστα με σοβα-
ρότητα ξεπερνά τα όρια του φαι-
δρού.
Υπολήψεις σπιλώνονται και προ-
σωπικότητες εκμηδενίζονται για 
χάρη κουμπαριών και συγγενειών, 
με αυτούς που τις διασπείρουν εν 
ειδη ψιθύρων δεν συνειδητοποι-
ούν τους κινδύνους γιατί μπορεί 
η αλήθεια να είναι εντελώς δια-
φορετική από αυτήν που πιστεύ-
ουν… 

Ούτε σταγόνα
Μπορεί όλοι να ασχολούνται με 
τα Χριστούγεννα, την πολιτική, 
το Κυπριακό, ακόμα και το ποδό-
σφαιρο, αλλά οι γεωργοί μας κά-
θονται σε αναμμένα κάρβουνα 
μιας Δεκέμβρη  μήνα έχει βρέξει 
ελάχιστο μέχρι σήμερα και στα 
φράγματά μας δεν μπήκε σταγό-
να νερού.
Εάν συνεχιστεί η ανομβρία κινδυ-
νεύουν όχι μόνο οι καλλιέργειες 
αλλά ακόμα και οι φυτείες.
Ειδικά στην επαρχία μας, όπου 
οι αμπελουργία αποτελεί βασικό 
κλάδο της γεωργίας τα πράγματα 
είναι πολύ σκούρα.
Ας ελπίσουμε ότι ο Δεκέμβριος 
θα μας αποζημιώσει με ικανοποι-
ητική βροχόπτωση,  ώστε και τα 
φράγματά μας να ενισχυθούν…

Με μια κατάμεστη 
αίθουσα μέλη και 

φίλοι του ΑΚΕΛ Πάφου 
διασκέδασαν το περα-
σμένο Σάββατο.
Στην παρουσία και του 
Γενικού Γραμματέα 
του κόμματος ο οποίος 
αποδείχτηκε μάλιστα και 
πολύ καλός χορευτής, οι 
παριστάμενοι διασκέδα-
σαν με τη ψυχή τους.
Σε αυτό βεβαίως συνέβαλαν τα μέγιστα οι καλλι-

τέχνες Κούλης Θεοδώρου, 
Μαρία Θεοδότου και 
Γεράσιμος Ανδρεάτος. 
Οι τρείς καλλιτέχνες με ένα 
πολύ ξεχωριστό και ποιο-
τικό πρόγραμμα άναψαν 
το κέφι παρατείνοντας 
τη διασκέδαση μέχρι τις 
πρώτες πρωινές ώρες.
Στην εκδήλωση βεβαίως 
έδωσαν το παρόν τους και 

όλοι οι υποψήφιοι του κόμματος για δήμους και 
δημοτικά συμβούλια της επαρχίας μας.

(τζιαί μεις το γράψαμε...)

«Συ είπας...» οι ατάκες της βδομάδας 

Α. Βαφεάδης 

«Μέχρι να 
εισαχθούν οι 
μηχανισμοί, θα 
παραμείνουν ακι-
νητοποιημένα τα 

570 λεωφορεία…»

- Και οι μαθητές ας πάνε όπως 
θέλουν στα σχολεία τους…

Α. Μιχαηλίδου  

«Αποτελεί επιβαλ-
λόμενη ανάγκη, η 
διαφοροποίηση του 
εκπαιδευτικού μας 
συστήματος...»

- Αλλιώς θα αυξήσουμε την παρα-
γωγή μας σε τούβλα…

Π. Ξενοφώντος

«Στον Ακάμα προκύ-
πτουν ζητήματα, αφού 
παρουσιάζονται αλλαγές 
στα έργα και τους όρους 
εντολής…»

- Αυτά που δεν είδατε όταν τον 
επισκεφθήκατε;

«Tα σχόλια δικά σας» ...

Κ. Λετυμπιώτης 
«Ήδη το αρμόδιο Υπουργείο Οικονο-
μικών επεξεργάζεται όλα τα πιθανά 

σενάρια και 
λύσεις σε σχέση 
με το θέμα των 
χαμηλόμισθων 
υπαλλήλων 
στον Δημόσιο 
και Ευρύτε-
ρο Δημόσιο 

Τομέα…»

- Για τους υπόλοιπους χαμηλόμι-
σθους;

Χ. Σαββίδης
«Μέχρι τον Φεβρουάριο 2024, ο ΚΟΑ 
πρέπει να διαβουλευθεί ξανά με την 

Πάφος FC και 
την Ομόνοια 
και να προχω-
ρήσει το θέμα 
ούτως ώστε να 
πάρουμε την 
έγκριση από 
την Νομική 
Υπηρεσία για 

να διενεργηθεί διαγωνισμός με ανοι-
χτή διαδικασία…»

- Ο Ανδρέας Μιχαηλίδης έχει άλλες 
δουλειές τώρα.

A. Ιωσήφ 
«Η έρευνα «Πίζα 2022» επιβεβαιώνει 

ότι δεν πάμε καλά στα 
της εκπαίδευσης 
και επεσήμανε 
την ανάγκη να 
γίνουν ριζικές 
και τολμηρές 
αλλαγές σε όλες 
τις βαθμίδες της 
εκπαίδευσης...»

- Και περιμέναμε την Πίζα να μας το 
πει;

Μ. Βασιλειάδου
«Εμείς τιμούμε όσους αγωνίζονται, 
όσους αγωνίστηκαν έχουμε υποχρέω-

ση και καθή-
κον να τους 
τιμήσουμε γιατί 
αγωνίστηκαν 
και έχασαν τη 
ζωή τους…»

- Τώρα που 
είστε συγκυβέρνηση 

καιρός να το δείξετε και εμπράκτως…

Είπαν...
Ποιο κόμμα;

Πολλοί Παφίτες δέχτηκαν την εβδο-
μάδα που πέρασε τηλεφώνημα 

για δημοσκόπηση που τρέχει για λογα-
ριασμό κόμματος.
Τα ερωτήματα αφορούσαν υποψηφί-
ους για τη θέση του Δημάρχου Πάφου 
αλλά και του προέδρου του επαρχια-
κού συμβουλίου (περιφερειάρχη).
Το περασμένο Σάββατο πάντως, πρόε-
δρος συγκεκριμένου κόμματος βρέθη-
κε στην Πάφο και μάλιστα συνέφαγε 
σε ταβερνάκι της επαρχίας μας συνο-
δευόμενος από ενδιαφερομένους και μη και όχι 
μόνο από το κόμμα του. 
Η κατάσταση πάντως όσο αφορά του υποψηφίους 

και ιδιαίτερα για τη δημαρχία της Πάφου και του 
περιφερειάρχη αναμένεται να ξεκαθαρίσουν σύ-
ντομα και το σίγουρο είναι ότι κάποιους θα τους 
στεναχωρήσουν. 

Το έκαψαν στο ΑΚΕΛ 
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Δεν είναι ντροπή να παραδεχθείτε το λάθος σας... Θα θρηνήσουμε θύματα...

Κ α φ ε ν ε ί ο 
η  Π ά φ ο ς

κομματικά μαγειρεία
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Μπορεί στις περισσότερες εκδηλώσεις του 
Δήμου Πάφου να ψάχνεις δημοτικό σύμ-

βουλο με μεγεθυντικό φακό και να μην βρίσκεις 
αλλά στην πρόσφατη εκδήλωση απονομής των 

βραβείων και χορηγιών σε αθλητικά σωματεία 
και αθλητές ήταν όλοι παρόντες.
Βλέπετε έρχονται εκλογές και πολλοί από τους 
νυν δημοτικούς συμβούλους επαναδιεκδικούν 
εκλογή οπόταν ήταν μια πρώτης τάξεως ευκαι-
ρία να διαφημίσουν τους εαυτούς τους, αφού ο 
χώρος του Αθλητισμού και γενικότερα των σω-
ματείων έχει πολύ ψωμί…
Μπορεί να αδικούμε κάποιους με το σχόλιο μας 
οι οποίοι δίνουν το παρόν τους καις ε άλλες εκ-
δηλώσεις του Δήμου αλλά η συντριπτική πλειο-
ψηφία είναι ολόχρονα άφαντη από εκδηλώσεις, 
γι’ αυτό ας μην τους κακοφαίνεται που το γρά-
φουμε…
Θα τους κρίνουμε βεβαίως και το επόμενο διά-
στημα… 

Ήταν όλοι εκεί

Μια ζωή τρέχουμε να διορθώσουμε 
λάθη τα οποία δεν θα έπρεπε να κά-
νουμε και αφού πρώτα γίνει το κακό. 
Όπως στην περίπτωση των λεωφο-
ρείων, τα οποία είναι αυτονόητο ότι 
θα έπρεπε  να είναι εφοδιασμένα με 
σύστημα πυρόσβεσης στις μηχανές 
τους…

Όποιος βιάζεται σκοντάφτει λέει μια 
σοφή ελληνική παροιμία αλλά εμείς 
δεν φαίνεται να μαθαίνουμε και πάντα 
βιαζόμαστε γενικώς πληρώνοντας συ-
χνά πυκνά αυτό το λάθος μας…

Με τόσα κωμικοτραγικά που συμβαί-
νουν στην Κύπρο όπως αυτό με τα λε-
ωφορεία, τρία τινά μπορεί αν σημαί-
νουν. Ή οι Υπουργοί μας δεν ξέρουν 
τι τους γίνεται, ή αφήνουν τους υπη-
ρεσιακού σαν κάνουν του κεφαλιού 
τους, ή και τα δύο…

Θα αναλάβει κανείς τις ευθύνες του ε-
πιτέλους σε αυτό τον τόπο;

Απορία: Μα καλά κύριε Υπουργέ. 
Ποιος υπογράφει για να κυκλοφο-
ρούν όλα εκείνα τα ακατάλληλα λεω-
φορεία και φορτηγά στους δρόμους 
μας;

Εάν δεν σας έχει επισκεφθεί ακόμα το 
πνεύμα των Χριστουγέννων πηγαίνετε 
να παρακολουθήσετε μια από τις κα-
θημερνές σχεδόν παιδικές χριστουγεν-
νιάτικες γιορτές στα σχολεία μας. Εάν 
πήγατε αλλά δεν νοιώθετε τίποτε είναι 
βαθύτερο το πρόβλημά σας. Σας συ-
στήνουμε ψυχολόγο…

Αλήθεια ποιοι θα εργάζονται τελι-
κά στους νέους Επαρχιακούς Οργανι-
σμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης;

Δηλαδή αυτή η Chevron αποκλείεται 
να μας δουλεύει για την ανάπτυξη του 
κοιτάσματος «Αφροδίτη» και το πάει α-
πό αναβολή σε αναβολή; Μήπως έχου-
με πολύ εμπιστοσύνη σε εταιρείες που 
μοναδικό σκοπό έχουν το κέρδος;

Δηλαδή σοβαρά τώρα υπάρχουν κά-
ποιοι που πιστεύουν ότι η Τουρκική 
πλευρά δεν θα κάνει και αυτή τη φο-
ρά ότι περνά από το χέρι της για να τι-
νάξει στον αέρα τις προσπάθειες για 
επανέναρξη του διαλόγου;

Ότι και να λέτε εμείς θα εξακολουθή-
σουμε να πιστεύουμε στον Άη Βασίλη. 
Γιατί απλούστατα αρνούμαστε να με-
γαλώσουμε…

Ο πρόεδρος το ΑΠΟΕΛ πήγε λέει μέχρι 
και την Ουκρανία και μάλιστα στην ε-
μπόλεμη ζώνη για ν βρει επενδυτή για 
την ομάδα!!! Μα καλά τον Ζαλούζνι έ-
ψαχνες;

Πήγαν οι ψαράδες στην Επιτροπή Γε-
ωργίας της Βουλής, τα είπαν, τους ά-
κουσαν και τώρα θα περιμένουν να 
δουν αν θα αλλάξει κάτι…

Τελικά θα μας πουν ποιος φταίει για 
το χάος που δημιουργήθηκε με τα έρ-
γα στον Ακάμα; Ή και αυτή τη φορά 
θα φταίει η κακιά η ώρα;

Ο Δίκαιος

Υποψήφιοι

Έρχεται η μεταρρύθμιση κι εμείς αντί Νομάρχη, 

θα έχουμε στην Κύπρο μας, τον Περιφερειάρχη.

Και όπως πάντα φυσικά στο γένος των Κυπρίων, 

(μου έρχεται μα το θεό γέλιο μέχρι δακρύων), 

όλοι ενδιαφέρονται και τρέχουν να προλάβουν, 

κόμματα και κυβέρνηση το χρίσμα για να λάβουν…

Χαμός με υποψήφιους που θέλουν να μας σώσουν, 

τόσους που είναι αρκετό τα φίδια να μας ζώσουν.

Γιατί οι υποσχέσεις τους είναι συνήθως μούχτι, 

κι όποιος καεί εις το χυλό φυσά και το γιαούρτι…

Μαντάρα

Μαντάρα τα έκαναν στο Υπουργείο Γεωρ-
γίας με τα έργα στον Ακάμα. Αρχικά μετά 

και από επίσκεψη του ίδιου του Υπουργού στον 
Ακάμα ανακοίνωναν ότι δεν είδαν τίποτα το πα-
ράνομο.
Μετά και αφού υπήρξαν ισχυρότατες αντιδρά-
σεις από τις Περιβαλλοντικές Οργανώσεις και έ-
γινε μια υποτυπώδης έρευνα, ανακάλυψαν ότι 
όντως έγιναν πολλές παρανομίες και το παραδέ-
χτηκαν.
Εκείνο που δεν εντόπισαν ακόμα και είναι αμφί-
βολο εάν θα εντοπίσουν είναι ποιοι ευθύνονται 
γι’ αυτό το αλαλούμ, το οποίο θα κρατήσει σί-
γουρα πίσω την όλη διαδικασία του Εθνικού δα-
σικού Πάρκου του Ακάμα, μιας και έχουν πλέον  

καταντήσει ανέκδοτο, οι έρευνες που διατάσσο-
νται για κάθε κυβερνητική παρανομία.
Τι να πρωτο-θυμηθούμε και να μην κλάψουμε;
Στο περιθώριο βέβαια οι ταλαίπωροι κάτοικοι 
των κοινοτήτων του Ακάμα που Εθνικό Πάρκο α-
κούνε αλλά Εθνικό Πάρκο δεν βλέπουν…

Με πλήθος κόσμου να δί-
νει το παρόν του πραγ-

ματοποιήθηκε την περασμένη 
Κυριακή η φωταγώγηση του Χρι-
στουγεννιάτικου διάκοσμου της 
Πάφου.
Η τελετή έγινε στην Πλατεία Κέν-
νετυ, με τη συμμετοχή της Φιλαρμονικής του 
Δήμου,  ομάδας κρουστών και βέβαια του μου-
σικό συγκρότημα ΟΝΕΙΡΑΜΑ.
Η πλατεία Κέννετυ και η Μακαρίου πλημμύρι-
σαν από κόσμο, με πολλά παιδάκια να χαίρονται 
τη μαγεία των Χριστουγέννων. Οι γύρω καφετέ-
ριες και μπαράκι ήταν  πλημμυρισμένα από κό-

σμο και όλα θυμίζανε Χριστού-
γεννα.
Το πανηγύρι χαράς διήρκεσε μέ-
χρι το βράδυ, με τον διάκοσμο 
φέτος να δείχνει πιο εντυπωσι-
ακός, με τα απλά λαμπιόνια που 
τοποθετήθηκαν σε όλα τα δέντρα 

της Μακαρίου και της πλατείας. Επιτέλους έκα-
ναν αυτό που χρόνια φωνάζουμε. Ότι μπορούν 
με λίγα χρήματα να αναβαθμίσουν τον διάκο-
σμο χωρίς να ξοδεύονται χιλιάδες ευρώ σε δι-
άκοσμο μιας χρήσης. Κακά τα ψέματα. Χριστου-
γεννιάτικος διάκοσμος σημαίνει λαμπιόνια…

Και εγένετο φως

Ρ. Μενέντεζ

Θυμάστε όλοι τον Ρόμπερτ Μενέντεζ, 
τον Αμερικανό Γερουσιαστή που θεω-

ρούσαμε όλοι περί-
που ως τον φύλακα 
άγγελο του Ελληνι-
σμού στο Αμερικανι-
κό Κογκρέσο;
Είναι γνωστό βέβαια 
ότι ο Μενέντεζ  πα-

ραιτήθηκε μέχρι να τελειώσει η έρευ-
να εναντίον του, αλλά αυτή τη φορά 
δεν φαίνεται ότι θα ξεμπερδέψει εύκο-
λα, καθώς:
Τέσσερις ράβδοι χρυσού που βρέθη-
καν έπειτα από έρευνα του FBI στο 
σπίτι του γερουσιαστή Μπομπ Μενέ-
ντεζ φέρονται να συνδέονται με μια 
ληστεία του 2013 στο σπίτι επιχειρη-
ματία στην Πολιτεία της Νέας Ιερσέης.
Το ότι υπήρχε σε εξέλιξη έρευνα ενα-
ντίον του το γνωρίζαμε πριν το τιμή-
σουμε με τις υψηλότερες τιμές. Τώρα, 
εάν αποδειχτούν οι σε βάρος του κατη-
γορίες, θα μείνουμε εκτεθειμένοι γιατί 
τιμήσαμε ως τοπική αρχή, ένα κοινό ε-
γκληματία…

Η. Στεφάνου

Σαφέστατα και ο Ηλίας Στεφάνου, εί-
ναι ένας άριστος και διακεκριμένος δι-

κηγόρος, ο οποίος έ-
χει αποδείξει την αξία 
του στις δικαστικές αί-
θουσες.
Αυτό που δεν καταλά-
βαμε, είναι πώς βρέ-
θηκε στο Αττικό για να 

μιλήσει για τη δύναμη του αθλητισμού 
και την ανάγκη για διαφάνεια!!!
Πολύ δυσκολευόμαστε να κατανοή-
σουμε πώς συνδύασαν αυτά τα δύο σε 
μια εκδήλωση που πραγματοποιήθη-
κε για τη βράβευση αθλητών και σω-
ματείων της Πάφου, αλλά ας είναι. Χά-
θηκε ο κόσμος δηλαδή να έφεραν ένα 
πρωταθλητή, έναν Ολυμπιονίκη να μι-
λήσει για το πώς διαμορφώνει για πα-
ράδειγμα ο αθλητισμός την προσωπι-
κότητά σου;

 

Α. Δημητριάδης

Ο συμπολίτης μας αντιπρόεδρος Οι-
κονομικών του ΚΕΒΕ Αντρέας Δημη-

τριάδης, αναφερό-
μενος στα δεδομένα 
της οικονομίας μας, 
σημείωσε ότι η έλ-
λειψη ανταγωνισμού 
στο τραπεζικό μας σύ-
στημα, δημιουργείται 

πρόβλημα, αφού οδηγεί τις τράπεζες 
να έχουν τα ψηλότερα δανειστικά επι-
τόκια.
Γι’ αυτό μας έχουν ταράξει στους τό-
κους αλλά δυστυχώς αυτό γίνεται για 
τι τους το επιτρέπουμε.
Από το ΚΕΒΕ πάντως ο Ανδρέας Δημη-
τριάδης θα έχει βήμα για ν πιέσει προς 
τη σωστή κατεύθυνση.
Αναμένουμε…
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Συνεχίζουν να προκαλούν αναστάτωση

Συνεχίζονται τα «γιουρούσια» της Υπηρεσίας Αλλοδαπών και Μετα-
νάστευσης σε συνεργασία με άλλα τμήματα της Αστυνομικής Δι-

εύθυνσης Πάφου, για τον εντοπισμό αλλοδαπών που εργάζονται πα-
ράνομα. 
Επιχειρήσεις έγιναν το περασμένο Σαββατοκύριακο στο Λιμανάκι,  την 
Ποσειδώνος και τις επόμενες μέρες της εβδομάδας σε διάφορα ξενο-
δοχεία. 
Σε όλες τις περιπτώσεις τα μέλη της Αστυνομίας εισέρχονται στους 
χώρους εστίασης και κέντρων αναψυχής σε ώρες που έχουν πελάτες 
και στα ξενοδοχεία σε ώρες που οι θαμώνες βρίσκονται σε κοινόχρη-
στους χώρους προκαλώντας μεγάλη αναστάτωση. 
Παρά τα διαβήματα που έγιναν από τους ιδιοκτήτες των επιχειρήσεων 
ώστε η Αστυνομία να αλλάξει ταχτική ώστε να μην προκαλεί αναστά-
τωση στους πελάτες – θαμώνες, οι επιχειρήσεις συνεχίζονται χωρίς να 
τηρούνται ούτε τα προσχήματα. 

Μετρούν το εκτόπισμα υποψηφίων 

Το αργότερο σε δυο εβδομάδες θα ληφθούν τελικές απο-
φάσεις στο ΔΗΚΟ για τις επικείμενες εκλογές τοπικής αυ-

τοδιοίκησης. 
Όπως ανέφερε στο Radio Cosmos ο πρό-
εδρος της Επαρχιακής Επιτροπής Γιώργος 
Γεωργιάδης, το ΔΗΚΟ εισήλθε στην τελική 
ευθεία και πριν τις γιορτές των Χριστου-
γέννων θα ανακοινωθούν οι τελικές απο-
φάσεις. Ήδη είπε, βρίσκονται σε εξέλιξη 
δυο δημοσκοπήσεις για την εκλογή του 
περιφερειάρχη και Δημάρχου Πάφου. Τα 

αποτελέσματα της έρευνας πρόσθεσε θα αξιολογηθούν και 
θα διαμορφωθούν οι προτάσεις που θα κατατεθούν στην Κε-
ντρική Επιτροπή του κόμματος που θα λάβει τις τελικές απο-
φάσεις. 
Τις τελευταίες μέρες, πολίτες στην Πάφο δέχθηκαν πολλά τη-
λεφωνήματα από εταιρίες δημοσκοπήσεων και φαίνεται από 
τα ερωτήματα ότι μετρήσεις δεν κάνει μόνον το ΔΗΚΟ αλλά 
και οι ενδιαφερόμενοι.

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ακατάχνωτα
Η συμφωνία και η διακήρυξη που υπέγραψαν οι 
κ.κ. Μητσοτάκης και Ερντογάν χαρακτηρίζεται 
ιστορική από αναλυτές τόσο στην Τουρκία όσο 
και στην Ελλάδα. Στην Κύπρο για την ώρα κανέ-
νας δεν τολμά να μιλήσει για νέα ευκαιρία στο 
κυπριακό, διότι όπως λέει και η γνωστή παροι-
μία καήκαμε στο χυλό φυσάμε και το γιαούρτι. 
Στις ΗΠΑ πάντως πανηγυρίζουν και χαιρετίζουν 
την βελτίωση των ελληνοτουρκικών σχέσεων. Η 
συγκυρία πάντως φαίνεται να ευνοεί την επανέ-
ναρξη διαπραγματεύσεων για λύση. Ίδωμεν…

Κέρδισε στην προσφυγή ο Δήμος Πάφου για το 
διάταγμα που είχε εξασφαλίσει η Μητρόπολη με 
το οποίο δέσμευε τους τραπεζικούς τους λογα-
ριασμούς. Το σήριαλ βέβαια δεν πρόκειται να τε-
λειώσει,  διότι η Μητρόπολη μπορεί να ασκήσει 
έφεση στην απόφαση αυτή όπως έφεση έχει α-
σκήσει και ο Δήμος για την απόφαση με την οποία 
καταδικάστηκε να καταβάλλει στην Μητρόπολη 8 
εκ. ευρώ για τον Δημόσιο Κήπο... 

Κουίζ: Για ποιον ιερωμένο στην Πάφο κυκλοφο-
ρούν πολλές φήμες το τελευταίο διάστημα για 
ανάρμοστη συμπεριφορά;

Σε πόλεμο μεταξύ κυβέρνησης και περιβαλλοντι-
κών οργανώσεων εξελίσσεται το θέμα του Ακάμα, 
ενώ οι κοινότητες καταγγέλλουν από την πλευρά 
τους ότι οι αποφάσεις του Υπουργικού Συμβουλί-
ου επηρεάζονται από τους περιβαλλοντιστές... 

Το πλαίσιο για τις εκποιήσεις και την προστασία 
των δανειοληπτών είναι βέβαιο πως δεν θα τους 
ικανοποιήσει όλους. Σε καμιά περίπτωση δεν 
μπορούν να συμβιβαστούν τα αντικρουόμενα 
συμφέροντα μεταξύ των τραπεζών και των δα-
νειοληπτών... 

Παράταση μέχρι την ερχόμενη Παρασκευή απο-
φάσισε να δώσει ο ΔΗΣΥ για την υποβολή υπο-
ψηφιοτήτων για τους Δήμους, τις κοινότητες και 
τις Σχολικές Εφορίες. Η παράταση κρίθηκε ανα-
γκαία ώστε να ολοκληρωθούν οι διαβουλεύσεις 
με τα υπόλοιπα κόμματα για την επίτευξη συνερ-
γασιών. Την ερχόμενη βδομάδα θα συνεδριάσει 
το Πολιτικό Γραφείο και για όσους Δήμους υπάρ-
χει κατάληξη θα ανακοινωθούν αποφάσεις για τα 
πρόσωπα που θα υποστηριχθούν από τον ΔΗΣΥ. 
Το πιθανότερο είναι να γίνει ανακοίνωση για τον 
Δήμο Πάφου και τον πρόεδρο του επαρχιακού ορ-
γανισμό όμως καταγράφονται ήδη σφοδρές αντι-
δράσεις στην περίπτωση που επιλεγεί η υποψη-
φιότητα του Κώστα Κωνσταντίνου...

Δεν έπεσε κανένας από τα σύννεφα για τις επι-
δόσεις των μαθητών μας όπως καταγράφονται 
στην αξιολόγηση Πίζα 2022. Αυτό είναι ακόμη 
πιο τραγικό στην περίπτωση μας, διότι γνωρί-
ζουμε τι συμβαίνει σε όλες τις βαθμίδες της εκ-
παίδευσης αλλά συνεχίζουμε να βάζουμε το 
πρόβλημα κάτω από το χαλί... 

Στην Πάφο πληρώνουμε κατά 6-7 σεντ ακριβότε-
ρα τα καύσιμα συγκριτικά με όσους ζουν στη Λευ-
κωσία. Οι δικαιολογίες που έχουμε ακούσει μέχρι 
τώρα για τα ακριβότερα καύσιμα στην Πάφο δεν 
μας έχουν πείσει. 
Κάποιοι δυστυχώς αισχροκερδούν και βάζουν χέ-
ρι στις τσέπες μας...

Η “μούγια”

«Άστεγος» ο Μάτσας

Την παραίτηση του από το Κίνημα Οικολόγων και από την προεδρία της 
Επαρχιακής Επιτροπής στην Πάφο υπέβαλε ο Ορέστης Μάτσας. Δυστυ-

χώς όπως δήλωσε στο radiocosmos, η 
κατάσταση που διαμορφώθηκε στην 
Κίνημα μετά τις παραιτήσεις της Αλε-
ξάνδρας Ατταλίδου, του Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου και την επιστροφή του 
Γιώργου Περδίκη στην προεδρία του 
Κινήματος, δεν του άφηναν άλλη επι-
λογή. 
Για την ώρα τουλάχιστον ο κ. Μάτσας 
δηλώνει πολιτικά άστεγος όμως όλα 
δείχνουν ότι αυτό δεν θα κρατήσει πο-
λύ. 

Στο συνέδριο του volt πάντως ήταν παρών ως παρατηρητής. 

Αποκαλύψεις Ζαβρίδη 

Ο  ερευνών λειτουργός που διόρισε ο Υπουργός Γεωργίας για τα 
οδικά έργα στον Ακάμα, δεν είχε καμιά επαφή με του μελετη-

τές του έργου, δεν ζήτησε τις απόψεις και τις θέσεις τους ούτε και ο-
ποιαδήποτε διευκρίνιση αποκάλυψε στο Radiocosmos o Νεόφυτος 
Ζαβρίδης, διευθυντής της εταιρίας των μελετητών του έργου. 
Ο κ. Ζαβρίδης, επέμεινε ότι όλοι γνώριζαν για τους όρους που πε-
ριλαμβάνονταν στα κατασκευαστικά σχέδια και παρακάθονταν εκ-
πρόσωποι των κυβερνητικών τμημάτων στις συντονιστικές επιτρο-
πές παρακολούθησης του έργου. 
Επανέλαβε πως τα επιχειρήματα που προβάλλουν οι Περιβαλλοντι-
κές Οργανώσεις, βασίζονται σε λανθασμένη βάση και υπερβολές, 
που δεν ανταποκρίνονται όπως είπε στην πραγματικότητα.

Τραπεζικό μονοπώλιο 

Από την θέση του αντιπροέδρου Οικονομικών θα συμμε-
τέχει στο διοικητικό συμβούλιο του ΚΕΒΕ, ο συμπολίτης 

μας νομικός Ανδρέας Δημητριάδης, που είχε 
διεκδικήσει και την προεδρία του συμβουλί-
ου. Αναφερόμενος στα δεδομένα της οικονο-
μίας, ο κ. Δημητριάδης ανέφερε ότι για φέτος 
καταγράφεται σημαντική υποχώρηση του Α-
ΕΠ συγκριτικά με το 2022 και σε συνδυασμό 
με κρατικές δαπάνες είπε για τα επόμενα 

δύο χρόνια υπάρχει κίνδυνος δημοσιονομικής εκτροπής. Αυ-
τό πρόσθεσε, επισημαίνει και το Δημοσιονομικό Συμβούλιο 
στην τελευταία έκθεση του. 
Σε ότι αφορά το τραπεζικό σύστημα, ο κ. Δημητριάδης τόνι-
σε ότι υπάρχει πρόβλημα λόγω της έλλειψης ανταγωνισμού 
και αυτό πρόσθεσε οδηγεί στις κυπριακές τράπεζες να έχουν 
τα υψηλότερα δανειστικά επιτόκια και τα χαμηλότερα κατα-
θετικά.

Χάος με την καθήλωση λεωφορείων 

Ε κατοντάδες μαθητές στην Πάφο, δεν πήγαιναν στα σχολεία τους αυτή 
την εβδομάδα, λόγω της καθήλωσης των αστικών λεωφορείων με α-

πόφαση του Υπουργείου Μεταφορών. 

Στην Πάφο επηρεάστηκαν περισσότεροι από 500 μαθητές που φοιτούν 
στις Τεχνικές Σχολές και περιφερειακά εκπαιδευτήρια. 
Η καθήλωση των λεωφορείων έγινε προκειμένου να ελεγχθούν μηχανικά 
και να τοποθετηθούν αυτόματοι πυροσβεστικοί μηχανισμοί. Οι εταιρίες 
αστικών λεωφορείων, είχαν διαφωνήσει με την απόφαση του Υπουργού 
Μεταφορών. Όπως αναφέρεται μάλιστα στην ανακοίνωση του ΟΣΥΠΑ, η 
εταιρεία αν και διαφωνεί με την απόφαση του Υπουργείου Μεταφορών Ε-
πικοινωνιών και Έργων οφείλει να την εφαρμόσει. 
Δυστυχώς λόγω της πολύ περιορισμένης δυνατότητας των μικρών λεωφο-
ρείων, οι περισσότερες διαδρομές στην Επαρχία Πάφου, περιλαμβανομέ-
νου των μαθητικών δεν θα πραγματοποιηθούν.
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Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Ανακαίνιση στο γήπεδο Μουττάλου
Τένις στο Πάρκο Χρωμάτων και υπαίθριο γυμναστήριο στον 
παραλιακό πεζόδρομο ανακοίνωσε ο Φαίδωνας...

Στην πλήρη ανακαίνιση του γηπέδου 
στο Μούτταλο, προχωρά ο Δήμος Πά-
φου, αλλά και στη δημιουργία υπαί-

θριου γυμναστηρίου στον παραλιακό πεζό-
δρομο, σύμφωνα με τον Δήμαρχο Πάφου 
Φαίδωνας Φαίδωνος, ο οποίος σημείω-
σε παράλληλα πως δίδουν ως Τοπική Αρχή 
μεγάλη σημασία στον αθλητισμό και στις 
αθλητικές εγκαταστάσεις.

Οι παραπάνω δηλώσεις έγιναν κατά την τε-
λετή βράβευσης αθλητών και σωματείων.
Ενδεικτικά σημείωσε πως θα ανακαινιστεί ο 
χορτοτάπητας, ο φωτισμός και τα αποδυτή-
ρια με μια δαπάνη που μαζί με το ΦΠΑ θα 
πλησιάσουν το μισό εκατομμύριο ευρώ.
Αυτές οι εργασίες μάλιστα θα γίνουν τους 
επόμενους δύο με τρείς και τέσσερις μήνες 
μόλις έρθει στην Κύπρο ή εάν έχει ήδη στοκ 
σε γρασίδι ο εργολάβος που είναι ο φθηνό-
τερος και που θα κερδίσει την προσφορά.
Ακολούθως ο κ. Φαίδωνος αναφέρθηκε και 
στο Πάρκο Χρωμάτων λέγοντας πως την πε-
ρασμένη Πέμπτη ξεκίνησε ο εργολάβος την 
κατασκευή γηπέδου τένις μετά την δικαστι-
κή διαμάχη που κέρδισε ο Δήμος Πάφου με 
ένα χρήστη της τουρκοκυπριακής γης.
Στο Πάρκο Χρωμάτων, το οποίο όπως είπε 
πρόκειται για το πιο οργανωμένο πάρκο σε 
όλη την Κύπρο κόστους 4 εκατ. ευρώ, έχει 
ήδη κατασκευαστεί γήπεδο μπάσκετ, δι-
αθέτει γήπεδο ποδοσφαίρου, scate park, 

τοίχο αναρρίχησης με όλες τις προδιαγρα-
φές, παιδότοπο, καφετέρια, αποθήκες και 
διαδρομή 1,2 χιλιομέτρων για περπάτημα, 
με σημεία διαβάσματος, ενώ υπάρχει και 
κάλυψη Wi-Fi. Ο Δήμαρχος Πάφου σημεί-
ωσε πως το Πάρκο Χρωμάτων βρίσκεται σε 
χώρο 35 στρεμμάτων και σήμερα αποτελεί 
μια σπουδαία υποδομή με αθλητικές υπο-
δομές. Πρόσθεσε πως με βάση το θεσμικό 
πλαίσιο που ισχύει σήμερα οι Δήμοι μπο-
ρούν να δημιουργούν συντηρούν και δια-
χειρίζονται έργα αθλητικής υποδομής και 
να ενισχύουν τους οργανωμένους αθλητι-
κούς φορείς με διάφορους τρόπους.
Ο Δήμαρχος Πάφου ανέφερε πως γενι-
κά στην πόλη της Πάφου έγιναν πάνω από 

δέκα γήπεδα σε όλη την πόλη.
Ανακοίνωσε ακόμη πως την επόμενη εβδο-
μάδα θα παραδοθεί το μεγάλο ανοικτό γυ-
μναστήριο στο παραλιακό πεζόδρομο.
Το έργο του παραλιακού πεζόδρομου ανέρ-
χεται σε 7,5 εκατ. ευρώ.
Πρόκειται, συνέχισε o κ. Φαίδωνος, για το 
πιο όμορφο και καλοσχεδιασμένο πεζόδρο-
μο 4,2 χιλιομέτρων που ξεκινά από το Με-
σαιωνικό Κάστρο μέχρι τα σύνορα της Χλώ-
ρακας. Μεταξύ άλλων θα έχει δύο γήπεδα 
βόλεϊ και ένα μεγάλο γυμναστήριο. 
Πρόκειται, είπε, για το δεύτερο γυμναστή-
ριο που δημιουργεί η Τοπική Αρχή σε πα-
ραλιακό πεζόδρομο με όλα τα όργανα που 
απαιτούνται για υπαίθρια άθληση.

Το Επαρχιακό Γραφείο Μέσης Εκπαίδευ-
σης Πάφου, με την ευκαιρία της συ-

μπλήρωσης 80  χρόνων από τον θάνατο του 
ποιητή Κωστή Παλαμά, διοργάνωσε Μαθη-
τικό Συνέδριο, σε συνεργασία με τον Φυ-
σιολατρικό Πνευματικό Όμιλο Πάφου, το 
Νεοελληνικό Σπουδαστήριο Πετρώνδα του 
Πανεπιστημίου Κύπρου και το Πανεπιστή-
μιο Νεάπολις.
Το Συνέδριο πραγματοποιήθηκε με εξαιρε-
τική επιτυχία την Κυριακή, 4 Δεκεμβρίου 
στην Αίθουσα Εκδηλώσεων του Λυκείου Α΄ 
Εθνάρχη Μακαρίου Γ΄ στην Πάφο και απο-
τέλεσε τη συνέχεια των Παλαμικών γιορ-
τών που καθιερώθηκαν από τον αείμνηστο 
δήμαρχό  της  Χριστόδουλο Γαλατόπουλο, 
το 1949. Οι γιορτές αυτές κατέστησαν την 
Πάφο την κατ’ εξοχήν  Παλαμική πόλη της 
Κύπρου, προσδίδοντάς τηs αίγλη και φήμη 
και αποτελώντας  ένα μοναδικό παράδειγ-
μα εορτασμών για τον ποιητή.
 Χαιρετισμό απηύθυνε η Υπουργός Παι-
δεία, Αθλητισμού και Νεολαίας Δρ. Αθηνά 
Μιχαηλίδου, τον οποίο διάβασε ο Πρώτος 
Λειτουργός Εκπαίδευσης Δρ. Γιώργος Κου-
τσίδης.  Στον χαιρετισμό της η κ. Μιχαηλί-

δου, ανέφερε πως  στα πρόσωπα των παι-
διών που σήμερα βραβεύονται και σε κείνα 
που συμμετέχουν στο Συνέδριο αντικρί-
ζουμε την Κύπρο που ονειρευόμαστε. Την 
Κύπρο της έμπνευσης, της δημιουργίας, 
της υπερηφάνειας και της αυτοπεποίθη-
σης. Ευχήθηκε δε, ο μεγάλος μας ποιητής 
να καταστεί φάρος φωτοδότης, να φανού-
με αντάξιοι της Ιστορίας μας και συνεπείς 
στην παράδοσή μας.
Βασικός ομιλητής στο Συνέδριο ήταν ο ομό-
τιμος καθηγητής Μεταβυζαντινής και Νεό-
τερης Ελληνικής Φιλολογίας του ΕΚΠΑ και 
Πρόεδρος του Ιδρύματος Κωστή Παλαμά, 
Κωνσταντίνος Κασίνης, ο οποίος ανέλυσε 
το θέμα « Η ποιητική και πολιτική ηθική στο 
έργο του Κωστή Παλαμά».
Μαθητές και μαθήτριες των Λυκείων της 
Πάφου, κάτω από την καθοδήγηση  του 
καθηγητή  Γιώργου Γιωργή και με τη  βο-
ήθεια και στήριξη των φιλόλογων καθηγη-
τών τους,  ασχολήθηκαν με εξειδικευμένα 
θέματα για τον Παλαμά και παρουσίασαν 
τις εργασίες τους, μπροστά σε μια κατάμε-
στη αίθουσα. 
Την εκδήλωση διάνθισε μουσικά με δυο με-

λοποιημένα τραγούδια του ποιητή, το Μου-
σικό Λύκειο Πάφου,  υπό τη Διεύθυνση του 
Μουσικού Σωκράτη Τερπίζη.
 Τέλος, έγινε απονομή των Βραβείων του 
Παλαμικού Διαγωνίσματος, το οποίο διεξή-
χθη κατά την περσινή σχολική χρονιά 2022-
2023, και ακούστηκαν αποσπάσματα από 
τα βραβευθέντα έργα.
Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την καθι-
ερωμένη στέψη της προτομής του Κωστή 
Παλαμά, στην ομώνυμη πλατεία.
Τα θέματα των εργασιών,  τα οποία δια-
πραγματεύτηκαν οι μαθητές και οι μαθή-
τριες των Λυκείων της Πάφου,  ήταν:
• Ανάλυση του ποιήματος του Κωστή Παλα-
μά « Η ξενιτεμένη»
Λύκειο και ΤΕΣΕΚ Αγίου Χαραλάμπους 
Έμπας
• «Παλαμάς και Δημήτρης Λιπέρτης»
Λύκειο Α΄ Εθνάρχη Μακαρίου Γ΄  Πάφου
•  Το ποίημα «Αφροδίτη στον Πυγμαλίω-
να», Κωστή Παλαμά 
 Λύκειο Κύκκου Πάφου
• «Η Κύπρος» και «Η Κύπρος πάλι» Κωστή 
Παλαμά Λύκειο Γιαννάκη Ταλιώτη Γερο-
σκήπου 

Η Πάφος τιμά τον Κωστή Παλαμά 

Ακολούθως ο κ. Φαίδωνος ανα-
φέρθηκε και στο Πάρκο Χρωμά-
των λέγοντας πως την περασμένη 
Πέμπτη ξεκίνησε ο εργολάβος την 
κατασκευή γηπέδου τένις μετά την 
δικαστική διαμάχη που κέρδισε ο 
Δήμος Πάφου με ένα χρήστη της 
τουρκοκυπριακής γης.



Στον παλιό δρόμο που οδηγεί στην Κάτω 
Πάφο, τα παλιά κτίρια στέκονται όπως πα-
λιά το ίδιο ρημαγμένα και απεριποίητα έως 

πρόσφατα που τα ανακαίνισε ο 
νέος Δήμαρχος. Τα παλιά δικα-
στήρια και το διοικητήριο δεσπό-
ζουν στη μια άκρη του δρόμου, 
και παραπίσω τα μονώροφα κτί-
ρια με τους παλιούς δικολάβους, 

τους γραμματικούς και τους δικηγόρους απέμει-
ναν τώρα άδεια να δείχνουν τη γειτονιά σαν μια 
έρημη πόλη.
Στην άλλη μεριά του δρόμου στα Κάτω περβόλια, 
ο γκρεμός με τα καινούργια κτίρια που κρύβουν 
την απέραντη θέα της θάλασσας που παλιά βλά-
σταινε θεόρατος κυπάρισσος όπου πάνω κρέμα-
γαν τους κατάδικους Χριστιανούς οι Οθωμανοί 
μέχρι και της παράδοσης της Κύπρου στους Εγ-
γλέζους, τώρα άδεια οικόπεδα και χωράφια γε-
μάτα ξερή βλάστηση και τρωκτικά.
Και δίπλα στο παλιό διοικητήριο, ακόμα στέκει 
το «καφενείο της Συκαμινιάς». Ένας τόπος γνώρι-
μος από παλιά, το μικρό καφενεδάκι με την γέρι-
κη συκαμινιά της αμνημονεύτου ηλικίας και της 
πάλαι ιστορίας. Σήμα κατατεθέν, που δεσπόζει 
των μεγαλόπρεπων κτιρίων που στέκουν γέρι-
κα ίδια με αυτήν, και που δεν υπάρχει κανείς να 
ζει για να μαρτυρήσει την αρχαία ηλικία της. Λέ-
γεται ότι πρώτος ιδιοκτήτης του καφενείου έως 
το 1955 ήταν ο γέρο Αγησίλαος που το πούλη-
σε στον Δημήτρη Συμεού και οι κληρονόμοι του 
στον Ευγένιο Νεοφύτου, και αυτός στον Κύπρο 
Ξενοφώντος. 
Λίγα βήματα μακρύτερα στο μικρό ανηφόρι του 
δρόμου, στέκει άθικτο από τον καιρό, το ίδιο πα-
λιό κτίριο με τις πόρτες κλειστές πλέον, το γρα-
φείο του παλιού δικολάβου του Άριστου, που 
είχε πάντα στη κεφαλή ένα αιώνιο σκουφί και 
ένα μεγάλο στομάχι που το είχε περηφάνια, γιατί 
όπως έλεγε το απόκτησε με κόπο.
Αριστερά της αυλής, το παλιό δικηγορικό γρα-
φείο του Επαμεινώνδα Κωμοδρόμου με τις πόρ-
τες ανοιχτές σημάδι ότι ακόμη λειτουργεί, και 
πάνω στον τοίχο γραμμένο το όνομα του. Ένα 
χαμηλοτάβανο σπιτάκι παλιό κτίσμα μιας άλλης 
εποχής που έμεινε να θυμίζει παλιές μέρες χα-
λεπές και ιστορικές, και καιρούς δραστήριους με 
συγκεντρώσεις και διαδηλώσεις. Δίπλα το παλιό 
μαγαζί που πουλούσε ρούχα με την οκά, αλλά 
τώρα άδειο και εγκαταλειμμένο, με τα σημάδια 
της φθοράς του χρόνου που άρχισε να το κατα-
τρώει. Πιο πίσω, ξεχασμένες από το χρόνο, στέ-
κουν μισοχαλασμένες δυο καμαρούλες μικρές με 
μια γούρνα και μια τενεκεδένια βρύση να κρέμε-
ται πάνω στον τοίχο. Από τις σαρακοφαγωμένες 
μισάνοιχτες πόρτες φαίνεται το εσωτερικό τους 
με την φτωχή παλιά επίπλωση, ένα κρεβάτι, ένα 

τραπέζι και μια καρέκλα η κάθε κάμαρη. Ήταν πα-
λιά μικρά δωματιάκια που οι ιδιοκτήτες τα νοί-
κιαζαν σε μαθητές που φοιτούσαν στο Νικολαΐ-
δειο Γυμνάσιο.
Είναι παλιά κτίρια μιας παλιάς εποχής κτισμένα 
στο κέντρο του Κτήματος με την αυλή τους να 
ακουμπά στον κεντρικότερο δρόμο της πόλης, 
καθώς και στη μικρή πλατεία του καφενείου που 
ήταν τόπος συγκέντρωσης πολλών πολιτών, πο-
λιτικών, δικηγόρων, και δικαστών, που μαζεύο-
νταν κάθε απόγευμα μετά που σχολνούσαν για 
να πιούν τον καφέ τους. Κυριότερα όμως, συγκε-
ντρώνονταν γύρω από τον Σωτήρη Μαρκίδη που 
σύχναζε καθημερινά εκεί. Ήταν δικηγόρος από 
τους καλύτερους, είχε ρητορική ευφράδεια, και 
όταν μιλούσε μάγευε όσους τον άκουγαν. 
Ήταν ένας άνθρωπος αγαπητός και ευχάριστος 
που την παρέα του γύρευαν όλοι, γι’ αυτό τον 
περιτριγύριζε πλήθος ανθρώπων γνωστών και 
αγνώστων, εκεί, στο «καφενείο της Συκαμινιάς» 
όπου τους ομιλούσε με πύρινους λόγους.
Παλιός πολεμιστής των Βαλκανικών πολέμων 
και του Α΄ Παγκοσμίου πολέμου. Του άρεσαν οι 
τέχνες και η κουλτούρα, και στον ελεύθερο του 
καιρό παρίστανε τον θεατρίνο ανεβάζοντας έργα 
επί σκηνής με τον ερασιτεχνικό θίασο «Κινύρας» 
που δημιούργησε ο ίδιος. Πρώτη του πρωταγω-
νίστρια ήταν η Κατερίνα Θεοδώρου Δαβίδ, σύζυ-
γος του Θεόδωρου Δαβίδ, ο οποίος πρώτος απ’ 
όλους κατέγραψε σε παρτιτούρες στο πεντά-
γραμμο όλους τους παλιούς παραδοσιακούς χο-
ρούς της Κύπρου.
Στον βαθύ ίσκιο της συκαμινιάς, ο Σωτηράκης 
Μαρκίδης άφησε το στίγμα του παντοτινό. Ένας 
άνθρωπος με επιβλητική και ισχυρή προσωπικό-
τητα που μετά από δεκαετίες, ο δήμαρχος Ανδρέ-
ας Αταλιώτης, για να τον τιμήσει έδωσε το όνομα 
του στο θέατρο της Πάφου. Ήταν ιδεολόγος δε-
ξιών φρονημάτων, αλλά αριστερών αντιλήψεων. 
Συχνά συνάφερνε ότι ο πρώτος διδάξας το Κομ-

μουνισμό ήταν ο Χριστός, γι’ αυτό έπρεπε όλοι οι 
καλοί Χριστιανοί να είναι Κομμουνιστές. 
Τον καιρό επί Γιάννη Κληρίδη αντιπάλου του Μα-
καρίου στις πρώτες εκλογές μετά την απελευθέ-
ρωση της Κύπρου, συμπαρατάχθηκε μαζί του. 
Η στήλη της 28ης Οκτωβρίου, ήταν η κεντρική 
πλατεία της πόλης όπου στις Εθνικές εορτές συ-
ναθροίζονταν οι αρχές και πλήθος λαού για να 
πανηγυρίσουν τις νίκες των Ελλήνων στους κατά 
καιρούς πολέμους εναντίον του Ελληνισμού. Σε 
όλες αυτές, ο Σωτήρης Μαρκίδης ήταν ο κύριος 
ομιλητής που με τις ομιλίες του μεταλαμπάδευε 
στον απλό λαό αισθήματα αγνά υπέρ πίστεως 
και πατρίδας. 
Κατά την περίοδο της προεκλογικής με υποψη-
φίους προέδρους Μακάριο και Γιάννη Κληρίδη, 
αποφάσισαν οι προεστοί της πόλης οπαδοί του 
Μακαρίου προεξάρχοντος του Κυριάκου Παπα-
δημητρίου, να μην επιτρέψουν ξανά στο Σωτηρά-
κη Μαρκιδη να μιλήσει στη μεγάλη πλατεία, με 
δικαιολογία πως ασπαζόταν αριστερές ιδεοληψί-
ες κάτι επικίνδυνο εκείνη την εποχή. 
Όλοι συμφώνησαν, οπότε θυμωμένος αυτός ση-
κώθηκε και ρώτησε ποιοι είναι που ζητούν από 
έναν αγωνιστή της πατρίδας και της ελευθέριας 
που πολέμησε τόσες φορές, να του στερήσουν το 
δικαίωμα να εκφωνήσει λόγο στις Εθνικές εορ-
τές. 
Τους μίλησε με ένα χειμαρρώδη καταδεικτικό και 
πειστικό τρόπο, που όσοι έλαβαν την απόφαση 
έκαμαν πίσω, γιατί πείστηκαν ότι είχε δίκαιο. Ξα-
ναβγήκε λοιπόν και μίλησε στην κεντρική πλα-
τεία μπροστά στην στήλη της 28ης Οκτωβρίου, 
αλλά ήταν η τελευταία του φορά. Πικραμένος 
αποσύρθηκε από τα κοινά, έμεινε με τη δουλειά 
του και το θέατρο, όμως κάθε μέρα και για όσο 
ζούσε, ήταν τακτικός θαμώνας στο «καφενείο της 
συκαμινιάς», ενώ γύρω του συναθροίζονταν άν-
θρωποι να τον ακούσουν να εξιστορεί ιστορίες 
με το μοναδικό του τρόπο.

Η Συκαμινιά στο παλιό Κτήμα και ο Σωτηράκης ΜαρκίδηςΣυμβάλλοντας στη σωστή 
χρήση της γλώσσας μας  
«Η γλώσσα δεν είναι απλές λέξεις, αλλά η σκέ-

ψη μας. Κάθε ποιότητα στη γλώσ-
σα είναι και ποιότητα στη σκέψη 
μας και τανάπαλιν». (Γ. Μπαμπινι-
ώτης, 2018). Θα πρέπει, λοιπόν, ό-
λοι να νοιαζόμαστε για τη σωστή 

χρήση της πανάρχαιας γλώσσας μας (Όμηρος), ι-
διαίτερα όσοι μιλούν στην τηλεόραση (δημοσιο-
γράφοι, πολιτικοί) ή αρθρογραφούν. 
Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., πρώην διευ-
θυντής σχολείων Δημοτικής και Μέσης Εκπαί-
δευσης, σημειώνει από τον τύπο λάθη στη χρήση 
των ρημάτων σε -άς και  -είς: 

«Και γιατί άραγε πρέπει να κρατάει κάποιος τη συ-
σκευή του τηλεφώνου όταν “οδηγά”; Τόσο σημα-
ντικό είναι να ανατρέξει κανείς στα Μέσα Κοινωνι-
κής Δικτύωσης, την ώρα κατά την οποία “οδηγά”; 
«Τα μέλη της Αστυνομίας κάλεσαν τον 16χρονο να 
σταματήσει το όχημα, ωστόσο ο νεαρός συνέχισε 
να οδηγά αλόγιστα και επικίνδυνα». (αντί του σω-
στού: οδηγεί) 
Ν.Β. (Σημειώστε): Τα ρήματα, που τελειώνουν σε 
-ώ και τονίζονται στη λήγουσα, χωρίζονται σε δύο 
ομάδες: σε αυτά που τελειώνουν σε  -ώ,  -είς,  -εί  
(π.χ. κατοικ-ώ,  κατοικ-είς,  κατοικ-εί) και σε αυτά 
που τελειώνουν σε  ώ,  -άς,  -ά  (π.χ. προσδοκ-ώ,  
προσδοκ-άς,  προσδοκ-ά). Συνηθισμένα λάθη στη 
χρήση των πιο κάτω ρημάτων σε -άς και  -είς:  
Ρήματα σε -άς:  δαπανώ,  προσδοκώ,  προχωρώ,  
σπαταλώ. 
Ρήματα σε -είς: αδικώ,  δημιουργώ,  δικαιολογώ,  
επικοινωνώ,  καθυστερώ,  κοινωνώ,  
οδηγώ,  προειδοποιώ,  συγχωρώ,  χρησιμοποιώ,  
υπηρετώ. Λέμε και γράφουμε: 
Γιατί δαπανάς τον χρόνο σου στο κινητό; (και όχι:  
δαπανείς)
Η Κυβέρνηση δαπανά  μεγάλα ποσά για την Εθνι-
κή Φρουρά. 
«Μη προσδοκάς πλούτη να σε δώσει η Ιθάκη». 
(Καβάφης) (και όχι: προσδοκείς)
Κάθε ελληνοκύπριος  προσδοκά την επανένωση 
τής ημικατεχόμενης πατρίδας μας. 
Πόσο χρόνο σπαταλάς στην οθόνη του κινητού 
σου; (και όχι: σπαταλείς) 
Δεν νομίζεις ότι αδικείς τη νοημοσύνη μας; (και 
όχι:  αδικάς).
Μάθε να δικαιολογείς τη συμπεριφορά τών άλ-
λων! (και όχι:  δικαιολογάς). 
Γιατί πάντα δημιουργείς προβλήματα/εντυπώσεις; 
(και όχι:  δημιουργάς). 
H πρόοδος της τεχνολογίας δημιουργεί νέες 
προοπτικές. 
Επικοινωνείς συχνά με τους φίλους σου; (και όχι:  
επικοινωνάς).
Κοινωνείς τα Χριστούγεννα; (και όχι: κοινωνάς) -  Ο 
Χριστιανός κοινωνεί συχνά. 
Ο ιερέας εξομολογεί και κοινωνεί τους χριστια-
νούς.  (και όχι:  εξομολογά)
Καθυστερεί συστηματικά στα ραντεβού/στην ερ-
γασία. (και όχι:  καθυστερά)
Απαγορεύεται να οδηγείς μεθυσμένος! Οδηγεί 
επικίνδυνα! (και όχι:  οδηγάς)
Η Μερεωρολογική Υπηρεσία προειδοποιεί για 
άστατο καιρό. (και όχι:  προειδοποιά). 
Ο πατέρας μου δεν  συγχωρεί την αμέλεια και την 
αδιαφορία! (και όχι:  συγχωρά).
Χρησιμοποιείς πλούσιο λεξιλόγιο, όταν μιλάς/γρά-
φεις;  (και όχι:  χρησιμοποιάς)
Ποια ιδέα/στόχο υπηρετείς; -  Ο στρατιώτης υπη-
ρετεί στον στρατό. -  (και όχι: υπηρετάς)
Ν.Β. (Σημειώστε): Μερικά ρήματα έχουν κατάληξη 
σε  -άς/-ά  ή  -είς/-εί: 
Ακολουθώ, -άς/-ά  ή  -είς/-εί,   βοηθώ,  κρατώ,  κυ-
κλοφορώ,  συζητώ,  τηλεφωνώ. 
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Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

 «SANTA RUN» αύριο στο κέντρο της Πάφου 
ΟΟ Δήμος Πάφου, στο πλαίσιο της κοινω-

νικής του πολιτικής, οργανώνει μεγάλη 
Χριστουγεννιάτικη εκδήλωση «Santa Run», 
την Κυριακή 10 Δεκεμβρίου από τις 10.30 το 
πρωί στο κέντρο της πόλης.
Πρόκειται για έναν περίπατο, μια πορεία για 
μικρούς και μεγάλους Άγιους Βασίληδες, με 
στόχο τη δημιουργία μιας γιορτινής και χα-
ρούμενης ατμόσφαιρας στους δρόμους της 
Πάφου, αλλά και την ενίσχυση των εθελο-
ντικών σωματείων και φιλανθρωπικών ορ-

γανώσεων.
Η πορεία θα ξεκινήσει στις 10.30 το πρωί 
από την Πλατεία 28ης Οκτωβρίου (μπροστά 
από Δημοτικό Μέγαρο), όπου θα διανέμο-
νται καπελάκια του Αγίου Βασίλη. Ακολού-
θως, μικροί και μεγάλοι θα περπατήσουν, με 
συνοδεία Χριστουγεννιάτικων τραγουδιών 
από τη Φιλαρμονική του Δήμου Πάφου,  μέ-
χρι την Πλατεία Κένεντυ και τον πεζόδρομο 
της Μακαρίου, όπου από τις 11.00 π.μ. έως 
τη 1.00 μ.μ. θα στηθεί μια «Γιορτή Αγάπης» 

με φιλανθρωπικό παζαράκι, στο οποίο θα 
συμμετάσχουν 30 περίπου εθελοντικά σω-
ματεία και οργανώσεις. 
Το παζαράκι θα πλαισιώνεται από καλλιτε-
χνικό πρόγραμμα και ποικίλες δραστηριότη-
τες για μικρούς και μεγάλους.
Ο Δήμος Πάφου καλεί όλους τους δημότες 
να δώσουν μαζικά το παρόν τους, να διασκε-
δάσουν αλλά και να προσφέρουν απλόχερα, 
ενισχύοντας τις εθελοντικές οργανώσεις της 
πόλης μας.
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Ήταν όνειρο του από παιδί να αγωνιστεί στον ΑΠΟΠ,  
τελικά για 18  ολόκληρα χρόνια αγωνίστηκε με τα 

χρώματα της ομάδας βιώνοντας τις χαρές αλλα και τις λύ-
πες της ομάδας… 
Στη συνέντευξη του τον Αδέσμευτο ο Σώζος Χαραλά-
μπους θυμάται τις όμορφες ποδοσφαιρικές του στιγμές , 
συγκρίνει το ποδόσφαιρο του τότε και του σήμερα και δί-
νει συμβουλές στους νέους ποδοσφαιριστές …
Που γεννηθήκατε και  πως ήταν τα παιδικά σας χρόνια;
Γεννήθηκα στο χωριό Τίμη. Τα παιδικά μου χρόνια ήταν 
ξένοιαστα όλο παιγνίδια και κυρίως ποδόσφαιρο μέχρι 
να βραδιάσει.  
Πότε και γιατί αρχίσατε να παίζεται ποδόσφαιρο;
Ξεκίνησα από πολύ μικρός και έκανα προπόνηση στο χω-
ριό μου. Στον ΑΠΟΠ αγωνιζόταν ο αδερφός μου Άδωνις 
μεγαλύτερος από μένα κατά οκτώ χρόνια και συνεχώς με 

έπαιρνε στο γήπεδο ιδίως στα παιγνίδια . Ήμουν πάρα 
πολύ κοντά στην ομάδα. Ήταν το όνειρο μου να αγωνιστώ 
στον ΑΠΟΠ. Κατέβηκα στις προπονήσεις σε πολύ μικρή 
ηλικία και παρέμεινα μέχρι το τέλος.
Σε πια θέση αγωνιζόσουν;
Αγωνίστηκα συνεχώς για 18 χρόνια στον ΑΠΟΠ σε διά-
φορες θέσεις. Ξεκίνησα σαν κεντρικός Αμυντικός, έπαιξα 
στην συνέχεια περισσότερο ως αριστερός μπακ, Λίμπερο 
και σε κάποια παιγνίδια και αμυντικό χαφ.
Ποιο ήταν το καλύτερο γκολ στην καριέρα σας;
Σαν αμυντικός δεν σημείωσα και πολλά γκολ όμως δύο 
ήταν αυτά που θα θυμάμαι πιο πολύ, το ένα εναντίον του 
ΑΠΟΕΛ στην Πάφο, όμως χάσαμε σε αυτό το παιγνίδι. Το 
άλλο ήταν πολύ ωραίο και καθοριστικό γκολ, εναντίον του 
ΕΡΜΗ σε αγώνα πρώτης κατηγορίας στην έδρα μας όπου  
κερδίσαμε με 2-0 και παραμείναμε στην Α΄ κατηγορία.
Ποιος αντίπαλος ποδοσφαιριστής σας δυσκόλευε;
Στην εποχή μου υπήρχαν πολύ σπουδαίοι ποδοσφαιρι-
στές και θα ήταν άδικο να αναφέρω μόνο ένα. Θα αναφέ-
ρω μερικούς και ξεκινώ από τον Παμπουλή της ΑΕΛ, τον 
αντιμετώπισα όταν επανήλθε από την μεγάλη καριέρα 
του στην Ελλάδα, πραγματικά ήταν πολύ δύσκολος παί-
κτης και μεγάλος γκολτζής. Άλλοι παίκτες που με δυσκό-
λευαν, ήταν οι Κολιαντρής, Μαυρουδής, Π. Σάββα ΑΕΛ, 
Χ”Λοίζου ΑΡΗΣ, Μαυρής, Κάντηλος, Φανής  ΟΜΟΝΟΙΑ 
και ΠΟΛ, Τσολάκης και Άντρος Χριστοδούλου ΑΠΟΛΛΩΝ. 
Γενικά όλες οι ομάδες είχαν σπουδαίους παίκτες.
Ποιος αγώνας θα σας μείνει αξέχαστος;
Ήταν πολλοί οι αγώνες. Ξεχωρίζω όμως τον  μονό αγώνα 
(ημιτελικός στους 4 του κυπέλου στο ΓΣΚ) με τον Απόλ-
λωνα στην έδρα μας. Μπορούσαμε να τους κερδίσουμε 
και να πάμε στο τελικό με την πρωταθλήτρια Ομόνοια. Αν 
τα καταφέρναμε θα παίζαμε απευθείας Ευρώπη (διότι η 
ΟΜΟΝΟΙΑ ήταν πρωταθλήτρια) με αντίπαλο την Μπαρ-
τσελόνα του Μαραντόνα. Δυστυχώς χάσαμε στο 88’ με 

1-0. Είναι ένα παιγνίδι που θα το θυμάμαι για πάντα.
Με ποιο αντίπαλο ποδοσφαιριστή θα θέλατε να ήσα-
σταν συμπαίκτης;
Θα ήθελα να είχα για συμπαίκτη μου τον Άντρο Χριστο-
δούλου του ΑΠΟΛΛΩΝΑ έναν σπουδαίο παίκτη που δεν 
του έλειπε τίποτα. Πιστεύω ήταν ο παίκτης που έλειπε 
από την ομάδα μας.
Πιά ήταν η καλύτερη και πια η χειρότερη ποδοσφαιρική 
στιγμή της καριέρας σας;
Είχα πολύ καλές ποδοσφαιρικές στιγμές. Κάποιες ποδο-
σφαιρικές περιόδους είχαμε μια από τις καλύτερες ομά-
δες της Κύπρου. Φτάσαμε τέσσερις φορές στα ημιτελικά 
του Κυπέλλου. Στα εφτά παιγνίδια που δώσαμε είχα-
με τρεις νίκες και τέσσερις ήττες με διαφορά ενός γκολ. 
Μπορούσαμε να πάμε πολύ καλύτερα. Θεωρώ όμως 
με τις συνθήκες που επικρατούσαν τότε δεν τα πήγαμε 
άσχημα. Μπορούσαμε σίγουρα να κατακτήσουμε κάποιο 
κύπελλο ή να παίξουμε στην Ευρώπη.  
Άσχημες στιγμές ήταν οι υποβιβασμοί της ομάδας στη Β 
κατηγορία. Φυσικά εγώ και μερικοί συμπαίκτες μου, πε-
ρίπου στην ίδια ηλικία πάνω κάτω δεν ζήσαμε πολλούς 
υποβιβασμούς. Φανήκαμε πολύ τυχεροί διότι τότε στον 
ΑΠΟΠ στην αρχή της καριέρας μας, ήρθε προπονητής ο 
Νένοφ. Προχώρησε σε μια μεγάλη ανανέωση και άλλαξε 
κάποια πράγματα στο τρόπο που δούλευε η ομάδα μέ-
χρι τότε. Ήμασταν ένα σύνολο με πολύ χαμηλό μέσο όρο 
ηλικίας. Ήταν μια φουρνιά εξαιρετικών ποδοσφαιριστών 
και με μεγάλο ταλέντο. Υπήρχε μεγάλη αγάπη, σεβασμός 
και δέσιμο μεταξύ μας. Υπήρχε εξαιρετικό κλίμα στα απο-
δυτήρια.  
Υπήρξε στιγμή που να μετανιώσατε που ασχοληθήκατε 
με το ποδόσφαιρο;
Ποτέ δεν υπήρξε τέτοια στιγμή να μετανιώσω που ασχο-
λήθηκα με το ποδόσφαιρο, διότι όπως σας ανάφερα και 
πιο πάνω, δεν ήταν μόνο ο προπονητής που μας βοήθη-
σε. Είχαμε την τύχη να έχουμε ένα εξαιρετικό συμβούλιο 
δίπλα μας. Δεν θα μπορούσα να μην αναφερθώ στους  

μ. Μιχάλη Σάββα, Ανδρέα Δημητριάδη, Τούρβα, Ηλιά-
δη και τους υπόλοιπους οι οποίοι μας βοήθησαν πάρα 
πολύ με την προσωπικότητα τους. Ήταν συνεχώς δίπλα 
μας. Αποκατέστησαν επαγγελματικά όλους σχεδόν τους 
ποδοσφαιριστές, έλυναν όλα μας τα προβλήματα άμεσα. 
Αυτό μας έδινε μεγάλο κίνητρο και ώθηση και θέλαμε να 

το ανταποδώσουμε.
Ποιες είναι οι σχέσεις σας σήμερα με συμπαίκτες αλλά 
και αντιπάλους;
Εξαιρετικές. Υπάρχουν πλέον οι ομάδες των παλαίμαχων 
ποδοσφαιριστών σε όλες τις ομάδες όπως και στην ομά-
δα μου τον ΑΠΟΠ. Μέλη είναι όλοι οι ποδοσφαιριστές 
που φόρεσαν την φανέλα του κάθε συλλόγου, είτε έπαι-
ξαν πολλά χρόνια είτε λίγα. Γενικά το κλίμα μεταξύ μας 
εξακολουθεί να είναι πολύ καλό είμαστε πολύ αγαπημέ-
νοι και όποτε χρειάζεται βρισκόμαστε μεταξύ μας.
Υπήρχε ένταση παλαιότερα στις σχέσεις σας με αντίπα-
λους ποδοσφαιριστές;
Σχεδόν σε όλα τα παιγνίδια ιδίως τα τοπικά, ναι, υπήρχε 
μεγάλη ένταση και φανατισμός μπορώ να πω, διότι κα-
νένας μας δεν ήθελε να χάσει η ομάδα του και τα δίναμε 
όλα, μόνο στο παιγνίδι όμως. Σήμερα είμαστε όλοι φίλοι 
αδελφικοί μεταξύ μας  και υπάρχει μεγάλη αλληλοεκτί-
μηση.
Ποιο θεωρείτε ότι ήταν το μεγαλύτερο πλεονέκτημα 
αλλά και το μεγαλύτερο μειονέκτημα που είχατε όταν 
αγωνιζόσασταν;
Ήμουν δυνατός παίκτης και έπαιζα με πολύ πάθος, κάπο-
τε και σε βάρος της σωματικής μου ακεραιότητας. Ποτέ 
δεν έκανα πίσω ή εντός ή εκτός  έδρας. Ήξερα  ποδόσφαι-
ρο και μπορούσα να χρησιμοποιήσω με την ίδια ευκολία 
και τα δυο μου πόδια. Είχα πολύ καλή φυσική κατάστα-
ση, ήμουν  γρήγορος και αγαπούσα πάρα πολύ την ομά-
δα μου. Δεν άντεχα την ήττα με τίποτα, είχα τη νοοτροπία 
του νικητή. Ήμουν πάντοτε σταθερός και πολύ πειθαρ-
χημένος. Για τον λόγο αυτό με υπολόγιζαν πάντα όλοι οι 
προπονητές που είχα όταν αγωνιζόμουν στον ΑΠΟΠ.
Μειονέκτημα μου πιστεύω ήταν τα πολλά νεύρα που 
είχα, κυρίως από το πολύ πάθος για να μην χάσει η ομά-
δα μου, αυτό είχε ως αποτέλεσμα να παίρνω αδικαιολό-
γητα κάρτες ειδικά στην αρχή της καριέρας μου.
Υπήρξε κάποιο περιστατικό που έμεινε χαραγμένο στην 
μνήμη σας;

Θα μου μείνει  αξέχαστο (17 χρονών εγώ τότε) μετά από 
την νίκη μας στο παλιό ΓΣΠ επί του ΔΙΓΕΝΗ ΜΟΡΦΟΥ. 
Εμείς όλοι μέσα στο λεωφορείο, το μαγνητόφωνο να παί-
ζει Ελληνικά τραγούδια στην διαπασών και ο τότε μεγά-
λος προπονητής μας αείμνηστος Ντόπρι Νένωφ να χο-
ρεύει σαν λεβέντης πολύ ευτυχισμένος και όλους εμάς 

τους υπόλοιπους  παίκτες και συνοδούς της ομάδας να 
τον χειροκροτούμε και να τον αποθεώνουμε. Αφού με την 
νίκη μας αυτή μείναμε οριστικά  στην 1η κατηγορία, για 
2η συνεχή χρονιά.
Σήμερα παρακολουθείτε ποδόσφαιρο και πως συγκρί-
νετε το ποδόσφαιρο της εποχής σας με το σημερινό;
Παρακολουθώ όποτε έχω χρόνο, κυρίως από την τηλεό-
ραση. Με ενδιαφέρει πολύ η ομάδα της Πάφου και την 
υποστηρίζω. Πλέον μας υπολογίζουν όλοι και ακούγεται 
ευχάριστα το όνομα της πόλης μας. Εύχομαι φέτος να εί-
ναι η χρονιά της ομάδας μας και να πανηγυρίσουμε κά-
ποιο τίτλο. Οι φιλάθλου μας πρέπει να είναι προσγειωμέ-
νοι και να έχουν υπομονή. Τα αποτελέσματα θα φανούν 
στο τέλος. Όλες οι ομάδες είναι σήμερα πολύ δυνατές και 
δεν υπάρχουν εύκολα παιγνίδια. Το πρωτάθλημα είναι 
πολύ δύσκολο και είναι μαραθώνιος. 
Σήμερα το ποδόσφαιρο έχει αλλάξει πάρα πολύ. Δεν 
υπάρχουν πλέον μεγάλες διαφορές μεταξύ των περισ-
σοτέρων ομάδων, φτάνει η ομάδα να έχει την οικονομι-
κή δυνατότητα να διαλέξει οποιονδήποτε ποδοσφαιρι-
στή θέλει. Όλοι οι ποδοσφαιριστές είναι επαγγελματίες. 
Υπάρχουν σήμερα σύγχρονα γήπεδα, σύγχρονα βοηθητι-
κά γήπεδα, επιμορφωμένοι προπονητές με όλα τα απα-
ραίτητα διπλώματα, γυμναστές-γυμναστήρια, εργομετρι-
κές εξετάσεις, διατροφή και πολλά άλλα.
Πώς σας αντιμετωπίζει ο κόσμος που σας συναντά στον 

δρόμο, σας αναγνωρίζει  τι σας λένε; 
Υπάρχει μεγάλη αναγνώριση και σεβασμός από τον κό-
σμο. Ακόμη και σήμερα υπάρχει μεγάλη αγάπη και εκτί-
μηση. Είναι κάτι που τo ζω καθημερινά.
Σε λίγα χρόνια δυστυχώς δεν θα υπάρχουν στο τόπο μας 
άλλοι παλαίμαχοι ποδοσφαιριστές, λόγο απουσίας Κύ-
πριων παικτών στις ομάδες και αυτό είναι πολύ λυπηρό, 
όμως δυστυχώς ή ευτυχώς αυτά έχει το σύγχρονο ποδό-
σφαιρο. 
Πλέον πως είναι η καθημερινότητα σας; 
Δουλειά, σπίτι, οικογένεια και παρέα με καλούς φίλους.
Κλείνοντας τι θα συμβουλεύατε τους νέους ποδοσφαι-
ριστές;
Η συμβουλή που θα έδινα σήμερα σε ένα νέο ποδοσφαι-
ριστή ιδίως αν είναι Κύπριος, επειδή πολύ δύσκολα σήμε-
ρα οι προπονητές και οι ομάδες δίνουν ευκαιρίες σε νέ-
ους ιδίως Κύπριους, παρά μόνο σε ξένους και έμπειρους 
ποδοσφαιριστές, θα πρέπει ο Κύπριος νέος παίκτης, να 
κρατά δυο και τρία σχοινιά για να μπορέσει να τα κατα-
φέρει και να επιβιώσει στη ζωή του. Δεν θα πρέπει να ελ-
πίζει ή να περιμένει ότι θα παίξει σίγουρα ποδόσφαιρο, 
γιατί αυτό σήμερα δεν είναι καθόλου εύκολο.
Καταρχήν θα πρέπει να είναι καλός μαθητής, να διαβάζει 
και παράλληλα στο ποδόσφαιρο να δουλεύει/προπονεί-
ται πολύ σκληρά. Αν καταφέρει να τα συνδυάσει και τα 
δυο αυτό θα είναι πολύ καλό. Πολύ δύσκολα μπορεί ένας 
νέος να βασιστεί αποκλειστικά στο ποδόσφαιρο και ότι 
σίγουρα θα πετύχει και ότι το ποδόσφαιρο μπορεί να του 
εξασφαλίσει το μέλλον του. Αυτοί οι λίγοι που τα έχουν 
καταφέρει σήμερα, στάθηκαν πολύ τυχεροί και ήταν φυ-
σικά πολύ μεγάλα ταλέντα μαζί με άλλα πολλά προσόντα 
που λήφθηκαν υπόψη.

Α. Κυριάκου

Έζησα το όνειρό μου στον ΑΠΟΠ
Η πορεία του στο ποδόσφαιρο 
των προηγούμενων 
δεκαετιών, οι σχέσεις του με 
συμπαίχτες και αντιπάλους και 
οι συμβουλές του στους νέους 
Κύπριους ποδοσφαιριστές… 

Σώζος 
Χαραλάμπους
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Το ιστορικό της γραμμής 
κατάπαυσης του πυρός

Η αναγνώριση ή μη ενός κράτους, είναι μια πρά-
ξη περισσότερο πολιτική παρά νομική (Crawford, 

2006), η οποία εντούτοις νομοτελει-
ακά πρέπει να περιβάλλεται από τον 
μανδύα της νομιμότητας. Καινούργια 
κράτη δεν μπορούν να δημιουργη-
θούν σαν απότοκο της χρήσης βίας, 
ούτε έξω από την αρχή της αυτοδιά-

θεσης, όπως προέκυψε από την αποαποικιοποίηση.
Η αυτοδιάθεση, απαλλάσσει τον αυτόχθονα πληθυ-
σμό από την ξένη δύναμη και μεταβιβάζει την εξουσία 
στο σύνολο του λαού, μέσω της πλειοψηφίας  (Λιά-
κουρας, 2007, p. 55). 
Με απόφαση της ΓΣ του ΟΗΕ, οι αποικιακοί λαοί απο-
κτούσαν το δικαίωμα της αυτοδιάθεσης. Μπορούσαν 
να  εκφράσουν αυτό το δικαίωμα, με:
1. Με την δημιουργία ανεξάρτητου κράτους
2. Ελεύθερη ένωση με άλλο ανεξάρτητο κράτος
3.Προσχώρηση του εδάφους σε άλλο ανεξάρτητο κρά-
τος.
(Λιάκουρας, 2007, pp. 53-54) 
Το δικαίωμα της αυτοδιάθεσης εφαρμόστηκε στα όρια 
του Εθνικού Κράτους βάση της αρχής «uti possidetis». 
Δηλαδή εντός των ιδίων συνόρων των οποίων χάρα-
ξαν οι αποικιοκράτες. Οι μειοψηφίες, εντός των πρώ-
ην αποικιών, δεν είχαν το δικαίωμα της αυτοδιάθεσης 
(Λιάκουρας, 2007, pp. 65-77). Το Διεθνές Δίκαιο δεν 
ευνοεί την απόσχιση μειονοτήτων. Εξαντλεί όλα τα 
μέσα για να διατηρήσει τον πληθυσμό στα όρια του 
ήδη ανεξάρτητου κράτους. 
Εξωτερική αυτοδιάθεση είναι, η χρήση του δικαιώ-
ματος της αυτοδιάθεσης με σκοπό την δημιουργία 
ανεξάρτητου κράτους μέσα στα πλαίσια της αποα-
ποικιοποίησης. Η εσωτερική αυτοδιάθεση διέπει την 
αντιπροσωπευτική διακυβέρνηση μέσα στο ανεξάρτη-
το κράτος. Αφορά την εσωτερική κυριαρχία, την δημο-
κρατική αντιπροσώπευση, το δικαίωμα αυτοπροσδιο-
ρισμού ομάδων καθώς και τα μειονοτικά δικαιώματα 
(Λιάκουρας, 2007, p. 69).   

Βάση της αρχής της Δημοκρατίας, η πλειοψηφία ανα-
λαμβάνει την διακυβέρνηση του νέου κράτους με σε-
βασμό των μειονοτικών δικαιωμάτων (Ρούκουνας, 
2015, pp. 80-81). Η ισότητα των μειονοτήτων, έναντι 
του νόμου και του κράτους, έχει την έννοια, να μπο-
ρούν ελεύθερα και απρόσκοπτα, να ασκούν τις δικές 
τους δραστηριότητες, όπως ακριβός τις ασκεί ο υπό-
λοιπος πληθυσμός που ανήκει στην πλειοψηφία. Πέ-
ραν των δικαιωμάτων τους όμως, οι μειονότητες, έχουν 
και την υποχρέωση να πειθαρχούν στους νόμους του 
κράτους και να μην προβαίνουν σε ενέργειες που μπο-
ρούν να προκαλέσουν την διαίρεση του κράτους στο 
οποίο διαμένουν (Λιάκουρας, 2007, pp. 81-90).
Πέραν των τριών στοιχείων που συνθέτουν την έννοια 
του κράτους: Ο Λαός, το έδαφος, και η αυθυπόστατη 
Πολιτική Εξουσία, απαιτείται επίσης και η νομιμότητα 
στην φάση της σύστασης του (Ρούκουνας, 2015, pp. 
192-193). Δηλαδή η σύσταση ενός κράτους δεν μπο-
ρεί να είναι αποτέλεσμα παράνομης χρήσης της βίας 
. Ούτε και η επιθυμία μιας μειονότητας για ανεξαρτη-
σία μπορεί να προέχει της εδαφικής ακεραιότητας του 
κράτους. Οι Τουρκοκύπριοι δεν κατέχουν κανένα από 
αυτά τα στοιχεία. 
1ον - Έχει κριθεί από τον ΟΗΕ, χάριν στις εκθέσεις του 
Χιλιανού συνταγματολόγου Αλεχάντρο Αλβαρές, κατά 
τις Ελληνικές προσφυγές στον ΟΗΕ, για το δικαίωμα 
ανεξαρτησίας των Κυπρίων, ότι: ο Κυπριακός Λαός 
είναι ένας και αδιαίρετος, ανεξαρτήτως θρησκείας ή  
εθνικής καταγωγής.
2ον – Οι Τουρκοκύπριοι πότε δεν κατοικούσαν σε ένα 
συγκεκριμένο ενιαίο χώρο στην Κύπρο, αλλά ήταν διά-
σπαρτοι σε όλο το μήκος και πλάτος του νησιού.
3ον - Έχει αποφανθεί σε διεθνή δικαστήρια ότι, η κατο-
χική διοίκηση είναι υποτελείς διοικητικός μηχανισμός 
της Τουρκίας και εξαρτάται πλήρως (οικονομικά, πολι-
τικά και στρατιωτικά) από αυτή.
4ον – Με την ανακήρυξη του ψευδοκράτους τον Νο-
έμβριο του 1983, λόγω του ότι αυτό ήταν απότοκο της 
παράνομης χρήσης βίας, το ΣΑ του ΟΗΕ με το ψήφι-

σμα 541/83 την καταδίκασε σαν νομικά άκυρη και κά-
λεσε «όλα τα κράτη να σέβονται την κυριαρχία, ανε-
ξαρτησία, εδαφική ακεραιότητα και το αδέσμευτο της 
Κυπριακής Δημοκρατίας και να μην αναγνωρίζουν 
οποιοδήποτε κυπριακό κράτος άλλο από την Κυπρια-
κή Δημοκρατία», καθιστώντας το έτσι μια αποσχιστι-
κή οντότητα. 
Απόσχιση είναι η απομάκρυνση, από ένα διεθνώς ανα-
γνωρισμένο κράτος, μιας συνιστώσας μονάδας του, 
με σκοπό τη δημιουργία ενός νέου κράτους (Bartkus, 
1999, p. 41). Η απόσχιση, είναι δεν ευνοείται από το 
διεθνές δίκαιο. Το ψήφισμα 2625/1970 της ΓΣ του 
ΟΗΕ, καταδικάζει την απόσχιση, καθώς είναι ενέργεια 
που αποβλέπει στην διάσπαση της εθνικής ενότητας 
και εδαφικής ακεραιότητας του κράτους. 
Όμως, η απόσχιση μιας μειονότητας, αν και απομα-
κρυσμένη έσχατη λύση, δεν αποκλείεται από το διε-
θνές δίκαιο, κάτω από ιδιάζουσες και συγκεκριμένες 
συνθήκες, όπως όταν παραβιάζονται οι αρχές του ψη-
φίσματος 2625/1970, ιδικά σε περιπτώσεις που:
1. Ένας λαός είναι κάτω από ξένη κατοχή ή
2. Ρατσιστικό καθεστώς ή
3. Κάτω από την εξουσία της μειοψηφίας ή
4. Δέχεται συστηματική και βάναυση παραβίαση των 
διεθνώς αναγνωρισμένων και κατοχυρωμένων θεμελι-
ωδών δικαιωμάτων του.
(Λιάκουρας, 2007, p. 83) 
Από τις παραπάνω προϋποθέσεις, δεν ισχύει καμία 
στην περίπτωση των Τουρκοκυπρίων. Απεναντίας, η 
διεθνείς κοινότητα έχει επανειλημμένα αρνηθεί την 
ύπαρξη ξεχωριστού δικαιώματος αυτοδιάθεσης για 
τους Τουρκοκύπριους και επανειλημμένα έχει ανα-
γνωρίσει την Κυπριακή Δημοκρατία, με ή χωρίς την 
συμμετοχή των Τουρκοκυπρίων, έως την μόνη νόμι-
μη κυβέρνηση επί του συνόλου των εδαφών της νή-
σου Κύπρου.  
 

Αντώνης Σιβιτανίδης, B.Sc., M.Sc. 
www.sivitanidis.com

Η αναγνώριση, ή μη, ενός κράτους

Επειδή με αφορμή την παραβία-
ση του status-quo στην γραμμή 
καταπαύσεως του πυρός στον 

Άγιο-Δομέτιο από τις τουρκικές δυ-
νάμεις κατοχής, αλλά και προηγου-
μένως στην Πύλα, στο γήπεδο Τσε-
τίν – Καγιά και τα Στροβίλια, λέγονται 
και γράφονται διάφορα, θα ήθελα να 
υπενθυμίσω τόσο το ιστορικό όσο και 
το ισχύον ακριβές νομικό καθεστώς.
Μετά την ολοκλήρωση της δεύτερης 
φάσης της τουρκικής εισβολής τον 
Αύγουστο του 1974, ο Διοικητής της 
Ουνφικύπ, μαζί με τον Διοικητή της 
Εθνικής Φρουράς και τον Διοικητή 
των τουρκικών δυνάμεων εισβολής, 
προέβησαν σε επί τόπου χωροθέτη-
ση της γραμμής καταπαύσεως του 
πυρός καθ’ όλο το μήκος της εκατέ-
ρωθεν αντιπαράταξης των στρατιωτι-
κών δυνάμεων, από την περιοχή Τυλ-
ληρίας μέχρι τη Δερύνεια.
Η Κυπριακή Δημοκρατία, η οποία κέ-
κτηται την νόμιμο κυριότητα και κυ-
ριαρχία της γραμμής καταπαύσεως 
του πυρός, όπως ασφαλώς και ολό-
κληρης της εδαφικής επικράτειας 
της Κυπριακής Δημοκρατίας, συναί-
νεσε σε άσκηση εποπτείας – ελέγχου 
από την Ειρηνευτική Δύναμη, προκει-
μένου να επιτελεί τον ρόλο που της 
ανετέθη από το Συμβούλιο Ασφαλεί-
ας του ΟΗΕ. 
Δηλαδή την τήρηση της εκεχειρί-
ας και την αποτροπή οποιωνδήποτε 
εχθροπραξιών. 
Η Ειρηνευτική Δύναμη, με βάση τους 
όρους εντολής του Συμβουλίου Ασφα-
λείας, οφείλει επίσης να μεριμνά για 
την διατήρηση του status – quo εντός 
της γραμμής καταπαύσεως του πυ-
ρός, που ατυχώς επικράτησε να ονο-
μάζεται νεκρή ή ουδέτερη ζώνη.
Ως εκ τούτου, με βάση τους όρους 
εντολής του Συμβουλίου Ασφαλείας 
του ΟΗΕ, η Ουνφικύπ, εκεί και όπου 
υπάρχει παραβίαση του status-quo, 
οφείλει να παρεμβαίνει και να απο-
καθιστά το status-quo-ante. 
Δηλαδή την κατάσταση πραγμάτων 
που υπήρχε πριν την οποιαδήποτε 
ενέργεια παραβίασης – ανατροπής 
του υφιστάμενου καθεστώτος εντός 
της γραμμής καταπαύσεως του πυ-
ρός.
Θεωρώ ότι η Κυβέρνηση της Δημο-
κρατίας θα πρέπει επιτακτικά να 
απαιτήσει από τον ΟΗΕ, στο ανώ-
τατο επίπεδο, να ενεργήσει για την 
τήρηση των όρων εντολής του Συμ-
βουλίου Ασφαλείας, αναφορικά με 
τις αρμοδιότητες – υποχρεώσεις της 
Ουνφικύπ. 
Τέλος να τονίσω ότι το θέμα αφορά 
την Τουρκία και τις στρατιωτικές της 
δυνάμεις στην Κύπρο και όχι το πα-
ράνομο μόρφωμα των κατεχομένων.

Η Στεγαστική Πολιτική και ο Ρόλος της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης για Κοινωνική Αλλαγή

της Μαριέλλας Θεοφάνους

Σήμερα που είναι κυρίαρχο το πρόβλημα 
της στέγασης και των υψηλών ενοικίων, 

σε όλη την Κύπρο και ειδικό-
τερα στα αστικά κέντρα των 
πόλεων η στεγαστική πολιτι-
κή, ειδικά μέσα από την Τοπι-
κή Αυτοδιοίκηση, αναδεικνύε-
ται ως κρίσιμη πτυχή για την 
ευημερία της κοινωνίας και 

των πολιτών της. Στο πλαίσιο των δυσκολιών 
αλλά και των προκλήσεων που αντιμετωπί-
ζουν σήμερα τα νέα ζευγάρια, η ανάγκη για 
προνοητικές πολιτικές που θα διευκολύνουν 
την πρόσβαση τους σε ένα σπίτι ή ένα διαμέ-
ρισμα αποδεικνύονται περισσότερο απαραί-
τητες παρά ποτέ.
Η καταπληκτική πλειοψηφία της κυπρια-
κής κοινωνίας, οι νέοι, τα χαμηλά και με-
σαία εισοδηματικά στρώματα, οι φοιτητές, 
οι ευάλωτες ομάδες του πληθυσμού σήμερα 
αντιμετωπίζουν σοβαρά εμπόδια στην εξα-
σφάλιση αξιοπρεπούς στέγης. 
Τα ενοίκια έχουν ανέβει σε δυσθεόρατα ύψη, 
η δανειοδότηση είναι σχεδόν ανέφικτη για 
την πλειοψηφία των εργαζομένων, τα στεγα-
στικά προγράμματα που εφαρμόζει το κρά-
τος κρίνονται ως ανεπαρκή και χρίζουν βελτί-
ωσης. Οι εκποιήσεις πρώτης κατοικίας είναι 
δυστυχώς πλέον μια πραγματικότητα. 
Το πρόβλημα των αστέγων είναι υπαρκτό και 
στην Κύπρο όσο και αν κάποιοι προσπαθούν 
να το κρύψουν κάτω από το χαλί.
Έτσι η αδυναμία απόκτησης ιδιόκτητης στέ-

γης, ένα προνόμιο που απολαμβάναν οι προ-
ηγούμενες γενιές κυπρίων, οδηγεί σε ανα-
σφάλεια και ανησυχία για το μέλλον.
Βέβαια το εύλογο ερώτημα στην παρέμβασή 
μου αυτή θα μπορούσε να ήταν, “Καλά οι Δή-
μοι πως μπορούν να βοηθήσουν;”
Σε αυτό το ερώτημα λοιπόν, η καθημερινότη-
τά μας αποδεικνύει στην πράξη, πως οι Δήμοι 
έχουν να διαδραματίσουν σημαντικό ρόλο 
και να αποτελέσουν ενδεχομένως τη γέφυ-
ρα πάνω στην οποία θα στηθεί μια γενναία 
στεγαστική πολιτική στήριξης των ευάλωτων 
ομάδων του πληθυσμού. 
Αν κοιτάξουνε λίγο την ιστορία θα διαπιστώ-
σουμε πως πριν μερικές δεκαετίες ο Δήμος 
Λεμεσού υπό την καθοδήγηση φωτεινών δη-
μάρχων που ανήκαν στην Αριστερά, προώθη-
σαν ένα γενναίο πρόγραμμα οικοδόμησης οι-
κογενειακής στέγης, το οποίο λειτουργεί ως 
σήμερα. 
Παράλληλα σήμερα ο Δήμος Πάφου, ο οποί-
ος με αφορμή “την κάθοδο” στην πόλη μας 
δυο πανεπιστημίων, του ΤΕΠΑΚ και του ABU 
Mediteranneo, προχωρά στην κατασκευή 
φοιτητικών εστιών για να επίλυση το πρό-
βλημα στέγασης των φοιτητών μας.
Η πιο πάνω ενέργεια δεν επηρεάζει θετικά 
μόνο την εκπαίδευση, αλλά δημιουργεί κίνη-
τρα στη νεολαία να παραμείνει στην Επαρχία 
μας και να συμβάλει ουσιαστικά στην πνευ-
ματική, πολιτιστική και οικονομική ανάπτυξη 
της επαρχίας μας.
Αντίστοιχες πρωτοβουλίες οφείλει να αναλά-

βει και το ίδιο το κράτος. Ως ΑΚΕΛ εδώ και 
χρόνια φωνάζουμε για την έλλειψη ουσια-
στικής στεγαστικής πολιτικής ενώ πριν μερι-
κούς μήνες, πραγματοποιήσαμε στην Πάφο 
και Ημερίδα με τίτλο “Στέγη για Όλους” προ-
τείνοντας μια σειρά από εισηγήσεις θέλοντας 
ακριβώς να αγγίξουμε το πρόβλημα στην 
πραγματική του διάσταση.
Η Πολιτεία χρειάζεται να δώσει έμφαση σε 
προγράμματα ανέγερσης κατοικιών τόσο 
από το κράτος όσο και από την Τοπική Αυτο-
διοίκηση, οι οποίες να παραχωρούνται με χα-
μηλό ενοίκιο ή με ενοικιαγορά στη βάση κοι-
νωνικοοικονομικών κριτηρίων.
Η εισαγωγή ενός σχεδίου επιδότησης ενοι-
κίων με βάση κοινωνικοοικονομικά κριτήρια 
και βελτίωση των υφιστάμενων σχεδίων επι-
δότησης ενοικίων για πρόσφυγες, φοιτητές, 
λήπτες Ε.Ε.Ε. είναι επίσης μια πρόταση μας. 
Πρέπει να υπάρξει ουσιαστική βελτίωση των 
σχεδίων και των κινήτρων σε οικογένειες που 
επιθυμούν να αξιοποιήσουν κατοικία ή να 
ανεγείρουν κατοικία για μόνιμη εγκατάστα-
ση στην ύπαιθρο με στόχο να αντιμετωπιστεί 
η φτώχεια και οι κοινωνικές ανισοτήτες.
Θα επιδιώξω στα νέα πλαίσια της τοπικής αυ-
τοδιοίκησης να γίνει πρώτιστος στόχος η στε-
γαστική πολιτική. 
Με την στήριξη του ΑΚΕΛ και των δημοτών 
της Πάφου μπορούμε να καταστήσουμε τον 
Δήμο μας και πρότυπο δήμο στεγαστικής πο-
λιτικής.

Του Γιαννάκη Λ.Ομήρου
Πρώην Προέδρου της 
Βουλής των Αντιπρο-

σώπων
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Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels  ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):
Νυχτοφύλακα 
Περιγραφή Εργασίας: 
•Επίβλεψη της εισόδου, εξόδου προσωπικού. 
•Επίβλεψη της φύλαξης της περιμέτρου των ξενοδοχείων.
Προσόντα:
•Δίπλωμα ιδιώτη φύλακα θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν.
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής. 
•Καθαρό ποινικό μητρώο.                                                                                                                                
•Προηγούμενη εμπειρία επιθυμητή αλλά όχι απαραίτητη.          
Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                
Εκπαίδευση στα πρωτόκολλα της εταιρίας.                                                               
Ολόχρονη εργοδότηση.                                                                                           
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας. 
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην κάτωθι 
διεύθυνση:
e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Paphian Blue Travel στην Πάφο της Κύπρου ζητεί να προσλάβει 

προσωπικό για τη στελέχωση του γραφείου της.

Λειτουργό Ταξιδιωτικού Γραφείου

Περιγραφή Εργασίας:

•Διαχείριση Ταξιδιωτικού Γραφείου

•Κρατήσεις: αεροπορικών εισιτηρίων, ξενοδοχείων, εκδρομών.

•Προώθηση πωλήσεων. 

Απαραίτητα προσόντα:

•Άριστη γνώση της αγγλικής και ελληνικής γλώσσας.

•Ικανότητα εργασίας σε ομάδα.

•2-3 χρόνια εμπειρία σε ταξιδιωτικό γραφείο. 

Η εταιρία προσφέρει:

•Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας

•Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον

•Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης

•Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Barman
Bar Waiter

Προσόντα:
•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        
θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    
•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται 
στην κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 

σε όλες τις γλώσσες 

και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

όλων των ειδών σε όλα τα θέματα από έμπειρο προσωπικό. 

`Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 

Η εταιρία Constantinou Bros Hotels στην Πάφο, Κύπρο, ζητεί να προσλάβει

ΥΠΕΥΘΥΝΟ/ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΤΗ ΑΓΡΟΚΤΗΜΑΤΟΣ

Περιγραφή Εργασίας: 
• Υπεύθυνος για την ομαλή λειτουργία του αγροκτήματος
• Το άτομο θα πρέπει να γνωρίζει πώς να χειρίζεται γεωργικά μηχανήματα: 
μηχανήματα άρδευσης νερού / ελκυστήρες και άλλες γεωργικές μηχανές.
• Προγραμματισμός φυτεύσεων, λιπάνσεων, ψεκασμών, κλπ.
• Καθοδήγηση, εκπαίδευση και αξιολόγηση των εργατών, για τον καλύτερο 
τρόπο διατήρησης των φυτών και δέντρων.
• Διασφάλιση περιβαλλοντικής πολιτικής.

   Απαιτούμενα Προσόντα Υποψηφίων:

• Πανεπιστημιακό δίπλωμα ή τίτλος ή ισότιμο προσόν στην Γεωπονία.

    Η Εταιρία Προσφέρει

• Πακέτο απολαβών αναλόγως προσόντων και εμπειρίας
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:
e-mail: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human Resources Department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
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Εξαγγελία Γενικής Συνέλευσης Παραρτημάτων 
Αδούλωτης Κερύνειας

Στο οίκημα του Σωματείου Οδός Πετράκη Μηλιάδου 22,  8015 Κτήμα,  
Δημοτική Αγορά πίσω  από το ΚΑΒΑ ΚΑΦΕ,  Ενορία  Άγιος Θεόδωρος 
(Παλιά Πάφος, τηλ. 96205558).

Υπενθυμίζεται επίσης ότι δικαίωμα εκλογής ή/και ψήφου θα έχουν όσα 
μέλη θα έχουν στις 16/12/2023, τακτοποιημένες τις ετήσιες συνδρομές 
τους  για το έτος 2022 και 2023.

Συνδρομές  μελών  μπορούν να πληρώνονται/αποστέλλονται στο 
Σωματείο, ακόμα και  κατά την ημέρα της Γενικής Συνέλευσης. Προτιμάται 
η έγκαιρη διευθέτηση για να αποφεύγεται η συμφόρηση την ημέρα της 
Συνέλευσης.

Από το Σωματείο Αδούλωτη Κερύνεια

ΜΝΗΜΟΣΥΝΟ
Τελούμε την Κυριακή 10 Δεκεμβρίου 2023  στον Ιερό Ναό Αγίου Γεωργίου στο Αναβαργός, 

το 9μηνο μνημόσυνο της πολυαγαπημένης μας συζύγου, μητέρας, 
κόρης και αδελφής

ΕΛΕΝΗΣ ΣΙΑΗΛΗ ΔΗΜΟΣΘΕΝΟΥΣ
(Τέως από το Αναβαργός)

Και καλούμε όσους τιμούν την μνήμη της να παραστούν.

Οι τεθλιμμένοι:
Σύζυγος, τέκνα, γονείς, αδέλφια, συγγενείς

ΜΝΗΜΟΣΥΝΟ

Τελούμε αύριο Κυριακή 10 Δεκεμβρίου 2023 στον ιερό ναό Αποστόλων Πέτρου και Παύλου
στην Πάφο το 3οετήσιο μνημόσυνο του αγαπημένου μας 

ΛΕΟΝΤΙΟΥ ΤΣΕΛΕΠΟΥ

Και καλούμε όσους τιμούν την μνήμη του όπως παραστούν.

Οι τεθλιμμένοι:
Η σύζυγος, τα παιδιά, εγγόνια, δισέγγονα και λοιποί συγγενείς

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ

Ο Πολιτιστικός-Περιβαλλοντικός  Όμιλος Χλώρακας  σας προσκαλεί στην 

ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ ΤΟΥ ΝΕΟΥ ΒΙΒΛΙΟΥ

του  Χριστάκη Ταπακούδη                                           

“ΙΣΤΟΡΙΑ ΤΗΣ ΑIΜΟΔΟΣΙΑΣ 1972-1997” 

 

την  Παρασκευή 15 Δεκεμβρίου, 2023  και ώρα 6:30 μ.μ. 

στην αίθουσα εκδηλώσεων της εκκλησίας στην κεντρική πλατεία Χλώρακας.

Παρουσίαση  βιβλίου:  Δρ  Πανίκος Παπαγεωργίου 

τέως υπουργός Υγείας.

Χαιρετισμοί:  Πανιερώτατος Μητροπολίτης Πάφου κ.κ. Τυχικός.

                       Δρ Σπύρος  Γεωργίου,  Διευθυντής Νοσοκομείου Πάφου.

                       Νικόλας Λιασίδης Πρόεδρος  του Κ.Σ. Χλώρακας.

                       Ανδρέας Κυριακού Πρόεδρος Π.Π.Ο.Χ.

Αντιφώνηση από τον συγγραφέα

Συντονίστρια:  Μαρία Χαριλάου 

Η  παρουσίαση του βιβλίου πραγματοποιείται υπό 

την αιγίδα το προέδρου του Κοινοτικού Συμβουλίου 

Χλώρακας κ. Νικόλα Λιασίδη.

Είσοδος ελεύθερη



Η F1 ανακοίνωσε τους 6 αγώνες Sprint που θα γίνουν το 2024. Στο πρό-
γραμμα λοιπόν οι αγώνες Sprint θα γίνουν σε Κίνα, Miami, Αυστρία, 

Αμερική (Austin), Βραζιλία και Qatar. Σύμφωνα με το πρόγραμμα η Αυστρία 
και η Βραζιλία θα φιλοξενήσουν για τρίτη φορά Srint Race, ενώ για δεύτερη 
θα γίνει σε Austin και Qatar. Αντίθετα για πρώτη φορά θα δούμε Sprint Race 

σε Κίνα και Miami.  Από το 2021 
όπου και ξεκίνησαν οι αγώνες Sprint 
είχαν θετικό αντίκτυπο στο κοινό, ει-
δικά την Παρασκευή όπου γίνονται 
οι Κατατακτήριες Δοκιμές δίνοντας 
στον κόσμο ακόμη μεγαλύτερο εν-
διαφέρον. Σύμφωνα με έρευνα της 
Nielsen σε 21 χώρες το Grand Prix 
του Azerbaijan του 2023 είχε 83% 

περισσότερη τηλεθέαση από το FP2 του 2022, στην Αμερική 139% αύξηση, 
ενώ στο Spa η αύξηση έφτασε το 34%.Η Σαγκάη πρόκειται να φιλοξενήσει την 
πρώτη διοργάνωση Sprint του 2024 καθώς επιστρέφει στο καλεντάρι μετά τις 
ακυρώσεις λόγω COVID-19.
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DIONYSSOS RALLYSPRINT
Νίκησε ο Θωμά και στέφθηκε πρωταθλητής!

Τ ελικά ο τελευταίως αγώνας ταχύτητας δικαί-
ωσε τα προγνωστικά ότι θα ήταν αγώνας μέ-
χρι εσχάτων με πολλά «στοιχήματα» για το τε-

λικό αποτέλεσμα. Ο τελευταίως αγώνας της χρονιάς 
που διοργάνωσε με επιτυχία το τοπικό σωματείο της 
Πάφου Pafos Motor Sport Association έκρινε τελι-
κά τον πρωταθλητή ταχύτητας με τον Νίκο Θωμά να 
κερδίζει και το πρώτο του πρωτάθλημα ταχύτητας.                                                                                                         
Με 48 οδηγούς ο αγώνας που αποτελεί ρεκόρ συμ-
μετοχών για αγώνα στην Πάφο και  3ος Παγκύπρια με 
της περισσότερες συμμετοχές από την δοκιμαστική 
διαδρομή έδειξε σκληρό συναγωνισμό. 
Οι τρείς πρώτοι του πρωταθλήματος ταχύτητας Νίκος 
Θωμά με Semong Sport,Πέτρος Πέτρου με Mitsubishi 
Lancer evo VII και Γιάννος Ιωαννίδης επίσης με 
Mitsubishi Lancer evo VII ξεκίνησαν τον αγώνα με δι-
αφορά μόλις 3 βαθμούς στο Παγκύπριο Πρωτάθλημα 
με αποτέλεσμα να έχουν μοναδικό στόχο την πρώτη 
θέση.  
Στην πρώτη χρονομετρημένη διαδρομή ο Ιωαννίδης 
σημείωσε χρόνο 1.44.66 με δεύτερους τους Πέτρου 
και Θωμά με χρόνο 1.47.94 ( ο Θωμά όμως δέχτηκε 
ποινή 5δλπ για «σημαία») και έτσι όλα κρίθηκαν στην 
δεύτερη διαδρομή που πρώτος πέρασε ο Πέτρου 

όμως μία σημαία στην δεύτερη στροφή του στέρη-
σε την διεκδίκηση της νίκης. Ο Ιωαννίδης ξεκίνησε την 
τελική του προσπάθεια και με εντυπωσιακό οδήγημα 
σημείωσε χρόνο 1.43.82 που αν και ο Θωμά οδήγησε 
στα όρια χωρίς λάθος σημείωσε χρόνο 1.43.91 (ΜΩΤ 
76,82 χλμ) έμεινε πίσω από τον Ιωαννίδη όμως κατά 
τον τελικό τεχνικό έλεγχο του περιοριστή αέρος στο 
Mitsubishi Lancer evo VII του Ιωαννίδη διαπιστώθη-

κε παράβαση των τεχνικών κανονισμών και οι αγω-
νοδίκες τον απέκλεισαν από τον αγώνα με αποτέλε-
σμα ο Θωμά να ανακηρυχθεί νικητής του αγώνα και 
πρωταθλητής Κύπρου για το 2023.Στην δεύτερη θέση 
τερμάτισε ο εντυπωσιακός Ηλίας Πιερή στα πηδάλια 
ενός Mitsubishi Lancer evo VI με την τελευταία θέση 
του βάθρου να πηγαίνει στον Δημήτρη Πιερή με ακό-
μα ένα Mitsubishi Lancer evo VI.     Τέταρτος τελικά 

τερμάτισε ο Πέτρου κερδίζοντας την κατηγορία RCS2 
τόσο στον αγώνα όσο και στο Πρωτάθλημα. Ένας 
πολύ ανταγωνιστικός Στέφανος Γεωργίου με οριακό 
οδήγημα έφερε το Semong Bravo Sport στην πέμπτη 
θέση κερδίζοντας και την RCK1. Ο Σταύρος Αντωνίου 
με το γνωστό Mitsubishi Lancer evo Χ ανέβηκε στην 
έκτη θέση κέρδισε την μάχη της RC2 και στο πρωτά-
θλημα από τον Λάμπρο Ιωαννίδη που τερμάτισε στην 
όγδοη θέση με τον Μάριο Παύλου να τερματίζει έβδο-
μος. Στην ένατη θέση και νικητής στην κατηγορία RCK2 
του πρωταθλήματος ταχύτητας ο Μιλτιάδης Μιλτιά-
δου με τον Κύρο Γεωργίου με το Semong Bravo Sport 
να τερματίζει δέκατος. Την δικίνητη κατηγορία (2WD) 
κέρδισε με χαρακτηριστική άνεση ο Παναγιώτης Ξε-
νοφώντος με Honda εξασφαλίζοντας και τον ομώνυ-
μο τίτλο. Στην κατηγορία RCS1 και την δικίνητη 2WDS 
ο Νικολαΐδης με το VW Golf και ο Παπαναστασίου με 
Seat έδωσαν «ρέστα» στον αγώνα με τον Νικολαΐδη 
με χρόνο 2.00.07 να κερδίζει την μάχη και να στέφεται 
πρωταθλητής στης κατηγορίες. Στην κατηγορία των 
Novice επικράτησε ο Βασίλης Κυριάκου με Speed car 
Extreme και στην RCT1 ο συνήθης νικητής  Ρίκκος Πα-
ναγιώτου ενώ την κατηγορία RC5 κέρδισε ο Σωτήρης 
Πετρακίδης. 

Οι 6 αγώνες Sprint 
της F1 για το 2024
Η F1 ανακοίνωσε τους 6 αγώνες Sprint που θα γίνουν το 2024. Στο πρό-

γραμμα λοιπόν οι αγώνες Sprint θα γίνουν σε Κίνα, Miami, Αυστρία, 
Αμερική (Austin), Βραζιλία και 
Qatar. 
Σύμφωνα με το πρόγραμμα η Αυ-
στρία και η Βραζιλία θα φιλοξενή-
σουν για τρίτη φορά Srint Race, ενώ 
για δεύτερη θα γίνει σε Austin και 
Qatar. Αντίθετα για πρώτη φορά 
θα δούμε Sprint Race σε Κίνα και 
Miami.  

Από το 2021 όπου και ξεκίνησαν οι αγώνες Sprint είχαν θετικό αντίκτυπο στο 
κοινό, ειδικά την Παρασκευή όπου γίνονται οι Κατατακτήριες Δοκιμές δίνο-
ντας στον κόσμο ακόμη μεγαλύτερο ενδιαφέρον. 
Σύμφωνα με έρευνα της Nielsen σε 21 χώρες το Grand Prix του Azerbaijan 
του 2023 είχε 83% περισσότερη τηλεθέαση από το FP2 του 2022, στην Αμε-
ρική 139% αύξηση, ενώ στο Spa η αύξηση έφτασε το 34%.
Η Σαγκάη πρόκειται να φιλοξενήσει την πρώτη διοργάνωση Sprint του 2024 
καθώς επιστρέφει στο καλεντάρι μετά τις ακυρώσεις λόγω COVID-19.

Οι 6 αγώνες Sprint της F1 για το 2024

H Hankook θα διαδεχθεί την Pirelli από το 
2025 και θα είναι η νέα προμηθεύτρια ελαστικών 
στο WRC τουλάχιστον μέχρι το 2027

Sauber 
To νέο της όνομα μπορεί να είναι μια έκπληξη

Τ ο 2024 θα είναι η τελευταία σεζόν της Pirelli ως επίσημης προμη-
θευτή ελαστικών στο WRC. Από το 2025 ανατέλλει μια νέα επο-

χή στο WRC αφού τον Ιταλικό κολοσσό θα διαδεχθεί η Hankook. Αυτή 
η ανακοίνωση ήρθε μετά την συνεδρίαση του Παγκόσμιου Συμβουλί-

ου Μηχανοκίνητου Αθλητισμού της FIA την περασμένη Τετάρτη στο 
Αζερμπαϊτζάν.
 H Pirelli ήταν η αποκλειστική προμηθεύτρια ελαστικών στο Παγκό-
σμιο Πρωτάθλημα Ράλλυ από το 2021. Ωστόσο ανακοίνωσε τον Σε-
πτέμβριο την αποχώρηση της. Με την θέση αυτή να είναι άδεια, 
Michelin,MRF και Hankook έδωσαν μεγάλη μάχη και νικήτρια αναδεί-
χθηκε η Hankook. Αποτελεί ουσιαστικά ένα step-up για την ίδια την 
εταιρεία, καθώς παρείχε ελαστικά για όλες τις κατηγορίες του ERC, 
ένα πρωτάθλημα στο οποίο αγωνίζονται αυτοκίνητα προδιαγραφών 
Rally2,3 και 4. Επιπλέον δρομολογήθηκαν και άλλες αλλαγές όπως η 
αλλαγή του συστήματος βαθμολόγησης και ότι τα πληρώματα των 
Rally2 θα έχουν την δυνατότητα να καταγράψουν περισσότερες πλη-
ροφορίες στις ειδικές. 

Το 2024 θα είναι η τελευταία σεζόν της Pirelli ως επίση-
μης προμηθευτή ελαστικών στο WRC. Από το 2025 ανα-

τέλλει μια νέα εποχή στο WRC αφού τον Ιταλικό κολοσσό 

θα διαδεχθεί η Hankook. Αυτή η ανακοίνωση ήρθε μετά την 
συνεδρίαση του Παγκόσμιου Συμβουλίου Μηχανοκίνητου 
Αθλητισμού της FIA την περασμένη Τετάρτη στο Αζερμπα-
ϊτζάν.
 H Pirelli ήταν η αποκλειστική προμηθεύτρια ελαστικών στο 
Παγκόσμιο Πρωτάθλημα Ράλλυ από το 2021. 
Ωστόσο ανακοίνωσε τον Σεπτέμβριο την αποχώρηση της. 
Με την θέση αυτή να είναι άδεια, Michelin,MRF και Hankook 
έδωσαν μεγάλη μάχη και νικήτρια αναδείχθηκε η Hankook. 
Αποτελεί ουσιαστικά ένα step-up για την ίδια την εταιρεία, 
καθώς παρείχε ελαστικά για όλες τις κατηγορίες του ERC, 
ένα πρωτάθλημα στο οποίο αγωνίζονται αυτοκίνητα προ-
διαγραφών Rally2,3 και 4. Επιπλέον δρομολογήθηκαν και 
άλλες αλλαγές όπως η αλλαγή του συστήματος βαθμολό-
γησης και ότι τα πληρώματα των Rally2 θα έχουν την δυ-
νατότητα να καταγράψουν περισσότερες πληροφορίες στις 
ειδικές. 



23Με τον Μάριο Ευριπίδου Αθλητικό Συντάκτη
της Εφημερίδας “Αδέσμευτος”
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Αθλητικός “Αδέσμευτος”

Περισσότερες αθλητικές ειδήσεις στην ιστοσελίδα cosmosnews.com.cy

Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Χουάν Κάρλος Καρσέδο

Αμφισβητήθηκε, αλλά έκλεισε τα στόματα όλων ο Χουάν Κάρλος 
Καρσέδο. Είναι αλήθεια ότι μετά την ήττα από τον ΑΠΟΕΛ, σε ένα 

παιχνίδι με μηδέν τελικές προσπάθειες, την  ισοπαλία απέναντι στην 
κακή ΑΕΚ και την ήττα από την Ομόνοια, ξεκίνησε μια μουρμούρα για 
τον προπονητή της Πάφος fc  Χουάν Κάρλος Καρσέδο.
Απ’ εκεί και πέρα όμως, με ένα σερί πέντε νικών, που πάει να γίνει έξι, 
αν κερδίσει την Καρμιώτισσα, ο Ισπανός προπονητής βάζει σε τάξη τη 
«μουρμούρα» και την ομάδα σε τροχιά εξόδου στην Ευρώπη.

Χαρά και ικανοποίηση επικρατεί στην Πάφος fc 
για την νίκη, αλλά περισσότερο για την απόδο-

ση που είχε η ομάδα στο Αμμόχωστος απέναντι στη 
Νέα Σαλαμίνα.  

Η ομάδα, με την ολοκλήρωση του πρώτου γύ-
ρου, είναι στην κορυφή του βαθμολογικού πί-

νακα και εντός στόχων που σε πρώτη φάση ήταν η 
είσοδος στην εξάδα. Από δω και πέρα στοχεύει σε 
ανάλογη πορεία έτσι ώστε να παραμείνει στην κο-
ρυφή. Στον β’ γύρο, η Πάφος κάνει πρεμιέρα την Κυ-
ριακή στις 18:00 με αντίπαλο την Καρμιώτισσα στο 
«Στέλιος Κυριακίδης» ως τυπικά φιλοξενούμενη. 
Στόχος ασφαλώς η νίκη για την ισοφάριση του περ-
σινού ρεκόρ των έξι σερί νικών. 

Απ’ εκεί και πέρα, ακολουθεί ο ΑΠΟΕΛ στο 
πολύ αναμενόμενο ντέρμπι κορυφής. Παιχνίδι 

που θα γίνει στο Στέλιος Κυριακίδης και αναμένεται 
να προσελκύσει αρκετό κόσμο. 

Τον Ιανουάριο η Πάφος θα πάει σίγουρα για 
τέσσερις μεταγραφές. Οι δύο είναι οι Κανέ και 

Μελούσο και δύο επιθετικοί που θα αντικαταστή-
σουν Νταβό και Μάγκα. 

Έτσι, η Πάφος με τέσσερα νέα πρόσωπα και 
σαφώς ενισχυμένη θα προσπαθήσει να παρα-

μείνει στην κορυφή της βαθμολογίας και να κερδί-
σει έστω ένα από τα εισιτήρια για έξοδο στην Ευρώ-
πη για πρώτη φορά στην ιστορία της. 

Μεγάλος στόχος δεν είναι άλλος από την κα-
τάκτηση ενός τίτλου, είτε αυτός είναι το πρω-

τάθλημα, είτε αυτός είναι το κύπελλο. 

Τελειώνει με νίκη επί της Καρμιώτισσας και στρέφει την προσοχή  
του στο ντέρμπι κορυφής με τον ΑΠΟΕΛ.  

Μάχη για είσοδο στην 8άδα δίνει ο 
Ακρίτας Χλώρακας, την ίδια ώρα 

που η Πέγεια ανεβαίνει σταθερά στον 
βαθμολογικό πίνακα. Η τρίτη τοπική 
ομάδα, η ΕΝΑΔ, παραμένει καθηλωμέ-
νη στον πυθμένα του βαθμολογικού πί-
νακα. 
Ο Ακρίτας, λοιπόν, δίνει τη μεγάλη μάχη 
για να τερματίσει στο πρώτο γκρουπ δυ-
ναμικότητας που είναι οι οχτώ πρώτες 
ομάδες και οι οποίες θα διεκδικήσουν 
τον τίτλο και τα τρία εισιτήρια που οδη-
γούν στα μεγάλα σαλόνια. 
Σήμερα Σάββατο ο Ακρίτας υποδέχεται 
τον πρωτοπόρο Ολυμπιακό σε ένα κα-
θοριστικό παιχνίδι. Οι δύο ομάδες θέ-
λουν τη νίκη για διαφορετικούς λόγους. 
Η ομάδα της Χλώρακας για να εισέλθει 

στο πρώτο γκρουπ και ο Ολυμπιακός για 
να παραμείνει στην κορυφή. 

Η Πέγεια που βρίσκεται στην 5η θέση 
της βαθμολογίας και όπως όλα δείχνουν 
θα είναι στο πρώτο γκρουπ, δοκιμάζε-
ται εκτός έδρας απέναντι στον Διγενή. 
Η ομάδα της Μόρφου κυνηγά και αυτή 
τη νίκη για να μείνει μέσα στην οχτάδα, 
ή ακόμη και να «πατήσει» στην 3η θέση 
μιας και η διαφορά είναι μόλις στους 3 
βαθμούς. 
Τέλος, η ΕΝΑΔ φιλοξενεί τη ΜΕΑΠ στο 
Δημοτικό στάδιο Πόλεως Χρυσοχούς και 
θέλει να πετύχει τη δεύτερη νίκη στο 
πρωτάθλημα που θα της αυξήσει τις ελ-
πίδες για παραμονή στην κατηγορία. Με 
άλλο αποτέλεσμα θα παραμείνει ουρα-
γός στον βαθμολογικό πίνακα.  

Β’ ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ:
Μάχη για είσοδο στην 8άδα… 

ΤΡΙΠΛΗ ΙΣΟΒΑΘΜΙΑ ΣΤΗΝ ΚΟΡΥΦΗ

Μάχη Άρη, ΑΠΟΕΛ και Πάφος fc

08 ΔεκεΜβρίου 2023
ΔΙΓΕΝΗΣ ΑΚΡΙΤΑΣ ΜΟΡΦΟΥ - ΠΕΓΕΙΑ 2014
09 ΔεκεΜβρίου 2023 
ΕΝΑΔ ΠΟΛΗΣ ΧΡΥΣΟΧΟΥΣ - ΜΕΑΠ 
ΑΧΥΡΩΝΑΣ ΟΝΗΣΙΛΟΣ -  ΠΑΕΕΚ ΚΕΡΥΝΕΙΑΣ
Ε.Ν.Υ. ΔΙΓΕΝΗΣ ΥΨΩΝΑ - ΟΜΟΝΟΙΑ 29 Μ 
ΕΡΜΗΣ  -  ΟΜΟΝΟΙΑ ΑΡΑΔΙΠΠΟΥ 
ΑΚΡΙΤΑΣ ΧΛΩΡΑΚΑΣ - ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ
Π.Ο. ΞΥΛΟΤΥΜΠΟΥ 2006 - ΑΣΙΛ ΛΥΣΗΣ 
10 ΔεκεΜβρίου 2023 
ΕΝΩΣΗ - ΑΓΙΑ ΝΑΠΑ

Αγωνιστικό πρόγραμμα Β’ κατηγορίας
11η αγωνιστική

ΠΑρΑσκευή 08.12.2023
ΟΘΕΛΛΟΣ ΑΘΗΑΙΝΟΥ – ΑΠΟΛΛΩΝΑΣ
σΑββΑτο 09.12.2023
17:00 ΑΕΚ – ΑΡΗΣ
19:00 ΑΕΛ - ΔΟΞΑ ΚΑΤΩΚΟΠΙΑΣ
19:00 ΑΠΟΕΛ - ΑΕΖ ΖΑΚΑΚΙΟΥ
κυρίΑκή 10.12.2023
19:00 ΝΕΑ ΣΑΛΑΜΙΝΑ – ΟΜΟΝΟΙΑ
18:00 ΚΑΡΜΙΩΤΙΣΣΑ ΠΟΛΕΜΙΔΙΩΝ - ΠΑΦΟΣ FC
17:00 ΕΘΝΙΚΟΣ ΑΧΝΑΣ – ΑΝΟΡΘΩΣΗ

Πρόγραμμα A’ κατηγορίας
14η αγωνιστική 

τ ο ντέρμπι ΑΕΚ - ΑΡΗΣ είναι αυτό 
που ξεχωρίζει από τους αγώνες 
της 14ης αγωνιστικής. Τόσο η ΑΕΚ 

όσο και ο Άρης θέλουν τους βαθμούς για 
να πετύχουν τους στόχους τους. Ο Αρης 
για να μείνει στην κορυφή και η ΑΕΚ για 
να παραμείνει μέσα στην εξάδα. 
Η Πάφος ως τυπικά φιλοξενούμενη 
αγωνίζεται με την Καρμιώτισσα, σε ένα 
παιχνίδι που θέλει να κερδίσει για να 
παραμείνει σε τροχιά τίτλου. Άπαντες 
στο στρατόπεδο της παφιακής ομάδας 
γνωρίζουν ότι μόνο με νίκες από δώ 
και πέρα θα μείνουν στην κορυφή και 
να επιτύχουν τον μεγάλο στόχο που εί-
ναι η έξοδος στην Ευρώπη (και ο τίτλος 
ασφαλώς). 
Ο ΑΠΟΕΛ υποδέχεται την ΑΕ Ζακακίου 
στο ΓΣΠ και εύκολα, ή δύσκολα θα πάρει 
τη νίκη και θα παραμείνει στην κορυφή. 

τριπλή ισοβαθμία 
Με τρεις ομάδες να έχουν τους ίδιους 
βαθμούς και να ισοβαθμούν στην πρώ-
τη θέση, ολοκληρώθηκε ο πρώτος γύρος 

της πρώτης φάσης του Πρωταθλήματος. 
Άρης, ΑΠΟΕΛ και Πάφος F.C. έχουν από 
29 βαθμούς και η συνέχεια προδιαγρά-
φεται άκρως ενδιαφέρουσα και αμφίρ-
ροπη, όχι μόνο μεταξύ των τριών αυτών 
ομάδων αλλά και αυτών που ακολου-
θούν, αφού η Ομόνοια έχει 26 βαθμούς 
και η Ανόρθωση 25.
Με τα δεδομένα που έχουν διαμορ-
φωθεί μέχρι στιγμής, άλλες τρεις ομά-
δες διεκδικούν θέση στην πρώτη εξάδα. 
Πρόκειται για την ΑΕΚ (20 βαθμοί) τον 
Απόλλωνα και τη Νέα Σαλαμίνα (έχουν 
από 19 βαθμούς).
Με εξαίρεση τη Δόξα Κατωκοπιάς που 
έχει μείνει τελευταία με ένα βαθμό και 
θα χρειαστεί μεγάλη προσπάθεια για 

να ανακάμψει, μικρές είναι οι βαθμολο-
γικές διαφορές και μεταξύ των υπολοί-
πων ομάδων.
στατιστικά στοιχεία 1ου γύρου:
-Σε 13 αγωνιστικές (91 αγώνες) σημειώ-
θηκαν 258 τέρματα.
-Ο μέσος όρος των τερμάτων ανά αγωνι-
στική είναι 19,8 και ανά αγώνα, 2,83.
-Τα περισσότερα τέρματα σε μια αγωνι-
στική, 31, σημειώθηκαν στη 2η.
-Ο αγώνας με τα περισσότερα τέρματα 
ήταν το 5-5 στη 2η αγωνιστική  μεταξύ 
της ΑΕΚ και του Εθνικού Άχνας.
-Τα περισσότερα τέρματα 28, τα πέτυχε 
η Πάφος F.C. και τα λιγότερα, 5, η Δόξα 
Κατωκοπιάς.
-ΑΠΟΕΛ και Πάφος F.C. διατηρούν την 
καλύτερη αμυντική γραμμή με 7 τέρμα-
τα παθητικό ενώ τα περισσότερα, 35, τα 
δέχτηκε η Δόξα.
-Ο Ζάιρο (φώτο) της Πάφος F.C. και ο 
Σολ της ΑΕΚ είναι πρώτοι στον πίνα-
κα των σκόρερ έχοντας πετύχει από 10 
τέρματα. Ακολουθεί με 8 ο Μάριος Ηλία 
του Εθνικού.

σΑββΑτο 09.12.2023
ΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ F.C. - ΣΠΑΡΤΑΚΟΣ ΚΙΤΙΟΥ
ΣΤΑΔΙΟ ΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ 14:30

Γ’ κατηγορία - 10η αγωνιστική

στόχος η νίκη σε κάθε αγώνα 
μέχρι τέλους. 
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